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1\ NTH () NY. f ()!:; E P II CAR D T N /\ L E\ E \1 T LAC QUA 

NH. SPADE: OkClY· tvp.' re on the record. 

[ t ':3 F r .l d ,,] y, to' e b r u a r y 6, 2 0 0 4 . It's 10:09 A.M. 

[low many jurot:'s are pt:'esent? 

GRAND JURY SECRETARY: Twenty regulars 

and five alternates. 

MR. SPADE: Thank you. That 

constitutes a quorum. 

The Commonwealth has recalled Anthony 

Cardinal Bevilacqua. 

ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA, 

having been previously sworn, was examined and 

testified as follows: 

16 BY MR. SPADE: 

17 Q. Good morning, Cardinal. How are you? 

ne. Good morning. 

19 MS. McCARTNEY: Good morning. 

20 BY MR. SPADE: 

21 Q. And, Cardinal, you were sworn into this grand jury 

22 on an earlier occasion by the Honorable Gwendolyn Bright, 

23 correct? 

24 A. I did meet with her. Yes. 

25 Q. And she explained to you at that time what your 
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AN'T' H 0 NY .J 0 S E l? H CAR D I [-U\ t. C E v r L /\ C Q rIA 

[iqhts dre? 

A. Yes. 

Q. And you understood at that time --

l\. Yes. 

Q. -- what your rights are? 

A. Yes. 

8 Q. Okay. And one of the rights that she explained to 

9 you vias the right to have counsel present? 

10 A. Yes. 

1 L Q. Okay. And in fact, you do have counsel present 

12 today? 

13 A. Yes. 

J 4 MR. SPADE: Counsel, could you please 

15 identify yourself for the record, please. 

16 MR. HODGSON: Yes. My name is Clark 

17 Hodgson, and I practice with the law firm of 

ey, Ronan, Stevens and Young in Philadelphia, 

19 and I represent Cardinal Bevilacqua. 

20 MR. SPADE: Thank you. 

21 BY MR. SPADE: 

22 Q. Cardinal, when we left off at your last appearance, 

23 we were in the process of asking you some questions that 

24 the jurors had for you as a result of your last day's 

25 testimony. I'm going to continue on with those. Okay? 
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t\f\iTfI(lNY- ,j():;I';P[f CAHDLN.\i. ~:,r::'JrLACQUA 

Q . T/1p [](>xl. '[Ups!' ion r.h<lt on r ! .)t I he jurors had, 

5 priest who bce~ks his celibacy vow? 

6 A. vi hat a r (~ t j1(-=! ? 

4 

7 Q. What ;:lee thl~ punLtiv'3 consequE~nce:3 under church law 

8 for ~ priest who breaks his celibacy vow? 

9 A. [t dep!3nds on, yr:lU know, which cEdibacy vows he 

10 brcd~e, yOll know, if it's a minor or if .i.t's an adult. 

11 We almost always - if there's any violation of 

L2 celibacy and it becomes public, it -- the priest is sent 

13 for counseling. 

14 Q. Okay. 

15 A. And almost every case of the counseling and what 

16 happens afterwards, we depend a great deal on the advice 

17 of the professionals, psychiatrists or psychologists, as 

not he receives an assignment. 

19 Q. Okay. The next question, Cardinal, is -- and I 

20 believe the background for this is when we were discussing 

21 the Gana fiJe and we were discllsEing whether Stanley Gana 

22 could be laicized or not, and I believe, and you correct 

23 me if I'm wrong, but I believe that you responded that if 

24 the crime was scandalous enough? 

25 A. No. Laicization can take place anytime. First of 



AN'l' H () N Y ,J (] S E PH CAR DIN r·, L B E IJ T LAC Q lJ A 

2 (.111, 11'~ ei1n ask for laicization himself. 

3 Q. I think what we're referring to is involuntary 

4 1a i.(~i::ation. 

A. Involuntary laicization, I say it's extremely rare 

G and j t v!ould have to be very notorious, vr::'!ry public, 

7 almost a predator, that it demands that he be laicized. 

8 

9 

Q. Okay. And with that as the background, Cardinal, 

one of the jurors had the question: Is murder the only 

10 crime that a priest could commit that would be scandalous 

11 enough or notorious enough for that priest to be 

12 voluntarily laicized? 

13 A. No. No. Even abuse of a minor could be so 

14 notorious, it could be done, and in other dioceses, that 

15 it actually has been done. 

16 

17 

19 

20 

Q. 

A. 

A. 

Q. 

Okay. For the crime of abusing a minor? 

Yes. 

ng a minor? 

That was done in Boston. 

Okay. The next question, Cardinal, is: One of the 

21 jurors made the observation that the Archdiocese has a 

22 great number of resources and that far the most part its 

23 priests are highly educated, competent, and as well as 

24 yourself and Bishop Cullen and the people that you 

25 entrusted these cases to, you yourselves are highly 



ANTHONY ,JOS!~P!l CAfUHNM, BEVTLl\CQlJA 

2 f-:ducc1r.ed .1nd COlTlpet8nt ,1dminisr.r-iltor-S of thl"'; Archdiocesf,"; 

3 an (:1 l-i.i t h L it a t as tit e b a c k IJ L () II rvl, t h H .j II r n t- IN r) n ted to kn 0 IN 

4 \Ai h 1": t h f.? r' you e x pee t t 11<-) j tl L Y t () h Id h~ v ~ t tl.'l t t 11 e s e sex 

5 off('?ndl:::r caS8S wer.e simply misIT'JP1aq(:'lj through negligence, 

6 or was it something that was intentionrJL? 

7 A. I don't even raise it to l.he level of strict 

8 negligence. I see that we did the best we could. Those 

9 who were in charge were competent. 

10 There was a very rarely -- a few times that there 

11 was an unintentional lapse, and that co~ld have been for 

12 several reasons, and I don't know what those reasons were, 

13 but I can assure you that every effort was made to deal 

14 with these matters immediately and comprehensively and 

15 efficiently. 

16 Q. Okay. The next question, Cardinal, is that a juror 

17 made th8 observation that in reviewing these files that we 

18 have reviewed with you during your time before the grand 

19 jury, there has been quite a number of instances of poor 

20 record keeping on the part of the Secretary for Clergy's 

21 office, and by that we mean calls coming in where the 

22 person making the allegation wasn't -- the identity of the 

23 person wasn't documented. 

24 In a particular instance, that would have been in 

25 the Trauger case where Father Trauger was stalking the boy 
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Ai'/'Pf[()NY ,J():::;r;PH CARDfNl\L BEVILACQUA 

2 t [. c, 11( N <-' 11 III ann H i. !J 11 ~~ " h 0 () lin :::; 0 u t 1"1 P 11 L 1 a d pIp h i a and the 

J S~ccHtnry Eor Clergy's office identified one of the names 

() f Lhl-? boy. It wasn't clear if it was the first or the 

5 li1sr:. narne, bllt it didn't. identify the fu.ll name of the 

6 vi.crim. 

7 But the juror made the ohservation that given the 

8 pour performance in record keeping and follow up that's 

9 hRen exhibited in many of these cases, the juror wants to 

10 know would you have been as tolerant of this poor record 

11 keo.ping and poor performance if it had been in the _area of 

12 thp Archdiocese's finances or its fund raiSing? 

13 1\. I think they're two different categories of 

14 administration. 

15 As far as not mentioning the name in the Trauger 

16 

17 

case, I don't know why the name was not mentioned. 

a rather complete description. Most of it was being 

It was 

18 handled I think by Neumann High School itself. The name 

19 was known, obviously, and I don't know why it was not 

20 included in the report. 

21 Q. Okay. 

22 BY MS. McCARTNEY: 

23 Q. But, Cardinal, that doesn't really address the 

24 question that the juror had. 

25 Looking through some of the documents that you've 



1 ANTHONY ,JOSEPH CARD I Nl\L BEV I Ll\CQUA 

2 had the () r p 0 r t II nit y t 0 do, a Lf~ y c. u r; n ill f () yo t ,) b 1 8 wit h the 

J level of record keeping that was done hy the Secretary ()[ 

4 Clergy's office? 

5 The '1' r aug ere a sew a s jus t 2 n 111 lL f~ t rat ion 0 f the 

6 lack of a full name in a document, but there were several 

7 other instances where that was also true. 

8 Do you have any concerns abvut the level of recdrd 

9 keeping that was done by the Secretary of Clergy's office? 

I think they did the best they could. 

Let me ask you 

10 

11 

12 

A. 

Q. 

A. And I think it was adequate. It was -- as you have 

13 seen in most cases, it was rather comprehensive reporting 

14 on cases. Why some cases lacked certain information, I 

15 can't answer that. 

16 Q. But you would agree, and maybe you wouldn't, and 

17 I'll just ask you. 

o you agree e name 0 e poss e v ct m 

19 or possible person who was harmed by a priest's behavior, 

20 that that would have been something that would have been 

21 essentially kept in a record, one of the first and most 

22 important things in a record? 

23 A. I don't know why it was not included. I really 

24 don't. 

25 Q. Let me give you another example, Cardinal, and we 
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2 t. h ink il t t h P. I; n Ii () f 'i II 11 r L c1 S t s (~s s ion her e w f:-) 

J wr:r(~ I.dlkLrlfJ about the'! fiLe involving Father- Sicoli, and 

4 (1 n I) () f t 11 r:} d () r: tl men t s t h II t I,va s s 11 () VH1 toy 0 U ~'J a s a rat her 

'j cry [.' t i.r; han d ,,J Lit ten n () t r? fr-o m Fat hAC L '! n 11. i'l f t e r h e 

6 received a call from thA Shalom cf)unselc'r at West Catholic 

7 Hirjh School, and one of the things that It-l;3 discussed with 

8 you at that time w~s the fact that there was no name of 

9 the boys i.nvolved in that document. 

] () There was nothing except tor some cryptic 

11 scribbling that suggested that Father Sicol1 was taking an 

12 altar boy to Notre Dame or -- I'm sorry -- taking the 

13 ulrler boy to Notre Dame. Again, that's just another 

14 eXilmple of a document. 

15 Are YOll concerned about the level of record keeping 

16 in that particular document? 

17 A. I say it was very hard for me to understand it, and 

presume was at was scribbled down because he 

19 had an intention to type it out, and there may have been a 

20 lapse and he forgot. 

21 I didn't think he -- my own feeling is I don't 

22 think he intended that that would be part of the permanent 

23 record, so that possibly could have happened; and the in 

24 typing it up fully, he could have included all the 

2S information, but I have no other explanation. 
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ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

q. ALL ciqht. Would you have been s~tisEied with 

3 l.hos8 llnintentional lapses if they had de,llt -- I mean, 

4 this is specifically the juror's question. 

Would you have been satisfied or comfortable or 

6 toler2.nt of those unintentional lapses jf they involved 

7 aspects of the financial office of the Archdiocese or the 

8 fund raising department of the Archdiocese, if essential 

9 information was not contained in the documents in those 

10 departments? 

11 A. Again, I certainly would not have been satisfied if 

12 very serious lapses had occurred in financial matters, and 

13 I don't think there was an intention to have lapses, even 

14 in the matter that you are discussing. 

15 I don't know why they did not do it immediately. 

16 Again I repeat it could have been they planned to and 

17 something disrupted them. 

ay. Thank you. 

19 BY MR. SPADE: 

20 Q. Cardinal, the next question is: One of the jurors 

21 made the observation that in their experience, just 

22 through general knowledge, that the number of seminarians 

23 at Saint Charles and at other sgminaries around the 

24 country, as well as the number of altar servers in 

25 parishes, has been dropping for the last couple of years; 
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2 and L;lt-~ jlll"l)l~ Wdlll.'~d tl) kllUlrl whf:rtH~!:- you t'~el that the sex 

.1 c r. j nl (' :-" I) f ~) () m I ? I) f t tH~ P r- i I; s t s i 11 L h j::; J\ r c h d i. [) C e sea n d 5 () III e 

It (. f. Ui f.', () t h 10 r Ii.i. () r: (-~ !~ A :::; ,",\ rt'! t h p r (.~ (] ,0; 0 n t () r the d rap pin g 

S n t till b c., r s () f s r~ In in;) 1::- tan S <1 n d t h p ,1 t' ') r pin Cj P -'3 r tic i pat ion 0 f 

6 alt~r servers? 

"7 II., • Let mf-} - - may I address the altar servers first, 

8 that I don't know where anyone got any statistics on that. 

9 

10 

I havp never seen that. So t·herr.-:' s no there's no 

surveys ever been made on a drop of altar servers. My 

11 experience is there's more than enough of them. 

12 If you're talking about, you know, servers in 

13 general, if anything, there's been increases since we 

14 allowed, you know, girls to serve. Every parish I go to 

15 there's more than an enough. 

16 As far as a drop in the number of priests, this 

17 occurred long before it began to occur long before the 

sex scandal of 2002. It started in the in the 

19 seventies that the numbers of vocations to the priesthood 

20 began to diminish. 

21 Even now in the last year or so, in many 

22 seminaries, including our own, we're seeing an increase. 

23 Not a major one, but it is an increase and not a decrease. 

24 Q. Okay. And, Cardinal, the next question is: One of 

25 the jurors wanted to know since you retired as Archbishop 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 of Philadelphia, have you had discussions with Cardinal 

3 Rigali on this. issue of how to handle priest sex offenders 

4 within the Archdiocese? 

5 A. No. He has never raised the issue. 

6 Q. Okay. Cardinal, in one of the files, and we 

7 haven't specifically discussed it with you yet, but in one 

8 of the files there was evidence that a victim of sexual 

9 abuse by a priest, Father Furmanski, had actually been 

10 lured into the sexual relationship at the beginning 

11 through Father Furmanski teaching a sex education class in 

12 the parish school; and one of the jurors wanted to know: 

13 Are you aware that Father Furmanski or possibly other 

14 priests have used sex education classes as grooming 

15 mechanisms to lure victims into sexual relations? 

16 

17 

A. No. I say I read the file of Father Furmanski that 

you had given to me. I didn't see any reference to that 

18 and I did not know that. 

19 BY MS. McCARTNEY: 

20 Q. Just so you're clear, Cardinal, this was a victim 

21 that came to lIS and has not made the report to the 

22 Archdiocese of Philadelphia, so it's not as if there's 

23 documents that we have with regard to the Furmanski file 

24 that you didn't have access to. This was a new victim. 

25 
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2 BY MR. SPADE: 

J Q. And the last question, Cardinal, 1S: One of the 

4 jurors wants to know, in youc opinion, Hhnse fault is it 

5 that the four priests that were relieved of their 

6 faculties recently, and that would he Fathers Furmanski, 

7 Trauger, Avery and Cannon, were irl the Archdiocese as long 

8 as they were, especially in light of the fact that 

9 ultimately, even though at earlier points in the 

10 investigation of these priests they had denied sexually 

11 abusing minors, two of them ultimately, and that would be 

12 FurPlanskl and Trauger, admitted to ,sexllally abusing 

13 minors? 

14 

15 

A. 

Q. 

When you say whose fault? 

Yes. The juror wants to know, in your opinion, 

16 whose fault is it that they were allowed to remain in the 

17 Archdiocese as long as they Here? 

18 

19 

A. 

Q. 

But they still are in the Archdiocese. 

vlell, okay. Whose fault is it that they were 

20 allowed to remain in some form of ministry in the 

21 Archdiocese? 

22 

23 

A. When you say -- I mean, we did everything possible 

to isolate them. We put them on administrative leave. 

24 The responsibility as far as the status of any priest is 

25 always that of the Archbishop. 
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2 () . (J kil V. C <') r (I i n c1 L fat t h i, S P n j nt, t h ,1 t 's the end 0 f 

I' 11 !! (J r: ()!I P <) f q 11 P. S t i un s t hat the J u r 0 r 5 had for you fro m 

4 y () II r 1 a s t day 0 f t I~ S tim 0 n y . 

~"f~'r-e flOW qoing to move on to a couple of other 

fj Ci 1 f:::3 I d n d I' m h ':lTHi 1 n 9 you so m e cl 0 c II men t s reg a r din g the 

7 :3(~Cret archives Eile oE Father .John Reardon. 

8 Now, Cardinal, for the record, I just want to put 

9 on the record that you have not had a chance to review 

10 the !;; e doc \J me Tl t s . We made your counsel awar-e yesterday 

11 roughly around noontime that we were going to be 

12 qup.stlon.inq YOll. 

13 A. 

Q. 

I did not see them. 

I u.nderstand. I just wanted to put that on the 

15 record, and what I hoped to do, Cardinal, in terms of 

16 expediting this, is go through this fairly quickly. 

17 I'm not going to refer to all of those documents, 

act, I'm just going to sort of summarize what 

19 happened in that file. 

20 Feel free to go through and, you know, look more 

21 closely at any of the documents, and if you want to at a 

22 later point, if you have a chance to review it at the 

23 lunch break or something and you want to supplement any 

24 answers or put anything else on the record --

25 A. Thank you. 
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1 ANTI-IONY .JOSEPH CARDINAL BEVILl\CQUA 

2 Q. please feel free to do so. 

First of all, let me ask you, Cdrdinal, on the caSt? 

4 of John Reardon, do you have any independAnt recollection 

5 of that case? 

6 A. I just have a very vague recollection. 

7 Q. Okay. Now, the reason that I think that this would 

8 have stayed in your memory a little better than some of 

9 the other cases, perhaps, is that this is a case where 

10 Father Reardon, actually at the time that he was being 

11 first investigated when an allegation came in in 1993, 

12 actually hired a canonical advocate, who was Father 

13 Vincent Walsh. 

14 Do you have any memory of that? 

15 A. I just have a vague memory. Yes. 

16 Q. And given the fact that you yourself are a noted 

17 canon lawyer, you know, I thought maybe that would have 

stayed in your memory a little better. 

19 The first document that I wanted to look at, 

20 Cardinal, is seven fourteen. I think it's the third 

21 document in there. It's a September 24, 1993, memo from 

Father Lynn to yourself, and it should be marked. The 

23 numbers should be marked on the top right of the page. 

24 A. Yes. 

25 Q. Do you see that? 
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1 ANTHONY ,JOSEPH CARDINl\L BEVILACQUA 

2 fl .. Yes. 

3 Q. The only information that this imparts for the 

4 purposes of this grand jury is that Father Lynn made you 

5 c"'l. \-1 (j r' ~ 0 n S e pte m b e r 2 4 0 f 1 9 9 3 t hat a vic tim, t hat a w a man 

6 by thr-~ name of came forward and accused 

7 Father Reardon of sexually abusing her in the form of 

8 touches and fondling of her breasts and genital area, and 

9 that would be in the bottom part of the first paragraph. 

10 

11 

A. 

O· 

I see it. 

And at that time she was -- at the time that the 

12 abuse occurred, she was approximately ten or twelve years 

13 old. 

14 Do you see where I'm reading from? 

15 

16 

A. 

Q. 

Yes. 

And then if you skip down to the bottom, to the 

17 second to last paragraph, Father Lynn informs you that 

18 Father Reardon has denied the allegations and appointed 

19 Monsignor Vincent Walsh as his advocate in the matter. 

20 Do you see that? 

21 

22 

23 

24 

25 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

No, I do not see that. On the first page? 

Yes. It's the second to last paragraph. 

I'm sorry. I see that. 

Okay. The next document, Cardinal, is seven 

It's a November 15{ 1993{ cover letter from 
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2 ~1 a n il t:- a ()' H a t~ a a t the A n 0 cI 0 s C e n teL a t If.i a n [1(> '{ H 0 s pit a 1 t () 

3 F " thE:: r Ly n n . 

4 Do you see that? 

5 Yes. 

6 

A. 

Q. If you turn to the secorrd paqe, tt's a listing of 

7 diagnostic impressions, and we've covered this territory 

8 in another file, Cardinal, but I just wanted to go back 

9 over it briefly. 

10 Do you see there, that under axis one, the Anodos 

11 therapist diagnosed Father Reardon as having a rule out 

12 pedophilia diagnosis'? 

13 

14 

15 

A. 

Q. 

A. 

16 nll~ans. 

Yes. 

Okay. 

I'm not an expert. Could you tell me what "RIO" 

17 Q. Well, that's what we're going to get to, Cardinal. 

18 We had discussed this before in the case of Father 

19 Brennan. 

20 A. Thank you. 

21 Q. If you turn to the document that I just gave you, 

22 it's GJ-977. 

23 If you turn to the last page of that, and for the 

24 record this is a Saint Luke Institute document, correct? 

25 A. Yes. 
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2 Q. Tho only thLnrJ r "'rlnt to q(~t Ollt" of thLs is this is 

3 ~n 8valuation of Monsignor Walls, and the top paragraph of 

4 LhA last"_ rar}e, Frank V,llcour, M.D., who is one of the 

5 d.oc~tor.s tit thp Satnt Lukt~/S IIl~tiLute, .Ls -- and by the 

fi VJ ,1 y, Car rJ i n ~ l, F' ran k Va.1. C 0 u r vJ a!~ '.1 IH~ 0 f t h f:? doc tor s who 

7 contributed to the Restoring Trust compendium; is that 

8 cort:f;;ct? 

I don't remember. 9 

10 

11 

A. 

Q. Okay. In the first paragraph there, Dr. Valcour 

writes: "Thus, W'3 have made a rule out diagnosis on thLs 

12 rnatter." 

1 3 Are you following along where I'm reading? It's 

14 about the --

15 A. The last page? 

16 

17 

Q. 

A. 

The last page, about the fourth sentence down. 

Of the first paragraph? 

18 

19 

Q. Of the first paragraph. 

He vvrites: "Thus, vve !lave made a rule out 

20 diagnosis on this matter." 

2 1 

22 

A. 

Q. 

Yes. 

Okay. And this is addressing your question of what 

23 "R/O" means, rule out, and I'm continuing to read the 

24 document here. 

25 "Rule out simply means that the data suggest the 



ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 p()~3<)ibil.i.ty·th(lt the condition exists but at present a 

J ELr-m dLu.gnnsis is not warranted," 

4 

5 

Did I read that correctly? 

Yes. 

L :1 

6 

A. 

Q. So going back now to seven sixteen, under axis one 

7 for F~ther Reardon where the Vianney therapist diagnosed 

8 him with RIO pedophilia, you would agree with me that that 

9 dia.gnosis means that the Vianney therapist, Jeanette 

10 Weychert or Weychert (phonic reference), and that's 

11 "01-E-Y-C-H-E-E-T, found that there was da:ta suggBsting thG 

12 possibility that Father Reardon is a pedophile, but she 

13 was not able to make a firm diagnosis, correct? 

J4 A. Yes. 

15 Q. And then if you go under, if you look under 

l6 recommendations there, midway through the paragraph, the 

17 therapist writes: "Father Reardon's response to the 

18 victim which could be construed as an admission of 

19 wrongdoing; his compartmentalization of affect and 

20 emotions and almost phobic fear of physical and emotional 

21 pain," and then the last phrase of the paragraph is: 

22 a lack of psychosexual integration." 

23 

24 

25 Q. 

Do you see where I read this? 

Yes .. 

And then the next document, Cardinal, is seven 

"And 
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2 ninetel';n. This is () N0vRrnber 22, 1993, 111f'>1Il0 fr:-om Father. 

J Lynn to yourself. 

4 Have you found it? 

5 A. 

Q . 

Yes. 

Okay. And here Father Lynn is gi'linrJ you an update 

7 About the investigation into Father Reardon, the 

8 nLlegation against Father:- Reardon, and hA reports in the 

9 fifth paragraph down on the first page. 

10 He writes: "As reported in my memorandum of 

11 September 24, 1993, which is attached, Father Reardon had 

12 appointed Monsignor Vincent Walsh as his advocate in this 

13 matter. As I also reported, Father Reardon saw Dr. 

14 Richard Fitzgibbons and Dr. Fitzgibbons felt there is no 

15 evidence of pedophilia." 

16 So apparently, at some point Father Reardon 

17 consulted Dr. Fitzgibbons, and we talked about Dr. 

18 Fitzgibbons before, correct, Cardinal? 

Yes. 19 

20 

A. 

Q. Okay. And Dr. Fitzgibbons found that he didn't see 

21 any evidence of pedophilia, and then if you turn to the 

22 second page of the document, there's some numbered 

23 paragraphs in it, and there's actually two number two 

24 paragraphs, and I'm going to read the second one. It's in 

25 the middle of the page. 
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AN'rllONY .JO!-iF:PI! CARD H!Af. BEVILACQUA 

2 F,lthF7t- r,ynn \'It:i.t(-~s: " r n !ll Y Tn ~~ mOL and u m 0 f S e pte m b (-~ r. 

.1 ,., 11 .L., • , I ~l ') i, [ :.:; 1-. (1 t 10 I I III Y I) P L n Lon I;J ,) ,:; tho t F.) the r. Rea r don w i'1 !:i 

4 At thls puint, I am Vt-'!L-Y unsure. The swiftness 

5 w i I It \'1 h i. ,-: h ~JI 0 n s i q Tl 0 L ~',-1 1 s h was i. n If 0 1. v P. d i1 n d his de fen s i v e 

6 att itllde dur-inq the evaluation hall!': raisf-:;r-f questions for 

7 III F> • " 

And LhRn the last pOLagraph -- I mean, I'm sorry, 

') thl-, last page of t.he document Undp.L "Recommendations," the 

to paragraph number two, he recommends that a second 

11 

1 .~ L. 

evaluation b~ done of Father Reardan a S3int Luke's and 

that under the second paragraph, "pencling the results of 

13 the s!':concl evaluation, Father Reardon be asked to remove 

14 himself from his pastoral duty at Nativity of Our Lord 

15 Parish in Warminster, the reason for this being that now 

16 ",'e have in hand an evaluation which indicates there is a 

17 doubt regarding innocence." 

So essentially you're being informed by Father Lynn 

19 that Father Lynn has some questions about whether Father 

20 Reardon actually committed this abuse or not, correct, and 

21 wants a second opinion? 

22 A. Yes. 

Q. Okay. And then the next document, Cardinal, would 

be seven twenty-two. And this is a -- have you found it? 

25 A. Yes. 
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2 l} • ukay. This is a December J, 199 3, mi~rno from Fath(::r 

3 Lynn to the file, regarding a tel~phone conversation with 

'l Rever end W L IIi a m ,J. 0' Don n e 11, r ,1 S tor I N d t i v L t Y 0 E 0 u r 

'j Lot-d Pari.:3h, Warminster; and es~:;ent.i.a11Yl Fi'lther Lynn .Ls 

6 reporting to you or is reporting to the f118 that the 

7 r: 0 n 'I e i: sat ion t hat. h e had wit h Fat h e L 0' Don neIl, and i nth e 

8 second paragraph, he writes: "Father O'Donnell stated 

that Father Reardon did spend" -- well, I'm sorry. Let me 

10 just read the whole paragraph. 

11 Father Lynn writes: "I asked Father O'Donnell if 

12 th<='I~e ""ere any signs of a problem in t.hL3 regard," and 

13 he's referring to the sexual abuse issue. "Father 

14 O'Donnell stated that Father Reardon did spend a lot of 

15 time with the high school girls answering the phone. 

16 Father O'Donnell did not feel that was healthy and it 

17 showed a lack of common sense on the part of Father 

18 Reardon. As an example, Father O'Donnell said that when 

19 the priests gathered for cocktails before dinner, Father 

20 Reardon would remain downstairs in the office or kitchen 

21 for a half hour talking to the girls before he would join 

22 the priests." 

23 The next document, Cardinal, would be seven 

24 twenty-five, and this is a Saint Clare's Riverside Medical 

25 Center letterhead, and it's a letter that was written by 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 John Day Brecka, R-R E-C-K-A, who is a clinician at Saint 

J Clare's Riverside Medical Center. 

4 The only point I want to make with this, Cardinal, 

5 is on the first page, in the middle of the page, there's 

6 an asterisk. 

7 

8 

9 

A. 

Q. 

Do you see that? 

Yes. 

Okay. And it says Mr. Martinez, and that's Douglas 

10 Martinez, who's the program coordinator/sexual abuse 

11 

12 

consultf;l.nt. 

sexual abuse. 

It reads: " Mr. Mar tin e z i san ex per t in 

He has been trained at Psychiatric 

13 Institute/Columbia Presbyterian Medical Center in the 

14 di.agnosis and treatment of adult sexual abuse." 

15 The question I have about this, Cardinal, is: 

16 Ultimately, you'll see from this file, that you ordered 

17 Father Reardon to get a second evaluation at Saint Clare's 

18 Riverside Medical Center, and the reason for that being 

19 and you'll see this from the documentation, and you can 

20 agree or disagree. 

21 The reason being that there are some questions 

22 based on the rule out pedophilia diagnosis, and from other 

23 information in the file, there are some questions on your 

24 part and the part of the Secretary for Clergy about 

25 whether in fact Father Reardon was in fact a pedophile. 
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2 And you ordered him ultimately to get an evaluation 

J ~t Saint Clare's Riverside, and the thing that strikes me 

4 ,""bcut t.his paragraph in that letter is that:. Mr. Martinez 

5 tl8S specialized training in diagnosing and treating adult 

sex abusers; and my question to you is: To your 

7 knowledge, in the time that you were the Archbishop of 

8 Philadelphia, did any of the therapists that were used ~t 

9 Saint John Vianney Hospital to evaluate, diagnosis and 

10 treat the priest sex abusers that were in the Archdiocese 

11 of Philadelphia, did any of them have specialized training 

12 in diagnosing and treating adult sex off8nders? 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

I can't answer that question. 

Okay. 

For their background. 

You don't know? 

No. 

Would you agree wit 

19 accurate read on whether any of these priests that were 

20 referred to Vianney were in fact pedophiles or sex 

21 offenders in any vJay, that it would be useful to have 

22 somebody who had specialized training in diagnosing and 

23 treating adult sex offenders? 

24 A. When you spoke about those at Saint John Vianney, I 

25 said I did not know. It doesn't mean they did not have 
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2 any 

Q. I llnrierstand. I'm just asking Ear your opinion. 3 

4 You would agree that that wouLd he helpful in terms 

5 of getting an accurate read on the priests that were sent 

6 there for a diagnosis, correct? 

7 

8 

A. 

Q. 

Yes. 

Okay. 

It's always helpful to have an expertise. 

The next document, Cardinal, is seven 

9 twenty-seven. 

10 Do you see that? 

11 

12 

13 

A. 

Q. 

It's a letter to you dat.ed Januc'P.:·Y 2, 1994? 

Yes. 

Okay. On the letterhead of Presentation B.V.M. 

14 Rectory, and it has Reverend Monsignor Vincent M. Walsh, 

15 J.C.D. 

16 Is that Doctor of Canon Law? 

17 

18 

19 

20 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

Okay. You egree as we 

Yes. 

Well, let me ask you first of all. What's your 

21 opinion of the legal skill, the canon law skill of 

22 

23 

Monsignor Walsh? Is he a good canon lawyer? 

A. He's a canon lawyer. I can't answer about his 

24 skills. 

2S Q. The only point I wanted to make with this letter is 
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1:11(-: lil~L .. (;n th~~ first paqe, befon~ thG heading "Delay 

J in N~"'J {,\!·,~;jqnnlf·;nt,\I there's a p:Jrograph, and I'll reacl .Lt. 

7 

n . ) 

9 

10 

1 1 

12 

1.5 

14 

1\. 

Q. 

1\ • 

Q. 

l\. 

o. 

A. 

Q. 

"So at thi~3 poinl., the 

Excusn me. Is it the first page? 

The first page. 

I ha ve it. 

four dov.ln. 

Thank you. 

You're welcome. 

"So at this point, the Archdiocese has never 

15 declared a specific canon, has no promulgated procedures, 

1 6 a II d .i 5 f 0 1 1 0 vI i n g 9 u i cl eli n est 11 a tar e not a p p I i cab lei n 

17 this case." 

18 So Monsignor Walsh is inform ng you 

19 opinion the Archdiocese has no promulgated procedures for 

20 how to deal with clergy sex abuse cases; is that correct? 

21 1\ • (No response.) 

22 Q. That's his opinion that he's expressing in this 

23 letter? 

24 A. That's only his opinion. 

25 Q. I understand, but --
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A. But we did have policies. 

3 Q. Okay. And then if you turn to the second page, 

4 Car din a ]., u n d e r the he a din g "F u r t Iv? LAp pea 1" - - it' s the 

5 last paragraph in the letter. 

6 Monsignor Walsh writes: "GiVf::D the "lay this case 

7 has been handled, if a satisfactory solution is not 

8 reached, then an appeal will be made to a higher 

9 authority." 

10 Is it accurate, Cardinal, that what Monsignor Walsh 

11 was thr~atening to do in this case was to appeal your 

12 administrative handling of this case to one of the 

13 congregations at the Vatican? 

14 A. That's what I presume he's -- would be his intent. 

15 Q. Okay. Do you have any independent recollection of 

16 Monsignor Walsh making that threat? 

17 A. I do not. 

18 Q. Okay. What wau 

19 had appealed this case to the congregation in Rome? 

20 A. His appeal would first of all be appealed to me. 

21 Q. Okay. 

22 A. In order to have me change my opinion. 

23 Q. Okay. 

24 p, . If that failed, then he could appeal to Rome. 

25 Q. Was that something -- well, let me ask you. Since 
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2 \f()U hi'lVH no Lnde[lAnd~,nt rpcoll('?'ction of it, would this 

J h .1 V f? b i-; "n ,j n met h i n CJ t hat VI 0 u 1 d IVl If e con C 2 r ned you a t t h (-~ 

4- tim!-?, in other- words, Father Hear-don makinq an appeal OVF~r-

5 youe head to one of the congregations in Rome? 

6 In what way do you mean by a concern, if I may ask? 

7 1 I1II"!i.1!1, he had a right to do it. 

8 Q. Riqht. 1 don't know anything about how the process 

9 works in this case, and I'm just wondering did this put 

10 any pressure on you 

11 A. No. 

12 

13 

14 

15 

16 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

-- to handle the case in a certain manner? 

No. 

Okay. 

No. 

Okay. 

So it wasn't anything that concerned you? 

And then the next document, Cardinal, is 

17 seven thirt.y, and this is a January 17, 1994, letter to 

18 Father Lynn from Dr. Fitzgibbons on his 

19 Comprehensive Counseling Services, and essentially, 

20 Cardinal, I'll just summarize this document as saying that 

21 Dr. Fitzgibbons gives Father Reardon a glowing review. 

22 He says he's the model of mental health and he has 

23 no evidence of pedophilia, no evidence of sexual 

24 attraction to children; and then on the last page, he 

25 remarks in the third to last paragraph: "Finally, he 
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2 manifests a significant degree of: psych.o~3ex'lal 

3 int8grat10n." 

4 Do you remember this information being brought to 

5 your attention? 

6 

7 

. [\. . 

Q. 

I do not . 

Okay. And aga.in, Dr. F i tzgi bbons, YOll had a high 

8 opinion of him, correct? 

9 

J 0 

11 

Yes. A. 

Q. The next document, Cardinal, would be seven 

thirty-two. This is -- well, there's a cov~r page dated 

12 3anllary 21 of 1994, from Father Lynn to Father Molloy, and 

13 then the next page is January 13, '94, a letter from 

14 Sandra O'Hara at the Vianney Hospital to Father Lynn, and 

15 then they cover a twelve-page comprehensive 

16 psychodiagnostic assessment report from Vianney Hospital. 

17 Do you see this document? 

A. Yes. 18 

19 

20 

Q. Okay. And if you go to page ten of the 

psychodiagnostic assessment report . have you found 

21 that page? 

22 1\ • 

23 Q. 

Yes. 

Okay. Towards the end, the second full paragraph, 

24 midway through, the therapist writes: "On projective 

25 measures there was some evidence of intensely negative and 
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4 A n 1"1 t h f,; n s t act L n (J wit h t 11 e n P. x t P iJ. r iJ. g .L a phd 0 w n 

5 aftf"r t.hat, "This as~.:;essrnent CF.lnnot confirm or negate the 

fi possibility of !3eXtlr'111y inapp["o[)ri.ate behavior with a 

7 mincyt'o fathf"C Reardon's (]lliJ.r-dedness and state of extreme 

8 anxiety have made it impossible for him to respond to this 

9 assessment in a manner that could clarify the diagnostic 

lO pictnre. Further observation and a controlled environment 

11 may be helpful in cloinq this." 

12 And then again, this paqe eleven is a page that I 

13 showed to you in an earlier exhibit, and it contains the 

14 rule out pedophilia diagnosis, and then under 

15 "Recommendations" -- I already read this, but I'll read it 

16 

17 

again. In the middle of the first recommendation, the 

therapist writes: "Father Reardon's response to the 

18 victim which could be construed as an admission of 

19 wrongdoing" ; "and his lack of psychosexual integration," 

20 and I assume, Cardinal, that you don't have any memory of 

21 this being brought to your attention? 

22 

23 

A. 

Q. 

No, I do not. 

Okay. The next document is seven thirty-three, and 

24 this is a January 27, 1994, a letter from Father Walsh to 

25 yourself on Presentation B.V.M. letterhead; and 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 essentially, Cardinal, this is a notification, a notice I)f 

3 appeal to the Sacred Congregation of the Clergy of the 

4 Reardon case, correct? 

5 

6 

A. 

Q. 

Yes. 

What would you do? What was the procedure in a 

7 case where one of your priests appealed one of your 

8 decrees to the Sacred Congregation of the Clergy in Rome? 

9 

10 

A. 

Q. 

The priest just appeals. 

Okay. But then what do you do in response? Would 

11 you direct any of your 

12 A. I would have to -- I mean, this is a matter between 

13 myself and the Holy See now. 

14 Q. Okay. And does somebody represent you in that, in 

15 that matter? 

16 A. Well, generally, my canonical expert, you know, 

17 would handle a great deal of this, but it would be between 

18 them -- they would write directly to me. 

19 Q. Okay. 

20 A. But that's all confidential. 

21 

22 

Q. I understand. I'm not asking you about it. 

The next question is -- I'm sorry. The next 

23 document is seven thirty-six, exhibit seven thirty-six. 

24 Have you found that? 

25 It's a one-page document. It's a memo --



2 A. 

Q. 

ANTHONY .JOSEPH CARf)r~I/\r. f',EVIU\Ct){)l\ 

Yes. 

- dated Fpbruf1ry 4 of 1'}'J4 to y')U [['(Jill three 

4 members of the Metropolitan Trihunnl, Crahorn, Dieckhaus 

5 and Hontero; is that correct? 

6 Yes. 

.) 2 

7 

A. 

Q. And, Cardinal, l' 11 surnmdr·i.ZG here, but apparently 

8 your canon lawyers are telling you in the first 

9 paragraph -- they say: There's insufficient evidence to 

10 require further investigation of Reardon. None 0 f the 

11 complainant's accusations have been verified. There has 

12 been no investigation of the complainant's reliability. 

]3 There has been no attempt to confer with the complainant's 

14 counselor. Nothing is known about her," and they go on to 

15 tell you that there's insufficient evidence to insist on a 

16 third evaluation of Father Reardon; is that correct? 

17 

18 

19 

20 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

That last statement you made, I couldn't find it. 

It's in the paragraph number two. 

Oh. 

They write: "There is insufficient reason to 

21 insist on a third evaluation." 

22 A. Yes. 

23 Q, "Concerning JDR, there are tVJO in-depth 

24 8valuaticms. One of these is inconclusive and one is 

25 counter-indicative of any problem. These combined argue 
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2 :-; \. L' () 11 q L y t () r f. h e tl. b sen ceo fan y put h 010 q yin J DR, " 

4 1\, 

5 Q. Okay. And I'm sorry. In the very first paragraph 

6 they t011 you that in there opinion you would likely lose 

7 Litis appeal to the congregation in Rome, correct? 

8 l\ . Yes. 

9 Q. Okay. And the next document, Cardinal, is seven 

10 thirty-seven, and this looks like an excerpt from an 

J1 issues mseting notes; am I correct about that? 

12 

13 

14 

15 

I" • 

Q. 

A. 

Q. 

(No response.) 

It's addressed to you? 

I see it. I see it now. 

It's addressed to you at the stop, and it says: 

16 "Issues discussed, February 4, 1994." 

17 Am I correct in assuming that this is an excerpt 

18 from a issues meeting on February 4 of 19947 

]9 A. Yes. It would be correct to assume that. 

20 Q. Okay. And it's regarding Reardon, and Father Lynn 

21 goes on to summarize the fact that you've received advice 

22 from your canon lawyers that you're not going to win an 

23 appeal, and then I'll just read after the first sentence. 

24 Father Lynn writes: "Cardinal Bevilacqua directed 

25 that Father Lynn meet with Monsignor Walsh and his advisee 
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2 

3 

A. 

Q. 

ANTHONY .JOSEPH CARD(Nl\L BEVILACQUA 

Yes. 

Cardinal, it seems to me In reading this excerpt 

4 from the issues meeting that there are a couple of 

5 conflicting things going on here. 

6 In the first instance, you seem to be directing 

3') 

7 Father Lynn to tell Monsignor Walsh that he has no grounds 

8 for an appeal because you haven't made a decree; is that 

9 correct? 

10 

1 1 

A. 

Q. 

Right. 

Okay. 

It was -- it's not based on the merits. 

Now, it seems that before this, you had made 

12 a decree, and the decree was that Father Reardon was to be 

13 removed from his parish and he was to get a third 

14 evaluation from an independent evaluation center to 

15 confirm whether or not he was a pedophile? 

16 A. I don't recall all the instances here. What 

17 possibly they were arguing about is that it was done in a 

18 way that did not satisfy all of the canonical elements, 

19 that ordinarily you to don't have to do that. You tell 

20 someone to do something and they usually obey, but 

21 canonically, it has to be done in a certain way, you know, 

22 written, signed and so forth. 

23 

24 

25 

Q. 

A. 

Q. 

Okay. 

And that's probably the argument being made. 

Okay. 
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A. You know, that it's not written. 

J Q. s !) rvr 0 n s .1 g nor ~v a Ish, t 0 c h 0 0 sea c 0 1 1 0 qui a lis m , 1;.1 i1 S 

4 making you dot all your i's and cross all your t's? 

A. Kind of. That's what was indicated. 

(i Q. Okay. 

7 A. But it had nothing to do with the content that we 

8 were demanding. 

9 Q. Okay. Cardinal, in this case here, it seems like 

10 you were really trying to get to the bottom of the mattec 

1] about whether Father Reardon was in fact a pedophile or 

12 not a pedophile, correct? 

13 A. My recollection is that's true. 

J 4 Q. '1"1 h Y - - and for g i ve me i f I' rn ,,] ron gab 0 u t t his, b tit 

15 it seems like in telling Monsignor Walsh that there was no 

16 decree and saying that you were open to appointing Father 

17 Reardon to the Metropolitan Tribunal, that you were 

18 backing off a little bit. 

19 In other words, at the beginning you had taken a 

20 very firm hand with it and you said you would remove him 

21 from the parish and you said, "Get an evaluation." The 

22 evaluation 1rlaS inconclusive, and you said, "Okay. I want 

23 an independent second evaluation to confIrm," and you even 

24 sent him to a hospital where there was a qualified sex 

25 offender therapist there who had, you know, experience in 
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2 cljaqno~::;ing sex offenders; and thc;;n 'tlhen he halked at it, 

J yo 11 S e ~ rn edt 0 b a c k 0 f f ali ttl e i1 n (1 S~:l ",t I fI rt.f ·~1 ita min ute. 

4 Actually, there's no decree herp, ilnd [ i1m open to givincf 

5 you an assignment"? 

6 A. Well, go to an assignment in a -- in a nonparochlul 

7 situation at the Tribunal. 

Q. Okay. And the n i nth e t h i r () p i'\ r t 0 f the me m 0 , i t 8 

9 seems to revert back. The thinking seems to revert back 

10 to the original firm position, whicll is you're saying that 

11 by assigning JDR Dr Reardon to the Metropolitan Tribunal, 

12 you're not necessarily closing the case and you're not 

13 necessarily saying that the accusations against him are 

14 false? 

15 

16 

A. 

Q. 

That's right. 

So you're sticking.with the fact that, you know, 

17 we're still not certain whether you're 

18 

19 

20 

A. 

Q. 

That seems to be the impression from this. 

-- a pedophile or not? 

And then you in fact direct Father Lynn to start 

21 doing more investigation, which is one of the 

22 prerequisites under canon law that Father Walsh pointed 

23 out to you would have to be satisfied before you could 

24 make your decree, correct? 

25 A. That appears from this. 
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Ok,!'!. '-' e 'Ii ,-,! n r. h i r t y - n i n e . 

4 from Revl'~cend ,J,llllf·;S D. B(--:!l.ssel 

5 1\, 

Q. - c8g~rrling the ilppointment of father Reardon. 

7 This is a fairly important document, Cardinal, so 

8 I'm going to go into it in some detail, but it talks about 

9 a meeting beinq ht~ld in the Off tee of t.he Clergy, and 

10 present at the meeting was Bishop-elect Cullen. Monsignor 

11 Walsh, Reveren~ Lynn and Reverend Reardon and Father 

12 Beisel 

13 Cardinal, do you have any independent 

14 recollection -- did you delegate Bishop-elect Cullen to go 

15 in a meeting and talk to Monsignor Walsh and Father 

16 Reardon? 

1 .., 
~ I 

18 

19 

A. 

Q. 

I have no independent recollection. Forgive me. 

That's okay. 

You would agree with me that by Bishop-elect Cullen 

20 being at this meeting, it's an indication that this is a 

21 fairly serious matter, right? 

22 A. Well, he was still Vicar for Administration. 

Q. I understand. In a lot of these cases, though, the 

24 people that attend these meetings are in fact -- you could 

25 say in the overwhelming majority of these cases, the 
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2 people that attend these meetings with the priest and his 

] advocate are just the Secretary for Clergy and his 

4 assistants? 

5 Right. 

6 

A. 

Q. But in this case, the Vicar for Administration got 

7 involved? 

Yes. 8 

9 

A. 

Q. Is that an indication that because there was a 

10 possible appeal here to the Vatican, that Bishop Cullen 

11 decided that it was important enough that he had to get 

1'2 involved? 

13 A. I don't know if that was the reason, but the fact 

14 that Bishop-elect Cullen was there showed its 

15 significance. 

16 Q, Okay. Cardinal, and this is just - well, let me 

17 just ask you about this. 

18 In the fourth paragraph down, I'll read it to you: 

19 "Bishop-elect Cullen began the meeting by recapping for 

20 all present the climate of the times concerning alleged 

21 sexual abuse by clerics. Bishop-elect Cullen noted the 

22 vicious and satanic attacks that are being leveled against 

23 the church's leadership." 

24 I mean, is that an accurate assessment of how you 

25 and the bishop and other leaders of the church viewed this 
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2 Llt th(-~ tinH~! ,"lI1(j l)'{ t.his, [nl~~Flnf these (-;LL(~(]ations that 

4 

5 

6 

7 

A. 

Q. 

p. .• 

Q. 

That was the opinion of Bishop CuLlen. 

Okay? 

Many oE us took it very seriously. 

Okay. Did it 389m to you at the time that this was 

8 a rather vicious attack on the church? 

9 A. Yes. But we're not faulting anyone. v.le're just 

10 saying generally it was. 

11 Q. Okay. 

12 A. Why the Catholic Church was singled out. 

13 Q. Okay. And then if you turn to the second page, the 

14 second full paragraph, Father Beisel writes: 

15 "Bishop-elect Cullen made it clear that Cardinal 

16 Bevilacqua wanted to impress upon Father Reardon the 

17 attitude and approach of these people," and these people 

18 refers to victims. I'm sorry. People ",'ho make 

19 allegations of priest sex abuse, "and the fact that they 

20 often will go to any length to make their stories known. 

21 Bishop-elect Cullen stated that Cardinal Bevilacqua thinks 

22 that the wiser thing to do at this point is to back off 

23 from an assignment at this time until more information can 

24 be obtained on the complainant. This would include trying 

25 to get the name of the complainant's therapist if she 
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indef:;'d has one. Giving an assig~ment could annoy the 

complainant enough for her to go public. The Archdioces~ 

4 'd 0 u 1 d a 1 s 1) 1 ike Fat her Rea r don tog 0 t h r 0 ugh the 

5 outp~tient assessment at Saint Clare's as was requested of 

6 him back in December but this is not a mandate but rather 

7 a request." 

8 NOW, Cardinal, I'm going to tell you how I 

9 interpret it and, if you agree with me, whether this is 

10 your interpretation of it as well. 

11 Were you at this point trying to nse persuasion to 

12 get father Reardon to do what you wanted him to do, which 

13 is essentially stay out of an assignment and get that 

14 further assessment so that you could figure out whether he 

15 was a pedophile or not? 

16 In other words, he had threatened to appeal you to 

17 Rome. Your advisors had told you you'd probably lose that 

18 appeal, and here Bishop Cullen is saying to him: Look, 

19 it's not an order, but we're asking you please stay out of 

20 an assignment and get this evaluation? 

21 A. One of the problems we faced was that we were told 

22 that we were not allowed to issue a mandate for any priest 

23 to go for psychological evaluation, that that was his free 

24 will, and we had to do it by persuasion. 

Q. Okay. Who told you that? 
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A. f)h, thi.s ('r1mf~ dL['p.(~tLy think WP. had a response 

3 from th(~ Holy Sf~e. 

4 Q. Okay. '1' he [H" x t:. p <:1 (' a q (' i'-l [1 h I F ,1 t h f"! L' f:i (; L :3 e l. w Lit e s : 

5 "Bi::-;hop-elect Cllilen stated ttLlt (at"din.dl B<~vi1ac(lUa will 

6 give Fathp.r Reardon a nonparochial assi0nment if that is 

7 what Father Reardon wants for hi.mself. Father Reardon was 

8 told that Cardinal Bevilacqua will do that immediately. 

9 father Reardon was instt"ucted that if he wished an 

10 assignment to write directly to Cardinal Bevilacqua. 

11 Father ReardDn-was instructed to contain in this lette-r 

12 the fact that he is asking Eor this assignment fully aware 

13 th2t it is not Cardinal Bevilacqua's preference that he 

14 take an aSSignment at this time and that he is doing this 

15 wi.th the advise" -- and I think that's a typo and should 

16 be, "advice and concurrence of his canonical advisor." 

17 Do you see where I read that? 

18 A. Yes. 

19 Q. So again, Cardinal, you're taking a fairly strong 

20 position here, which is you don't want him in an 

21 assignment. 

22 Can I infer from that that you had concerns about 

23 him 

24 A. Yes. 

25 Q. -- acting out with children? 
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2 1\ . I I cJd concerns about him. 

.3 

4 

Q. Okay. I In e n n , to the poi n t I,V h '2 r e you we ret e III n q 

him: I'll give you an assignment, but I want you to put 

5 it on the record that I'm not in favor of your having an 

G aS~'3iqnment? 

7 

8 

A. 

Q. 

Well, that's what it states there. 

Okay. I just think that that's fairly strong 

9 1anquage. 

10 And then if you turn to the third page, Cardinal, 

11 six lines down, Father Beisel writes: "Hi shop - e 1 ec~t ... 

12 Cullen stated clearly" -- do you see where I'm reading? 

1J "Bishop-elect Cullen stated clearly that the 

14 Archdiocese did not ask for the assessment" --

15 

16 

A.. 

Q. 

Yes. 

-- "of Drs. Fitzgibbons and Cipko," and that's the 

]7 evaluation, Cardinal, where Dr. Fi.tzgibbons gave Father 

18 Reardon a glowing review? 

19 Okay. 

20 Q. "But vlanted an assessment at a facility which would 

21 be completely objective and identified by Father Reardon 

22 and Dr. Fitzgibbons and approved by Cardinal Bevilacqua. 

23 Bishop-elect Cullen stated that as of this date we have 

24 only the one authorized assessment that is inconclusive 

25 and one unauthorized assessment. father Reardon was told 
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3 i)ss(:ssme.'lt. fot" Father H(~ardon bllt-. that CE1('di_nal Bevill1cqlli1 

4 ~vLll abide by Father Reardon' s rl~::cisi()n In this matter." 

5 So again, Bishop-elect Cllllf"n is te Llin<] him we 

6 want you to get another evaluation at Saint Clare's, 

7 correct? 

8 

9 

10 

11 

1 2 

13 

14 

15 

TL 

Q. 

P-•• 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

And I guess you're saying he --

Excuse me. 

I'm __ sorry. 

Saint Clar('?'s? 

Saint Clare's Riverside. 

Oh. 

The treatment facility that we had been talking 

16 about earlier, and I'm assuming that that last 

17 MR. HODGSON: It doesn't say that. 

18 THE WITNESS: It doesn't. 

19 BY MR. SPADE: 

20 Q. Oh, I know it doesn't say Saint Clare's, but I'm 

21 just inferring that it was at Saint Clare's because that 

22 was the place that you directed him to go in your earlier 

23 decrees. 

24 A. Well, I'm not sure if it means that. I don't 

25 recall. 
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(I. You're absoJlltely right. r t 

doesn't rafer to Saint Clare's in there. That was just 

4 s()m(~thing that I was inferring. 

5 A. Okay. 

6 (J. Okay. And then the last sentence there, Cardinal, 

7 again, the fact that you're telling him that you'll abide 

8 by his decision is an indication that you didn't feel that 

9 you had the power to order him to do that? 

1 () 1\. That's correct. 

11 Q. Okay. The next document is seven forty-two, 

12 Cardinal. It's a February 28, 1994, letter from you to 

1 ... - .) 

14 

15 

Father Heardon. 

Do you see it? 

A. Yes. 

J 6 Q. Okay. And essentially, you appoint him to the 

17 staff of the Metropolitan Tribunal, effective March 1 of 

18 '94, correct? 

19 A. Yes. 

20 Q. The next document is seven forty-three. It's a 

21 March 3, 1994, memo from Father Lynn to the file regarding 

22 a telephone call from ~ and that would be 

23 the person who had alleged that Father Reardon had 

24 sexually abused her when she was ten to twelve years of 

25 age. 
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2 In the second paragraph, Father Lynn writes: "s hf' 

J stated she wanted me to know that thi.s is not a case of 

4 memories through therapy, but that she has always known 

5 and been aware of the abuse. She said she did not know 

6 what could be gained from meeting with her therapist. She 

7 said she might be able to provide her parents as 

8 corroborating witnesses and would talk to them. I told 

9 her I would do whatever she thought was best. I did offer 

10 assistance with counseling during the investigation. She 

11 stated that she did not want 'our money' but just wants 

12 Father Reardon not to work with children again. I did 

13 tell that Father Reardon was receiving an 

14 assignment in the Tribunal and would be assigned in 

15 residence to a parish without a school. She did not 

16 verbally react to this. She said she would get back to 

17 me." 

18 So what this indicates, Cardinal, and te 

19 you disagree, this indicates that Father Lynn actually did 

20 follow up in this case on your order that he further 

21 investigate, correct? 

22 A. (No res pons'e . ) 

23 Q. In other words, he did try to get ~(IIII ....... to 

24 provide corroborating witnesses and to see whether he 

25 could talk to her therapist, correct? 
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2 A. [ir-':'!3Ume so. 

3 Q. I mean, that's what this m8mo indicates, right? 

4 A. I pC8sume so. 

5 Q. Okay. And th8n the next document, Cardinal, is 

6 sev8n forty-five. This is a March 7, 1994, letter from 

7 Father Lynn to Father Reardon. 

8 In the first paragraph, Father Lynn notes the fact 

9 that Father Reardon has received a nonparochial 

10 assiGnment. -, 

11 In the second paragraph he writes: "During your 

12 meeting, Bishop-elect Cullen asked you to give 

13 consid~rati;on t~1ndergoing a psychological evaluation at 

14 Saint Clare's Riverside Medical Center in Boonton, New 

15 Jersey, as had been previously requested. I ask that you 

16 notify me of your intentions in this matter." 

17 Doses that clarify for you, Cardinal, by the way, 

18 that in that earlier document where you noted that it 

19 wasn't specified, that it was Saint Clare's? 

20 A. It seems to. 

21 Q. Q}.;:ay. So again, and this would be the second or 

22 the third time, at least the second time, again, that you 

23 through Bishop Cullen asked Father Reardon to get an 

24 evaluation at Saint Clare's, correct? 

25 A. Yes. 
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(,2 • Okay. The next document js seven tor-ty seven, i1nd 

i. t ':~ i) M tl r c h '), 1 9 9 4, 1 e t t e r f r () m Fat h :e t- r( p .1 r (i () n to Fat h (.~ L 

4 Lynn; and in the middle of the first paci1sroph, Father 

~ Re~Lcton writes, and it's about six senten~es down, 

"1 , 

9 

Cardinal: "I pray that in the future I will be able to 

c~turn to a parochial assignment. That will come when the 

Lord It/ants -.:... fI 
l L- • 

And then in the next full paragraph, he writes: 

10 "As far as a third psychological evaluation, at Saint 

i1 C.l re'b, it is the feeling of both Monsignor Walsh and I 

12 t.hf3t ttl.is does not seem to be necessary at this time." 

13 Did I read that correctly? 

14 A. Yes. 

15 Q. So Father Reardon refuses to get this evaluation. 

16 At this paint, Cardinal, what you've testified to 

17 is because of the position of the Vatican, you did not 

18 have the power to order Father Reardon to get this third 

19 evaluation at Saint Clare's, correct? 

20 A. Yes. 

21 Q. And he refused to do it of his own will, correct? 

22 A. Yes. 

Q. Okay. Cardinal, I mean, do you have any 

24 independent recollection of this particular juncture in 

25 the case? 
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A. [ f m (1 E r Cl i dId:) not. 

3 Q. OkAY· '0] elL r k now i n g y () \l 1: S (~l l: and k n 0 "" 1 n g how 

4 strongly you seem to have felt about this ~ase, about the 

5 fact that Father Reardon there was a possibility that 

6 he prl':'sented ::..,ome dang(:::r to chi l.dr-en, what would you have 

7 been feeling at this point when you learned that he 

8 refused again to get this third vnluation to try to 

9 conclusively identify whether he was sexually attracted to 

10 children or not? 

11 A. Idon'~ recall my impressions at the time. 

12 Naturally, I still depended a great deal on 

13 Monsignor Lynn and also the invoJ.vement of Bishop-elect 

14 Cullen, and the fact that he was put in a position where 

15 he ~as completely isolated from any children whatsoever, 

16 that type of responsibility had no connection at all with 

17 children. 

18 Q. Okay. So you're saying that you felt a little bit 

19 reassured by the fact that he was in an assignment where 

20 he had no interaction with children? 

A. Yes. And I -- I didn't see any -- vou know ~ I I 

22 presume at the time it was presented to me that he was 

23 not -- you know, the circumstance of employment was not a 

24 danger to children. 

25 Q. Okay. The next document, Cardinal, is seven 
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2 tocty nin":'. It's Q handwritten letter to F~ther Lynn fLom 

1 <I worn'ln by the name of 

4 Do you see that? 

') A. Yes. 

6 (1. I'm not going to read the whole thing, Cardinal, 

7 but sllffice it to say that ~ identified herself 

8 as being a twenty-eight year old woman who had been a 

9 rhild at the time that Father Reardon was assigned to his 

10 first parish, Saint Joseph the Worker in Fallsington, 

11 which was the parish that had been a member 

12 of, and she basically says she's not snre that she was 

13 sexnally abused by Father Reardon, but she's starting to 

14 have memories that would indicate that perhaps she had 

15 been. 

16 She wasn't sure of it, but she was having memories 

17 that perhaps she had been, and I'll just -- the middle of 

18 the first page, she writes: "I say this because I have 

19 memories of him touching me, bringing me to his room and a 

20 retreat field trip. My fear is that there may be more 

21 memories to come. Slowly, slowly in the past four years, 

22 I have been exploring my memory of Father Reardon." 

23 And then she makes reference to the fact that she 

24 thinks that she has a memory of his possibly hurting 

25 another child in the parish by the name of -"..-, 
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2 c\ n d t h 1'-; nat t h l-"! V (-~ C Y /---- n ( Ish e 1,,, t' i t c~ S i (- h hl L ,1 S t [> a rag rap h 

J she writes: "I \v i 11 rHO! the f l r s t t <) .J d!ll i. t t hat the s e 

4 mel1lori(C:::::; d re t 
S C i:l t t (') L (} cI I) U t. [ am taking rny 

[utut:'e nne (jay at (1 timf.;. 

6 (~hild rnolc:sters hit lOnny, many childLF~n befor(~ they are 

7 stopped. I am asking for your advice and any information 

8 you may have." 

9 "Sincerely, 

10 . ._.._.11 
Do you see where I read that, 0 rd~nal? 

12 A. Yes .. , 
J3 Q. Did I read it accurately? 

14 A. Yes. 

15 Q. Okay. And then the next document, Cardinal, is an 

16 October 13, 1997, memo from Father Lynn to yourself. 

17 Do you see that? 

18 A. No. My next ones are October 8. 

19 October 28. 

20 Q. Do you have an October 28? It rnight be included in 

21 that. 

22 Can you turn the page there and/see. " " 
Turn the 

23 first page of that October 28 merna and see whether there 

24 is an October 13 memo included in it. 

25 A. No. There are only two pages here. 
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All right. I think it's included in another 

3 exhibit, but I don't want to waste time looking for it, so 

4 I'll just read it to you, and I'll give you my copy to 

5 look at. 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Excuse me. It is on, I just noticed, seven fifty. 

You found the October 13, 1997, memo? 

Yes. 

This is a memo to yourself from Father Lynn dated 

Oct 0 b e 1:' f 3, 1 9 9 7, and;F a the r L y nnw r i t. e s : "As you will 

recall, in 1993 a woman named (3.ccpsed 

12 father Reardon of touching her in a sexual manner on 

13 numerous occasions when she was a child. At that time I 

14 met with Father Reardon and his canonical advisor, 

15 

16 

17 

Monsignor Vincent Walsh. Father Reardon denied the 

accusation. He agreed to be evaluated at the Anodos 

Center at Saint John Vianney Hospital. Their report was 

18 inconclusive and they recommended inpatient 

19 hospitalization so that further tests could be done. 

20 Father Reardon insisted on a second opinion, but refused 

21 to cooperate with an inpatient evaluation. Instead, on 

22 his own, he obtained a second opinion from Richard P. 

23 Fitzgibbons, M.D., who found no psychological 

24 difficulties. When the woman making the accusations 

25 stopped cooperating, Father Reardon was given his current 
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2 () S s i 9 n men tin the T rib u rlCl 1 and t1. t· e sid fO) n C A a tap a r ish 

J without a school. 

"As the attached memorandum E-:.'xpla.i.ns I i3.nother 

5 woman,~, has come fnrvJar:d "vi th complaints of 

6 having been touched by Father Reardon in a sexual manner 

7 when she was a child. She also rncounts other strange 

8 behavior. While her memories of this are limited, they 

9 are somewhat similar to the accusations previously made 

10 against Father Reardon." 

11 Qid I read it correctly] 

12 A . Yes. 

13 Q. And then he recommends among other things that he 

14 meet with Father Reardon and his advisor and that another 

15 inpatient evaluation at a hospital that you, the Cardinal, 

16 approved should be done on Father Reardon, correct? 

17 A. Yes. 

18 Q. And you signed down at the bottom noting that you 

19 approved those recommendations? 

20 A. Yes. 

21 Q. Okay. We only have a couple more documents, 

22 Cardinal~ and we'll be done with this file. 

The next one is seven fifty one. Do you see that? 

24 A. Yes. 

25 Q. If you turn to the second page -- excuse me just a 
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. :2 III i 1111 ! i ~ • 

!VIR. SPADE: w~ ran finish this file in 

rlnother tive to men minutes. Do you want to just 

(J r) t h r 0 U IJ h '? 

'( 

A GRAND .JURD R: Yes. 

7 tvlR. SPADE: O~';ay . Let it be noted that 

the jl1rors indicated that they wanted to continue. 

9 RV MR. SPADE: 

10 Q. Cardinal, are you okay for another five to ten 

11 minutes? 

12 1\. Yes. 

13 MR. SPADE: If somebody needs to use 

l4 the bathroom, you could just step out and use it. 

15 BY MR. SPADE: 

16 

17 

18 

Q. The second page, Cardinal --

MR. SPADE: And one juror left the 

room, and we still have a quorum. 

19 BY MR. SPADE: 

20 Q. On the second page, Father Mesure writes -- this is 

21 an October 28, 1997, memo from Father Mesure to the file 

22 regarding an interview with Father Reardon. 

23 In the middle of the second page, third full 

24 paragraph down, Father Mesure writes: "l'IIonsignor Walsh 

25 suggested that because the complaints are so vague and 
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2 minor in themselves, he did not thLnk thQt they needed to 

J be acted upon. 

4 "Father Lynn agreed that s complaints 

5 aLe vague. He pointed out that --~-- -- . - ~ 
herself 

6 acknowledged this. He said, however, that they had to be 

7 taKen seriously, especially since~ complaints 

8 were similar to a.ccusations made in 1991. He said that 

9 

10 

11 

12 

~ appeared to be credible and she did not seem 

to have any link with the person who had made the previous 

allegations." 

And then, "Father Lynn noted that the previous 

13 psychological tests done at The Anodos Center of Saint 

14 John Vianney Hospital, Downingtown, had been inconclusive 

15 and that further testing had been recommended. He also 

16 pointed out that the follow-up testing done under the 

17 guidance of Richard P. Fitzgibbons, M.D., may not be 

accepted by some as objective, since it was arranged by 

19 Father Reardon himself and Dr. Fitzgibbons is a friend of 

20 Monsignor Walsh. Father Lynn asked Father Reardon to have 

21 another psychological test done by a clearly objective 

22 party, acceptable to the Cardinal Archbishop. He 

23 noted" and then the page of the memo cuts off there, 

24 Cardinal, and I'm going to confer with your counsel later, 

25 but I don't think that we got the last page of that, but 
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'7 1\ . On this memo, yAS. i 

Ii Q. 8i.(]ht. Okay. And then the next document" 

Ci1/din::d, is;- and you don't have a copy of it. I'll 

to h<1nd one nvpt:' to you. 

11 It's a January 12, 1998, memo from Father Lynn to 

12 YOllt:'sslf. 

13 MR. SPADE: And I'm going to mark this 

14 as GJ-LJ66. 

1 5 (GJ-1166 was marked for 

16 identification. ) 

17 BY MR. SPADE: 

18 Q. Thank you for marking it for me, Cardinal. 

19 Father Lynn reports to you. He gives you a brief 

20 history of the case, including Father Reardon's refusals 

21 to get the objective evaluation, and then he notes towards 

22 the bottom, Cardinal, third paragraph up from the bottom, 

23 he notes that Father Reardon denled MiSS~' s 

24 accusations, and then Father Lynn writes to you: "I asked 

25 Father Reardon if he would be willing to go for further 
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:1 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 
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psychological testing. He refused, citinq a lack of 

cr;nfidence" --

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

"Q. 

A. 

Forgive me. 

You can't find it? 

You're going from the bottom? 

It's on first page, about maybe 

Second paragraph? 

Yes. About eight sentences lip from the bottom. 

"Father Reardon refused"? 

Yes. 

Okay. 

')7 

Q. Where Father Lynn writes: "I asked Father Reardon 

14 if he would be willing to go for further psychological 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

testing. He refused, citing a lack of confidence in the 

objective basis of psychology." 
I ·l 

Did you follow along? 

A. I'm still not. 

MR. HODGSON: I don't either see it. I 

don/t see it either. 

\tJha t paragraph '? 

MR. SPADE: Let me point it out to you. 

THE WITNESS: I I ft1 sorry. 

MR. SPADE: 'I'hat's okay, Cardinal. 

MR. HODGSON: DOI/vn :her-e, third 
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3 THr~ W f.TNE5S: You !3il id second. 

[vI R. S P 1\ DE: I'm sorry. I maybe 

"j i. n d i. cat r~ , 1 the W L () n IJ P 1 a c f~ • 

6 B Y MR. !-; P T\ f) E : 

7 Q. Ukay. Do you see now Wh8r(~ I Has reading, 

8 Car: din (~ 1 '? 

10 Q. P,nd then LE you go down to the V8;"'Y last sentence 

11 on the first page, Cardinal, Father Lynn writes: "While I 

12 do not see any difficulty arising from Father Reardon 

13 remaining on staff of the Tribunal, I did have some 

14 concerns about potential civil liability arising from his 

15 continued residence in a parish -- even in a parish 

16 without a school such as Seven Dolors Parish, Glenside." 

17 Did I read that correctly? 

18 A. Yes. 

19 Q. And then he recommends that Father Reardon remain 

20 on the staff of the Tribunal and in his current place of 

21 residence, and you approve it, correct? 

22 A. Yes. 

23 Q. And, Cardinal, I take it that you agreed with 

24 Father Lynn, because it's similar to what you testified to 

25 earlier regarding what your views of the case were at that 



( ( 

1. ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 poi~t, which is you had some doubts about whether Father 

3 Reardon "iC:lS sexually attracted to children, but you took 

4 r8a~5urance from the fact that he was in the Tribunal, not 

5 interacting with children on a daily basis and he was 

6 assigned to a parish where there wasn't a school, correct? 

7 

8 

9 

10 

11 _ -L 

12 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

1 ' 

Yes. 

And that's essentially what Father Reardon writes? 

Yes. 

Okay. And then the next document, Cardinal, is 

qive you tbe last two. We have two left. 

ThE'! first one, Cardinal, is a .June 9, 2000, memo 

13 from William Lynn to the file regarding a meeting with 

14 Reverend John Reardon. 

15 MR. SPADE: And I'll mark that as 

16 eleven sixty-seven. 

17 (8J-1167 was marked for 

18 identification.) 

19 MR. SPADE: And then the last one is a 

20 June 8, 2000, letter from Monsignor Lynn to Father 

2 1 Reardon, and I'll mark that as eleven sixty-eight. 

22 (8J-1168 was marked for 

2J identificat_ion. ) 

24 BY MR. SPADE: 

Q. We'll start off with the June 8 letter, and this is 
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2 eleven sixty-eight. 

3 It's agiJ.in June 8 of 2000 [['nm rVjo!lsi!]r1o[' Lynn to Reverend 

4 Reacdon. 

5 "Dear Father Reardon: 

flI Am pleased to inform you thAt C,"lrriinal 

7 Bevilacqua has approved a change in you~ residence 

8 ass ignment" --

9 MR. HODGSON: Wait. Wait. 

10 THE WITNESS: vi a it. 

11 MR. SPADE: It's the June 8 letter. 

12 MR. HODGSON: This one? 

13 MR. SPADE: I'm sorry. 

THE WITNESS: That's eleven 

15 sixty-eight. 

16 MR. SPADE: I know, Cardinal. I made 

17 them out of sequence. I'm sorry. 

18 THE WITNESS: Okay. 

19 BY MR. SPADE: 

20 Q. Do you have now eleven sixty-eight? 

21 A. Yes. 

22 Q. "Dear Father Reardon: 

"I am pleased to inform you that Cardinal 

24 Bevilacqua has approved a change in your residence 

25 assignment to Saint Ge~evieve Parish r Flourtown, effective 
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2 .June 19, 2000. I trust that this assignment will be 

.3 t.enc:3Eiclal to YOllr pries"tly min.istry and. t.o you 

4 personally. 

5 "While your primary assignment is Secretary, 

fi Metropolitan Tribunal, in accord with priest personnel 

7 policies, you are required to be available for liturgy on 

8 Sundays and holy days at Saint Genevieve Parish, 

9 F 1 ourto\Vn. You also are asked to offer assistance in 

10 Seven Dolors Parish, Wyndmoor, as requested by the pastor. 

11 "May the Lord continue to bless you as you begin 

12 this new phase of your priestly ministry. 

13 "Wi th best itlishes, I remain 

14 "Reverend Monsignor William J. Lynn r Secretary for 

15 Clergy." 

16 Did I read that correctly? 

17 A. Yes. 

18 Q. Now, Cardinal, this indicates that you on June 8 of 

19 2000 changed Father Reardon's residence from Seven Dolors 

20 to Saint Genevieve's, correct? 

21 

22 

A. 

Q. 

Yes. 

And you're aware, are you not, that Saint 

23 Genevieve's has a school at that parish? 

24 

25 

A. 

Q. 

I think it does. 

You think it does? 
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A. 

, 
,j Q. Okay. C i1 r din aI, you k n () liJ, iJ L v C n w h ,1 t you t est i f L f; t i 

4 t () r e q a r di n 9 yo II r vie w 0 f t his cas e, \v h y d L d Y r) U t ran s f c! r. 

5 Father Reardon to a residence at SnJnt G~nevieve's that 

6 harj a school, and not only that, but require him to say 

7 Mass on Sundays and holy days? 

8 A. I relied on the recommendAtion of my Secretary Eor 

9 Clergy, who must have had good reasons. 

10 Q. Okay. Do you have any independent recollection 

11 what his reasons were for recommending that Father Reardon 

12 he transferred to Saint Genevieve's? 

13 1\. I do not. 

14 Q. Okay. 

15 A. Unless 

16 (The witness conferred with his 

17 attorney. 

18 BY MR. SPADE: 

19 

20 

21 

') ') 
L. _, 

24 

25 

Q. We're going to get to eleven sixty-seven. 

Eleven sixty-seven is -- I'm sorry. I didn't mean 

to cut you off. Did you have something --

A. No. 

Q. Okay. You were referring to eleven sixty-seven? 

F~ .. Yes, I WnS. 

Q. Okay. Eleven sixty-seven is a June 9, 2000, memo 
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2 f['()m l"clth('c Lynn to thl~ lil(~ n~IJt1t-rjinlJ ,.1 Illlc'l)ting that he: 

"l:'r1thc:r .fohn Rf~arcion met Hith me today at my office 

r1t my n-?quesr_. Th8 purpose oE the meerin0 was to discuss 

7 VJith him the ne(..;d for a new cesLcl8nce. 

8 "Father Reardon stated that he is willing to move 

9 to the new cesidence at Saint Genevieve Parish, Flourtown, 

1 0 il S 1 () n 9 iJ S Fat her Car roll rea 1 i z e she \-/ i 11 be a n a d v 0 cat e 

1 1 foe the people of Seven Dolors Parish in Wyndmoor. He 

12 stated he believes Father Carroll ~nOHS this since he had 

13 spoken honestly with Father Carroll several nights before. 

14 Father Reardon strongly feels Seven Dolors Parish still 

15 has life in it, and he is afraid that it is not being 

16 <]iven a chance. He clearly did not understand the cluster 

17 planning process. 

18 "He also raised the question with me of a 

19 pastorate, and I told him we would review the situation 

20 this year to see if he would ever be considered for a 

21 pastorate. I told him that he has to realize there were 

22 two different people that made similar allegations on 

sep2rate occasions. He emphatically denied the 

24 allegations. He did say, however, that he knows he made 

2S mistakes earlier in his life and he hopes that he would 
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2 not hdV''''! to pay for them for tlv:, rest of hLs life. That 

:3 imlTl',~dL.3.tely made me suspect as t() Hhat mlstakes he would 

4 arlmit he made earlier in his life. He quickly reit~ratnd 

S nonn of the things happened of which he was accused. 

6 "I thanked Father Reardon for m'?eting with me and [ 

7 told him we would review the situation to see if he could 

8 8'Jer be cons.i.dered for a pastorate." 

9 Does that give you any insight into what Father 

10 Lynn's possible reasons could be for recommending that 

11 Father Reardon be assigned to Saint Genevieve's? 

L 2 

1 ? 
J ,) 

A. 

Q. 

I must confess not much. 

Okay. Do you have anything that ¥()u want to say 

14 abGut this memo or this aSSignment? 

15 A. No, except that, you know, Monsignor Lynn would 

16 have had some good reason for it. 

17 Q. Okay. 

18 A. It was, you know 

] 9 (The witness conferred with his 

20 attorney.) 

2 1 THE WITNESS: It would seem to me that 

22 in the letter of assignment, that he is still to 

23 offer this assistance to Seven Dolors Parish, that 

24 is to be as far as anything outside of the 

25 Tribunal, he is to limit himself to Seven Dolors 
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1 !\ N,[, H () N Y of 0 ~-i E P II C !\ H D [ N!\ L P. E V [ L l\ C Q [J !\ 

2 Pill' L:3 h . 

J MH. S[l/\OE: OkilY· 

4 'fIlE v.] I'I'NESS: That's the impression I 

5 qc-:t from the'lt. 

6 nv MR. SPADE: 

7 Q. But [ ill e tl n, you k now, 0 b v i () U sly the me mas pea k s for 

8 ltself, that he's sayin~ Mass at Saint Genevieve's as 

9 well, correct, on Sundays and holy days? 

10 1\. Yes. 

11 Q. Okay. Cardinal, I will represent to you that we 

12 don't have any further documents in this file in terms of 

13 chronologically, that as far as we know, Father Reardon is 

14 still working at the Metropolitan Tribunal, still living 

15 at Saint Genevieve's and still saying Mass on weekdays and 

16 holy days, and that was the situation up to the day that 

17 you resigned as Archbishop of Philadelphia. 

18 A. Yes. 

, 
19 Q. Okay. Is there anything else that you. want to say 

20 about this file? 

21 A. May I talk to my lawyer a moment? 

22 Q. Sure. 

23 (The witness conferred with his 

24 attorney.) 

25 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 with your counsel during the break, and yOll~ counsel 

J brought to my attention a document that. I hacl not found in 

4 our files this morning. 

5 I did look in the files. I didn't find it. You 

6 kno'", , it might have been misplac"";d or something, but it's 

7 a November 7, 2003, letter from Monsignor Lynn to Reverend 

8 Reardon, informing him that Cardinal Rigali had initiated 

9 a preliminary investigation pursuant to Canon 1717 into 

10 the allegations made against Father Reardon on or about 

11 August 19 of 1993 and October 8 of 1997. 

12 It informs him that any information that he has 

13 concerning this matter as well as any other pertinent 

14 jnformation previously collected is incorporated into the 

15 acts of the prelimihary investigation. 

16 It advises him that he has the right to civil and 

17 canonical counsel, and it encloses copies of some 

18 documents regarding the canonical rights of clerics 

19 accused of sexual abuse of minors and various other 

20 procedural documents, and then Father Lynn notifies him 

21 that once the preliminary investigation is completed, he 

22 will be notified of the results. 

23 And just for the record, also in the record of 

24 supplemental files turned over by the Archdiocese to the 

2S Commonwealth, it is indicated that this document as well 
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2 a san ( ) the ron (-> w il stu r n E.~ d 0 V <:'~ L tot h e Com m () n \v e a I tho n 

;~ f) 
I) \ J 

Decemhec 17 oE 2003. ['m going to mark it later. I don't 

4 have a copy of it. 

And, Cardinal, I just had -- oh, ~nrt the other 

6 thing I wanted to put on the record as well was, and 

7 cOIlf1sF!l have informed me of this, is that. it seems that 

8 Seven Dolors Parish has been closed. Okay. And that was 

9 the parish that Father Reardon had been assigned in 

10 residence to before Saint Genevieve's. 

11 A. That must have been the reason. 

12 Q. Okay. Cardinal, let me ask you with regard to this 

13 document that I just referred to and that I will mark 

14 later, which is the November 7, 2003, letter from 

15 Monsignor Lynn to Reverend Reardon. 

16 You were the Archbishop until appro~imately October 

17 6 of 20D3? 

18 A. Seven. 

19 Q. October 7 of 2003, and then this ,preliminary 

20 investigation under Canon 1717 was initiated by Cardinal 

21 Rigali approximately a month later, after you stepped 

22 down. 

23 Did you have any role in initiating this 

24 preliminary investigation? 

25 A. Not directly, other than setting up the Review 
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Okay. And how does the Review Board factor into 

Il thL3 investigation? 

5 A. I think they're the ones that conduct it. 

6 prptty sure. 

7 Q. Okay. 

S A. They're reviewing the allegations 

9 

10 attorney.) 

(The witness conferred with his 

I'm 

6 'J 

11 

12 

THE WITNESS: The R~view Board conducts 

the investigation. 

MR. SPADE: Okay. 

14 BY MR. SPADE: 

15 Q. Cardinal, can I ask you just one last question on 

16 t.his. 

17 Given the fact that the last time that Father 

18 Reardon refused to have that third evaluation from Saint 

19 Clare's was in June of 2000, the year 2000, could you not 

20 have initiated a preliminary investigation of Father 

21 Reardon in the three years between when his last refusal 

22 was and when this preliminary investigation was initiated 

23 in November of 2003? 

24 A. No recommendation was made to me. It may have been 

25 that since we could not mandate another evaluation, that 
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P. Y H l~. :.i PAD E : 

Q. [lave you had a chance to confer wi th counsel, 

5 /\ . Ye f~ • Could I forgo sayinq anythtng now. Perhaps 

6 nfter the recess. 

7 Q. AbRolutely. 

8 MR. SPADE: And it's now 11:29 A.M. [ 

9 apologize for going over the hour, and we'll take a 

10 fifteen-minute break. 

11 (A recess was held.) 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 MR. HODGSON: Mr. Spade, just a second. 

20 MR. SPADE: Sure. 

21 (The witness conferred with his 

attorney. ) 

23 MR. HODGSON: Okay. Thanks. 

24 BY MR. SPADE: 

25 Q. Okay. Cardinal, I just wanted to -- I conferred 



I. 

-. 
. ' 

i\[\I'I'llr)NY ,In:;I';j'll ('I\I<DfNl\L PI-:I/;f./\('(1tll\ 

wnll1.d Ii'lli 

D . () k rl Y . 

4- this puint, Cardinal. 

') BY MS. ~'Ir::{:ARTNr::Y: 

6 Q. 'irJ;:::ll, CardLnal, can I itlst ask y011 a couple of 

7 ('I'!IC:'itions, and r'm sorry, but YOll said that since he 

B refused thp evaluation, it would hi1V~? heen very hard to 

'7 () 

9 conduct another evaluation; and if I'm wrong about this, 

10 please tell me. 

11 There was the preliminary inve~tigation that was 

12 done, and we don't know the results of it, but it was able 

1 -. _ .. J 

14 

15 

to t!e initiated. What is the differen~e? 

.11, • I think they have more resources perhaps in the 

National Review Board. I think they can use a private 

'16 iIlV!?stigator, Hhich He did not use at that time. 

17 Q. The Review Board that looks into these allegations 

18 that Has set up by you, correct? 

19 A. Yes. 

20 Q. Okay. And that was established when? 

21 A. Just this past year. 

22 Q. Okay. And the i n d i v i d u a 1 s .- - I t h ink He tal ked 

about this a little bit. The individuals on that Review 

24 Board were appointed to that board by yourself, correct? 

25 A .. 
• 
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Q. Okay. A. n dar e the y all Cat hoI i c son the boa r d j 1I :.; t 

3 au t 

It A. I don't think so. 

5 Q. Okay. 

I'm not sure. 

7 Q. Okay. But you're the one that actually appointed 

8 the individuals that make up the Review Board, correct? 

9 A. Yes. 

1 0 Q. Okay. And who directs the review board to look 

11 into certain files? 

12 A. I think that Monsignor Lynn would have presented 

]3 files to them. 

1 4 Q. What discussions did you and Monsignor Lynn have 

15 with regard to what files were going to be examined? 

16 A. I don't recall any. I think that they could have 

17 asked for them themselves, too, to ask for all the files. 

18 I -- you know, they had -- it's almost oDen-ended for them 

19 to ask for whatever files they wish, so I -- I don't know 

20 what the process was in asking for specific files. 

21 Q. When the Review Board looks at a specific file and 

22 makes a determination that there's more work that should 

23 b8 done to lock into the allegations contained in the 

24 files, does Monsignor Lynn -- when you were still 

25 Archbishop, did tJIonsignor Lynn come to you and say, "Vile 
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:; shu 11 1 cI 0 pen apr e]. i. min il L Y i. n 'J I' ~; t. i (J i1 t i () n " ';' 

l\ . 

4 until -- in actual operation I.h:~c,~. T Ihink they were 

5 org~nizing and determining what th~i~ rights were, that 

6 process, and I think they only began a few months before 

7 I, you know, had to resign, in getting org3nized. 

8 Q. Okay. But the document that was just shown to you 

9 wit h reg a r d tot heR ear don f i 1 e / you a 1.1 t. 11 0 r i zed the 

10 institution of the preliminary investigation; is that 

11 rir;rht? 

12 A. .Years ago. Yes. But n t for the Feview Board. 

13 Q. The investigation, the preliminary investigation on 

14 the Reardon case? 

15 A. Yes. In every case there's a preliminary 

16 investigation. 

17 Q. Correct. But I guess what I'm confused about, and 

18 it could very well be my confusion, CardinAL, with the 

19 Reardon file, that preliminary investigation was 

20 . initiated -- you have the document in front of you, 

21 because Will took the other one out. 

22 HR. HODGSON: He took it. 

23 BY MS. McCARTNEY: 

24 Q. That was initiated in November of 2003? 

25 A. Yes, but I was not the Archbishop then. 
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/\ N T l! (~) NY, r 0 S P. P H CAR f) I N .f\. L 8 E V I TJ,. C QUA 

(.J • Y(lll know I,vhdt. If I hav? ~ny questions about it, 

.3 [ , '- leo PI e b ,'} C k t () it, b e c a use I don r t W'3 n t to con f use 

4 myself fucther. 

put some documents in front of you that relate to 

6 the case of Father Avery. 

7 You h~ve them in front of you? 

8 A. Yes. 

Q. And this was one of the files that we had given you 

10 information on prior to yesterday; is that right? 

A. Yes. 

12 Q. Okay. Do you have any before you and have you had 

1J the opportunity to review the documents that we were g?ing 

t4 to be talking about today? 

15 A. I did review the documents. 

16 Q. Okay. Before you reviewed the documents, did you 

17 have any independent recollection of Father Avery's 

18 situat:ion? 

19 A. Just vaguely of what Monsi'jl1oJ:: Lynn told me about, 

20 very general -- I remember that the -- there were some 

21 accusations, but that Father Avery constantly denied them. 

Q. Okay. The first document that you have in front of 

23 you well, the first document is the priest data 

24 profile. That's already been marked as grand jury exhibit 

25 two two five, and that indicates that in 1990 through 1993 
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J ,J c, S 11 sin r h 11 ad P. 1 phi n i .i s t h <1 t c i i! h t? 

,I 

5 

( J 

7 

<.) 
u 

9 

1\. 

Q. 

A. 

A. 

Q. 

This is the profile? 

Yes. 

None of these seem to be marked for me. 

Thf.;y' n~ not. marked? Okay. ~\J (~ I 1, j t 's --

It's the first one? 

Yes. It's the first one. 

10 Okay. And that indicates that fram 1990 to 1993 

11 father Avery was assigned as pastar of Saint Therese of 

12 the Child Jesus; is that right? 

13 A. Correct. 

14 Q. And the next document underneath that one, 

15 Cardinal, is a letter dated Septe!T,ber 15; 1992, and it's 
:J~me;) 

16 written to a - and it's written by 

17 Reverend William J. Lynn; is th~t correct? 

18 A. Yes. 

19 Q. And that letter indicates to that --

20 I'll just read the first paragraph: "DuJ::-ing the past 

21 summer I havs assumed new responsibilities in the 

22 Archdiocese of Philadelphia as Secretary for Clergy. In 

23 the process of reviewing files of the office, I read the 

24 attached correspondence which was apparently sent to 

25 lvIonsignor Jagodzinski earlier in the year." 
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y i-~ S . 

And then thece's two dOCUITH'-'nts the.L should be 

"Dear 

6 f\1on:3iqDnr:," and that's ,"ritten by 

7 A. Yes. 

7'j 

8 Q. And then the other one is sent to Father Avery; is 

9 tl!ilt. correct? 

10 A. Yes. 

11 Q. And they detail -- presumably the one addressed to 

J 2 ~J! n n s J cJ nor Ir7 a s for IN a r de d toM a n s i 9 nor 3 ':1 q 0 d z ins k i, and 

13 that's the letter that Monsignor Lynn is referring to. 

.14 It about the fact that Father Avery had 

15 abused when he was a teenager; is that 

16 correct? 

17 A. 36tst something I noticed --

18 Q. Sure. 

19 1', • -- ~n one, if you don't mind. 

20 (Pause. ) 

21 
l' 

In the -- it's just a some kind of a doubt that I 

22 have. All right. 

23 Q. Okay. 

24 A. on the letter to Monsignor from 

25 Q. Yes. 
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i\ . In the last full paragraph. 

Q. Yes. 

4 A. Where he refers to "I" -- the third line says: " I 

5 am nOiN t\.Jenty-eight years old." 

6 Q. Correct. 

7 fl. "The incidents I mention in the letter occurred 

8 when I was fifteen and eighteen." 

9 Q. Correct. 

10 A. So that's -- that second jncide~t, if he was 

11 eiahteen at the time, would not have been abuse of a 

12 minor, not, if it ,·"ere true, that I in any way would 

13 condone it. 

14 Q. Okay. 

15 A. But if that's true, then it refers to when he was 
J 

16 fifteen. . 
~ 

17 Q. So the second one, if the letter is true, then the 

18 second one would just be abuse; it wouldn't be the abuse 

19 of a minor? 

20 A. Yes. 

21 Q. Okay. 

22 A. It would still be a bad thing. 

23 Q. lUI ri9ht. So based upon the Archdiocese or the 

24 Secretary of Clergy receiving these documents, Monsignor 
Jc..~') 

25 Lynn tells that he would like to -- because the 
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2 il.l \-?(J'll-_L()n~·:; d'--(~ ~;I)t·i.!'I!:':;, h!e) VJ!ilil.j I ik(~ I') ~.:;pc)ak further: 
'j C to---e '7 

"Jith~i i~j rh,-lt cocrc~('I';) 

,I A. y (.~ s . 

5 () k ,\ '{ . '{'he'! n~:·:t dOCllm(0n t, Ci1 l-d ina L - -- and I don I r. 

[) think thi'lt this hilS br}f=!n marked. This is a memo to you 

7 El:"om Mnnsiqnor [,ynn, ilnd r tim qninC} to ffiilCK that, if YOll 

8 .1on f t minl.l, <Jr.-and jury exhibit r:-,Lr2>ven sixty--nine. The 

:; date of this is October: 16, 1996. 

10 NR. HODGSON: Tt's sixty-nine, right? 

11 !VIS. [vIcCARTNEY: Sixty-nine. Yes. 

12 (GJ-1169 was marked for 

13 id(-~nt.jfication. ) 

14 RY MS. McCARTNEY: 

15 Q. And this memo is basically giving you the 

16 informatiofl with regard to the allegations that Robert 

17 Fisher has made against Father Avery, correct? 

18 A. Yes. 

19 Q. All right. And basical~y, they layout the fact 
J c::. (\;..t !,. 

20 that ~has said that Father Avery was responsible 

21 for his first drink of beer at the age of twelve, that 

22 Father Avery would encourage drinking while at the shore 

23 and while the boys helped Father Avery with his disk 

24 jockey business. Apparently, Father Avery had a side 

25 business of disk jockeying. 
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2 Do you h~ve any recollection of that? 

') 
• 1 1\ . No. 

4 Q. Okay. It says that Father Avery would wrestle with 

t he;:' br)ys and 
~ 

that ~had s2id that Father Avery's 

() 11 a, n (~l s 1 i P P e c1 t 0 h .i s g e nit a 1 are a a t 1 e ~3 s t t r~ r e e 0 r f 0 1..1 r 
'S c ('.r-R '7 

7 t tmes, that had helped Father Avery I,..,hen he was ,1 

8 teenager at Smokey Joe's Deejaying, that pitchers of beer 

9 were passed to , ... ; __ and to Father Avery while the disk 

10 jockeying was going on, that Father Avery took him back to 
"fCI'1-l> 

11 the rectory afterwards, that when \",'oke up, Father 

12 Avery was grabbing at him and reaching down into his 

14 It goes on to say that Father Avery took Robert on 

15 a trip to Wisconsin, because they were helping a Laotian 

16 family, and although nothing sexual happened during that 

17 encounter, Father Avery did talk to 1115 ••• about finding 

18 pictures of nude men in the rectory. 

19 There was a ski trip to Vermont where Father Avery 
JM~':> 

2 0 went 'i" 1 t h his b rot her, t hat Fat her A v e r 'l and...., s 1 e p t 

21 in the same bed and Father Avery'S brother slept in the 

23 

other bed and that 

area when I say 

Father Avery fondled his genital 
Tc.-t1-i ~ 

his I I' m tal k i l~ (] a b () 11 t""s g en ita 1 

area during that trip, and that information was 

25 conveyed to you, correct? 
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2 A. Yes. 

J Q. Okay. 

4 A. t-1ay I. 

Q. Sure. 

I) A. I think again, as I referred to hefore when it was 

7 at the at](=: (}f elgtlteen, thc:y talk tHO incidents. In 

8 the first paragraph of this memo, says, 

9 according to the memo, that he was twenty-nine years of 

10 age. 

Q. Yes. 

A. And that the tHO incidents occurred between ten and 

13 fifteen years ago. It seems to corroborate again. It 

14 was -- ten years ago would have made him eighteen or 

15 nineteen for the Vermont incident. It just seems 

16 Q. Okay. 

17 A. That's all I can say. 

18 Q. And if it was fifteen of years ago, it would have 

19 made him fourteen, correct? 

20 A. Yes. I acknowledge that. 

21 Q. Well, let me ask you something Cardinal. I mean, 

22 since you bring that up, and that certainly is true based 

23 upon the documents you have. 

24 When you got this memo back in 1992, do you 

25 remember having the same thoughts and conveying them to 
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2 Father Lynn and, if you did, what Houid you have expected 

J to be -- would you have expected anything handled 

4 differently? 

A. No. 

Q. Okay. 

7 A. First of all, I did not have any thoughts. 

8 Q. Okay. 

9 A. I only noticed it in reading it, this documentation 

10 now, but that one incident enough is -- you know, that 

11 allegation enough is worth. 

12 Q. Looking into? 

1 3 A. By all means. 

14 Q. Okay. Monsignor Lynn in the fourth page of the 

15 memo to you talks about the fact that he had confronted 

16 Father Avery with these allegations, and he writes in 

17 here: "I did ask Father Avery it he thought these 

18 incidents could have happened under the influence of 

19 alcohol and he might not remember. Father Avery said, 'It 

20 could be.' He then said, I I was definitely under the 

21 influence of alcohol, but I'm not an alcoholic. I I asked 

22 if he thought these things could have happened. His 

res po n s e vI a S f I I don I t k n 0 vJ • I " 

24 And then it goes on to say that Father Avery was 

25 asked if he would go for an evaluation and he agreed to go 
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2 l. () tl n u u t pat i e nt, t 0 h i:1 v e i'1 n 0 u t P ,1 t jl' n t d !c~ S (" ssm e n tat 

J Saint John Vianney, and you approved that recommendation 

4 on 10/22/92; is that correct? 

5 A. 

6 Q. 

Yes. 

Okay. And the next document is ittst a cover sheet 

7 \JJth a memo from an issues meetinq vthF:re F:lpDarently the 

8 situation of Father Avery was discussed, and it indicates 

9 that you approved the recommendations in Father Lynn's 

JO memo? 

11 

12 

A. 

Q. 

Yes. 

The next document, which aQain has not been marked, 

13 so I'm going to mark this as grand jury exhibit eleven 

14 seventy. 

15 (GJ-1170 was marked for 

16 identification.) 

17 BY MS. McCARTNEY: 

18 Q. That's the merna to you from Monsignor Lynn, dated 

19 De~ember 4, 1992. 

20 

21 

22 

A. 

Q. 

Do you see where --

Yes. 

Okay. And this is basically bringing you up to 

23 speed on the fact that Father Avery has had his assessment 

24 at The Anodos Center and that further recommendations are 

25 being made as a result of that, and they attach with that 
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1\. 

5 Q. Ok(lV. Jj 11 S t \v rl n t tor '." (1 d to you S 0 met h i n 9 from 

t h R t h j. r d r (1 r a q r i1 p h 0 f t h i. s d 0 r II m "" nt, i'l n d t hat say s : "The 

7 e \~ n l t ~ ~l t i () n t E-~ 3 m r f~ po r t (~ d t hat a mOL e t h Q r () II 9 [1 e \' a 1 u at ion 

8 .i. s n e ':: e s :3 a r y due II 

:1 A. E::CllS(~ me. 

10 Q. I'm sorry. 

11 A. Ivls. McCartney. 

12 Q. Yes. 

13 i\. This is on the --

14 MR. HODGSON: What page? 

15 MS. McCARTNEY: What page? I'm reading 

16 from the first page. I'm sorry. From the actual 

17 memo. 

18 THE WITNESS: Oh, I'm sorry. 

19 !v1S. McCARTNEY: No, I'm sorry. 

20 BY MS. McCARTNEY: 

21 Q. From the actual memo, the third paragraph down, it 

22 says: "The evaluation team reported that a more thorough 

23 evaluation is necessary due to the in=onsistencies and 

24 vague information received from Father Avery during the 

25 four-day evaluation process. When seen individually by 
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2 !n i-': ill be r s C) t the e v "l 1 u a t ion tea m I F ,J the r A v (-'? r y did not 

) ., ~!ways present the same facts to Rach O~P. The team did 

4 not feel that this was done consciously but more a symptom 

oE illness he may have. It is still un~lear as to whether 

6 Father Avery is guilty of the sexual abu:3e v-lhich he is 

7 .llieged to have committed." 

That's correct? 

9 A. Yes. 

10 Q. And they make a recommendation or Father Lynn makes 

11 i1 recommendation to you that Father Avery have inpatient 

.1 2 h (l S P L t. ali z a t ion t rea t men t b e call set hat vI a S 1;1 hat was 

13 recomme~ded by the evaluation team; is that right? 

14 A. Yes. 

15 Q. Okay. And the next document, Cardinali is just a 

16 cover letter basically reporting back to Monsignor Lynn 

17 that you had accepted the recommendations with regard to 

18 that 

19 A. Yes. 

20 Q. -- is that correct? 

21 A. Yes. 

22 Q. All right. The next document which is -- it should 

23 be mar"ked. It's The Anodos Center psychological report. 

24 \'on see that? 

2S A. Yes. 
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oj 

Q. 

A. 

J\ N T l! () N '/ . I () , ; ro; I' [ [ ( , 1\ 1m r n l\ L r '.f:~ v r 1./\ (' (~ ! J/\ 

! t' :-1 (Id t(:li ,) ,I III ,j ry • , r:: 
.!.. ) , I) I) \ • 

nkay. 1\ II d 1-, h i ~1 L S i1 r f~~) f) L t, ,J !l d it' S 'rl r itt e n to 

s r~ E'! \; ~, r p n I j lrl 1 l I L ,1 m [ , Y n n, tl n ( I t h f.? n I • t· Il d t (': () 17 ,.~ r she e tis 

I) v.rcitten by Sandt:"n U'[[rl[i), the Pt-()(j':'arn Dit'sctor at The 

7 i\ n n Ii n see n teL 1 r. 0 I. r e c t "! 

8 1\ • Yes. 

9 Q. All ri<]ht. And this is thq comprehensive 

10 psychodiagnostic assessment? 

11 A. Yes. 

12 Q. Okay. I just want to ask you R couple things about 

13 this, if I could. 

J 4 If you'll go to page four of the assessment, about 

15 midway, about a little less than halfway down that first 

16 page, it's talking about Father Avery's, history in the 

17 Archdiocese, and I just want to ask you what you thought 

18 when you read this. 

19 "He stated that it was at this time between 1978 

20 and 1984 when he worked seven days a week without much 

21 rest. It was also during this time that he began working 

22 with H'Mong refugees from Vietnam. During this time he 

23 became the legal guardian of six H'Mong children ranging 

24 from age eighteen to twenty-eight. This included three 

25 boys and three girls." 
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vh,.'re you aware of that, Cardinal, that Father AVC~I~y 

] ~ns the 18ga1 guardian of six children? 

4 

5 

A. 

Q. 

Of these adults? 

Yes. They were adults at the time that this was 

6 written, but at the time that he became legal guardian of 

7 them, they were children. 

8 

9 A. 

Were you aware of that? 

It says, "During this time he became the legal 

1. 0 gild L d ian ," and the ira g e s we r e e i·:;; h t e \-:; n t.o t wen t y - e i g h t , 

11 so it seems that they were adults. 

12 

13 

14 

Q . 

A. 

Q. 

Were you aware of that? 

I don't recall that. 

Okay. And their recommendations, given the 

15 comprehensive diagnosis, were that Father Avery continue 

16 to receive inpatient hospitalization, is that right, if 

17 you look on the last page, which is page eight? 

A. Yes. 

19 Q. 

20 1993. 

21 

22 

A. 

Q. 

Okay. And the next document is dated August 5, 

Yes. 

And that again is from the Villa Saint John, and it 

23 says that Father Avery is to continue in his inpatient 

24 treatment, correct? 

25 A. Yes. 



i\NTHONY .JO!:if:PH CArWr~i/\r, liF.VrL!\'_:QIJl\ 

2 OkiJY· It also ~say~3 Ln tlt;',-;, tI1011'111 ['m goinq tel 

J red d t h <~ sec 0 n d p i1 L" a q r i1 ph n E 1- his P i1 'J A : "ft is the 

4 c8commendation oE the trr-'!atm(~nt tf-:>,l!1l that Father Ed Avery 

') t: () n tIn u c~ h 1 3 i n pat i en t t r f~ a t m p n r I) c? r~ ~ a t V L l laS a 1 n t ,T 0 h n . 

11 fi)ther Ed has been very coopecat iv,::: dnd hi'l.S made a great 

7 deal of progress in treatment since the confcontation 

session with but there remains concerns 

(lbout the existence of other vi(;tims. Despite the fact 

10 that Father Eel has expressed a qr!~:3t rIp"l DE shame since 

11 Lhe confrontation, he has acknowledaed that the incident 

~ 
'must have happened' because of ~·s reaction and 12 

13 not because of his recollection." 

Did I read that correctly? 

15 A. Yes. 

16 Q. So there were concerns expressed by the doctors 

17 that were treating Father Avery that there were more 

18 . +. ~ 
vlc~,lm;:" and there's an acknowledgment, based upon this 

19 paragraph, on th~ part of Father Avery that he did in fact 
....,-afL.c. ') 

20 commit the abuse that ~ alleged/ correct? 

21 A. Concerns, but not definite decisions on it. 

22 Q. On what, Cardinal? 

23 A. You know, that there remains concerns about these 

24 incidents of other victims, but there seems to be no 

25 knowledge. 
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2 r) • 

" I l ;: t L 11 (:; r c: [' (? rn a i 11 :3 con c ern s a h 0 q r the e xis ten ceo f 0 the c 

4 vir:tims." 

So they, the doctors, therefore were concerned; 

f) rl ft(~r havi nq had rllmost a year vd th Father A_very of 

7 tr:-f':'tltrnp.nt, thp.y were concerned th3.t there were other 

8 victims that~he may have~ad, correct? 

1\. Yes. 

10 Q. All riqht. And there was also an acknowledgment oE 

11 sorts that Father Avery did in fact acknowledge the abuse, 

12 

13 

1 J. . L • 

15 

16 

17 

18 

correct? 

A. No. 

Q . No? 

A. He acknowledged that 

Q. Okay. 

A. No. What is acknowledged there, he acknowledged 

that the incident must have happened because 0 . 

19 r's reaction, but he doesn't recall it happening. 

20 Q. Okay. 

21 A. So there's always that possibility. I'm only going 

22 from what it says here. 

23 Q. Yes. O}~ay. 

24 The next document, Cardinal, is a memo to William 

25 Lynn from Monsignor Cullen. The date of this document is 

James



1\ NTH 0 N Y J 0 S E PH CAR DIN i\ L S E V I L 1\ ( , Q U l\ 

:2 !\I!<JUSt 24, 1993? 

1 i\ . That's not my next document. 

4 u· That's not your next document? 

{\ . Mine is October 19, 1993. 

G (The witness conferred with his 

7 ilttorney. ) 

8 BY MS. McCARTNEY: 

Q. Do you have it? 

1 0 A. What? 

l 1 Q. Do you have the document that I was referring to or 

12 nn? 

13 A. Which date? 

14 Q. The August 24, 1993, document? 

15 A. I don't. 

16 Q. Okay. Let me read from the document that I have, 

17 Cardinal, and then I'll give you a copy of it. Okay. So 

18 you can check it. 

19 This is a memo to Monsignor Lynn from Monsignor 

20 Cullen regarding a petition from parishioners of Saint 

21 Therese of the Child Jesus Parish. The date of it is 

August 24, 1993, and it says: "Bill, I shared with 

23 Cardinal Bevilacqua the fact that a petition was sent and 

24 what it cont.ained. Cardinal Bevilacqua responded by 

25 saying that the Regional Vicar Ehould handle this matter. 
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1 l\ N T 1 {O NY, r (J S E r II C 1\ R D [ N II. r, B E: V I T./\ C Q 1I A 

~ [vI 0 n :3 .i q nne D p \/ L l n s h ( ) t1 I (1 fl () t (-~ t h d L F' a t h f-,) r 1~ v f:; L y res i g n e c1 

J I . f \l~ in [nct ynll hr'1V(~ hts 1 e t t (~r: r) E and that 

4 the fundamental reason [or his Le~3i(Jn':1tion is related to 

C~r:rlinal Bevilacqua further thought it would 

6 be helpful if Hnns.i.qnor: Devlin had a letter from Father 

7 Avery, other than his letter of resignation, which would 

8 be addressed to the parishioners, thanking them for their 

9 support and indicating that his decision to resign was 

10 essentially for his health. Other sentiments of his 

11 appreciation of the parishioners' support would be helpful 

12 to soften for them the reality that another priest will be 

13 assigned as their pastor. 

14 "Would you handle the implementation of Cardinal 

15 Bevilacqua's guidelines. 

16 "Many thanks." 

17 (GJ-ll71 was marked for 

19 BY MS. McCAfTNEY: 

20 Q. Did I read that document correctly? 

21 (Pause. ) 

22 A. Excuse me. 

23 Q. Did I read that document correctly, the one I just 

24 read into the record? 

25 A. Yes. 
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2 Q . So let me ask you then, Cardinal. You wanted the 

.1 [) a r ish ion e r S 0 f S a i n t The res e 0 f the Chi 1 d ,T e sus to 

4 believe that Father Avery was resigning for health 

5 reasons; is that correct? 

6 A. Yes. 

7 Q. Okay. 

A. He was as a result of The Anodos Center that he's 

9 bipolar. 

10 Q. Okay. 

11 A. And other ailments. Alcoholism. 

1 2 Q. Do you know, Cardinal, because when Father Avery 

13 went for his four-day evaluation at The Anodos Center and 

14 then was admitted on an inpatient basis, that was back in 

15 October of 1992, and the letter which is finally 

] " .0 addressing the parishioners of Saint Therese is dated in 

17 August of 1993. 

18 Do you have any Ldea what the parishioners of Saint 

19 Therese of the Child were told about Father Avery's 

20 absence during that period of time? 

21 A. No, I do not. 

22 Q. Okay. NOW, Cardinal, the next document is an 

23 October 19, 1993, memo to you from Monsignor Molloy; is 

24 that correct? 

25 A. Yes. 
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2 

3 

4 

5 

l\NTfIONY .rn:if·;Pll l~AHDrNl\r. p,r..;vn,/\CQUA 

~1S. [vlcCAR'l'NEY: And I'm 

(joinr] to mark t.hut !Jr-ilnrl jury e:-<.hibtt eleven 

seventy--tHO. 

( G.r - 1 172 was ITI ,~, r- ked for 

identification.) 

7 BY MS. McCARTNEY: 

8 Q. NOH, this is a memo, and attached to that document 

9 is a memo from Monsignor Lynn to Monsignor Molloy; is that 

10 correct? 

11 

12 

13 

14 

A. Yes. 

Q. Okay. Now, in that memo it discIlsses the 

possibility that Father -- it says: "In looking for a 

su.i.tab1e assignment" I'm reading from the second page, 

15 third paragraph. 

16 "In looking for a suitable assignment for Father 

17 Avery which would be in conformi~y with the 

18 recommendations of his treatment team, I recommend he be 

19 assigned as Associate Pastor"Our lady of Ransom, 

20 Philadelphia." 

2 1 

22 

23 

24 

A. 

Q. 

A .• 

Q. 

Yes. 

Is that right? 

Yes. 

Okay. And then the document, which is addressed to 

25 you, basically, attaches that memorandum in which Father 
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') i,')",I\ l')(;('!illlil';n,j,i I,',lt,h,,>[' Av(~ry's appnLntment as assistant, 

{\ . y (..~:~ . 

o. 1\11 ciqht. I want to ask you something, Cardinal, 

(j h (~(' oj ! I ~.; '2 0 n ", his y!) II II 0 n't Cl p pro vet hat r. f3 C 0 f11 men d at ion. 

7 '{:ll! :~ay: "CiJnnot i1''::',:ept r.ecomm(~ndation CIS associate 

n Any chaplaincies Clv,-;lilable?" And 

tl1en YOlI "'"rite: " A.J B , 1 0 / 2 6 / 9 3 I!; i s t hat rig h t ? 

10 /1 . Yes. 

1 1 o. Why did you not approve that recommendation? 

l2 1\. I don't recall the exact reason. I presume that I 

13 wanted to be extra careful. 

14 Q. Okay. 

15 1\. That there was -- that there was -- I presume there 

16 that there was a school there. 

1 7 Q. So you've testified on numerous occasions in this 

18 grand jury proceeding that you accepted the 

19 recommendations of your Secretary of Clergy because they 

20 were competent and he did a good job and he knew what he 

21 was doing and he had the information available to him. 

22 This document here suggests that you didn't rubber 

stamp every decision that was put in front of you by 

Monsignor Lynn, correct? 

25 A. This -- as I said, as a,general rule I did. 
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2 1.) . But you did not approv0 Lllat-. ]~2('f)nl!11f:!!1dation beCdllSf:~ 

.1 '/011 didn't thi.nk it was r:lppLoprLiltf-~? 

4 A. That is correct. 

5 Q. Okay. The n ext cJ 0 cum en t,C' a r din a 1 f ,3 h 0 U 1 d bet h i1 t 

6 it's a memo to Monsignor Molloy from Reverend Lynn. It's 

7 dilted November 22, 1993; is that riyht? 

A. Yes. 8 

9 MS. rv!cCARTNEY: Okay. And I'm goln9 to 

10 

11 

] 2 

13 

mark that as grand jury exl1Lb.it e1.even 

seventy-three. 

(GJ-1173 was marked for 

identification.) 

14 BY MS. McCARTNEY: 

15 Q. Obviously, Monsignor Lynn took your declination of 

16 Father Avery for Our Lady of Ransom and went and searched 

17 out other possible assignments for him, and it talks about 

18 what the treatment team recommendation is in the second 

19 paragraph. 

20 It says: "Father Avery's treatment team's 

21 recommendations include continued outpatient treatment and 

22 aftercare ministry supervision team, a ministry excluding 

23 adolescents and with a population other than vulnerable 

24 minorities, attendance at a twelve-step AA meeting for 

25 priests, and any further involvement with the H'Mong be in 



I ANTHONY .JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 i1 il ,1 d m i Jl L ~::3 L r i} t i V P. t)t- Pi} S tor a. 1 cap (j cit Y . " 

J 

4 

5 

A. 

Q. 

Did [ read that correct.ly? 

Yes. 

And it goes on to say: "Father Avery is not 

6 clinicFllly diacrnosed as a pedophilE-::"? 

Yes. 

94 

7 

8 

A. 

Q. And then the recommendation is made that he become 

9 chaplain at Nazareth Hospital; is that correct? 

Yes. 10 

1 1 

A. 

Q. All right. And if you flip over to the second 

12 page, it says that if this recommendation is approved, the 

13 possible residence could be Saint Jerome's Parish. "This 

14 would relieve the part-time responsibility of that parish 

15 has to the hospital." Correct? 

A. Yes. 16 

17 Q. Okay. Do you know, Cardinal, why it is that the 

18 aftercare team suggested that Father Avery not be involved 

19 with ministering to adolescents or with population other 

20 than with vulnerable minorities? 

21 A. I don't know the specific reasons. I have no 

22 recollection of that. 

23 Q. Okay. The next document is an excerpt from an 

24 issues meeting, which was held on November 23, 1993. 

25 HS. McCARTNEY: Mark that grand jury 
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exhibit eleven seventy-four. 

(GJ-1174 was marked for 

i.dentification.) 

5 8Y MS. McCARTNEY: 

fi 

7 

8 

Q. 

A. 

Q. 

Okay. You see where I am, Cardinal? 

Yes, I do. 

Okay. And basically that says that you approved 

9 the recommended assignment and the recommended residence 

10 for this priest as contained in the memorandum, and that 

11 would be the memorandum we just referred to; is that 

12 riqht? 

J 3 

14 

A. 

Q. 

Yes. 

2l.nd it also indicates that YOll \rJ;'lnted some further 

15 information as to who would be on the aftercare ministry 

16 supervision team; is that right? 

17 A. Yes. 

18 Q. Okay. NOW, Cardinal, let me just ask you. Saint 

19 Jerome's, which is where you approved Father Avery's 

20 residence to be, that has a school, correct? 

21 

22 

23 

A. 

Q. 

A. 

Yes. I presume so. 

It also has a daycare, correct? 

Yes, but. . see, he was not diagnosed as a 

24 pedophile. 

25 Q. He hadn't been diagnosed as a pedophile when you 
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4 A. Yes. 

:1 Q. l\nci you sa Lei 'lOll Hert~ concernr.~d ,:1bCJlJ t that because 

6 th~re was a school associated with it~ 

7 1\. ,TUfit t.o be sure, but here the . he \"'E!S to have 

8 nothing to do with the school when he was assigned as a 

9 n'Osident. 

10 When yon' Lf~ ass i qned as a rps iderl t, you are to 

11 have -- to restric::t yourself t() your rrimary assignment, 

12 and that with the pastor there or any other assistants, 

13 I'm presuming that it has to be always presumed, the whole 

14 situation, and they were to ordinarily make sure that he 

15 had nothing to do with the schoolchildren. 

16 Q. Okay. Let me ask you then, Cardinal, just in light 

17 of that answer, the next document in front of me is dated 

18 December 7, 1993. 

19 

20 

2 1 

A. 

Q. 

Do you see that? 

Yes. 

That is a letter -- and I'm going to mark that 

22 eleven seventy-five. 

23 (GJ-1175 was m~rked for 

24 identification.) 

25 



ANTHONY ,JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 8Y MS. McCARTNEY: 

.l Q. Th~t's n letter from Monsignor Lynn to Reverend 

4 .Tt)s~pll R. Graham, who is the pastor at Saint Jerome's 

5 C!lurch; is that correct? 

6 

7 

A. 

o· 

Yes. 

And in this letter -- I'm going to read it to you. 

8 This is the full letter: 

9 

10 

"Dear Father Graham: 

"This is to provide you with official notification 

11 that Anthony Cardinal Bevilacqua has approved the 

12 residence much Reverend Edward V. Avery at Saint Jerome's 

13 Church, Philadelphia. Father Avery has been asked to 

14 offer assistance in the parish to the extent that time and 

15 circumstances allow. This resident assignment will become 

16 effective DE:-~cember 13, 1993." 

17 Did I read at that correctly? 

19 Q. Okay. So in that he's basically -- Monsignor Lynn 

20 is informing the pastor of Saint Jerome's that Father 

21 Avery is to assist at the parish with whatever time and 

22 under circumstances that can happen, correct? 

23 

24 

25 

A. 

Q. 

Yes. 

Okay. 

(The witness conferred with his 
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8 

10 

ANTHONY JOSEPII CARDINAl, l\!;;V[LI\('(2{i/\ 

ilttornf:::Y· ) 

THE WITNESS: y U U l: n d !--: r.~:-; t ,1 n d t hut t h ;1 t 

g8n~rally means his primnry wack is to be as the 

chaplain, and Father Gruham v-J():llti hA\!f~ been 

inform(~d completely of th(~ bc1ckgr'C)!!nd of father 

Avery, and so he would he a kird of supervisor, and 

pre sum a b 1 Y hew 0 u 1 d not .- - h e v! 0 l! 1 d not ass i g n him 

t.o assist him in any mann.er th'3.t he thought conld 

be a risk. 

!l BY MS. McCARTNEY: 

Q, Let me ask 'lOll, Cardinal. You say that he would be 

13 fully informed. How do you know that? 

14 That is the general policy. 

15 Q. It was the general policy that was in place to 

16 inform Monsignor Scanlon with regard to Father Brennan's 

17 background, correct? 

18 THE WITNESS: Can I ask you? 

19 MR. HODGSON: Yes. Sur;-e. 

20 THE WITNESS: 

21 MS. McCARTNEY: Surs. 

22 (The witness conferred with his 

23 attor:ney. ) 

24 THE WITNESS: I just wanted to certify 

25 that at the time, even with Father Scanlon, that 
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5 Q. 

/\NT!!ONY ,It) U'i! CARD [NAf, BEVILACQUA 

Wr\~-; ttlre: pf)ticy i.n ptd(:!:. 

[VlH. l{rl[)(-;SON: PLqht.. 

'l'hat was the poLicy in place, ilnd you had presumed 

G thi'lt Monsi.qnor Scanlon was qoinq to b(~; infor:-med of all the 

7 L ':: s L ric t i (J n ,3 t h i) t Y () U vi fl n ted p 1. ;1 r: n din ~' ,1 t h '2 r B r e n nan's 

8 circumstnnce, c()crect? 

9 A. That is correct. 

10 Q. And so you just presumed that your Secretary of 

11 Clergy was going to convey those things to the people that 

[2 were supposedly going to be supervising him; is that 

13 right? 

14 A. Yes. 

15 Q. Okay. The next document, Cardinal, just for 

16 purposes of completeness, this is the letter that you sent 

17 to Father Avery, basically telling him that he's appointed 

18 as chaplain to Nazareth Hospital an 

19 have residence a~ Saint Jerome's; is that correct? 

20 That is correct. 

21 Q. Okay. The next document, Cardinal, which has 

22 already been marked as grand jury exhibit two 

23 thirty-three? 

24 A. I don't have any marking on it. 

25 Q. You don't? 
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l\NTHONY JOSEPH CARDINAL BEV1Ll\C0iJA 

1\ . Which date is it? 

Q. It's November 30, 1994. 

1\ . And what's the number? 

Q. Two thirty-three. Thank you. 

l\ . Thank you. 

LOO 

7 Q. This is basically a letter to Monsignor Lynn from 

8 Michael Kerper, which is basically laying out the times 

9 t~at Father Avery is working in his chaplain work at the 

If) It talks about the fact that he's asking off 

1] f r days, and it talks about the fact that he's doing OJ 

13 Is that pretty much accurate as to what that memo 

J4 .ri-Jlates? 

15 A. Yes. 

16 Q. Okay. And it also talks in the last paragraph 

17 about how -- "Regarding DJ work, I knOTt! that Ed did a 

18 Sunday benefit for someone connected with the hospital, is 

19 scheduled to do three continuous Christmas parties here on 

20 December 20, and is doing a dance at Saint Jerome on 

21 December It says in parentheses: "As a result, he's 

22 not ava.ilable for the evening Mass." 

23 NOW, do you have any idea, Cardinal, what types of 

24 situations in terms of DJ work Father Avery was getting 

25 involved in? 
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1. ANTHONY JOSEPl! CARDIN1\L BEVrr.l\(.:OUA 

2 A. 11 .) ve no L d I.:: d w h iJ t ~5 0 ('? V (~ r . 

. , 
) Q. Ukay . 

4 i3 h I) U 1 d 1Ft V f=> bee n i) 1. i r t !. e bit c n 11 C f.~ t' n f'; , I .} b 'J U t t hat, g i v e n 

5 that information, becaU5e oE the fact tr.at ~,..jhen you go 
Tc.(\...t.!. 

6 bock to tlv:: allegations, he talks about the 

7 foct that his cont~ct with Fath 0 r Avery at times was 

8 associated with the OJ work that he was doing? 

9 A. I think he would have been concerned. I do not 

10 know whether there's any Eollow up on this. 

11 Q. bkay. ff I were to tell you that there's nothing 

12 in the file to indicate that, would you accept my 

13 A .• Well, if you say there's nothing in the file, that 

14 doesn't mean nothing was done, though. 

15 Q. Okay. I understand that, but there's nothing in 

16 the file to indicate that there was snmething done, 

17 correct? 

18 A. Nothing in the file. 

19 Q. Okay. And then the next docum~nt, which had been 

20 previously marked grand jury two thirty-four, it's a 

21 November 30 memo to the file from Father Lynn; and again, 

22 it's regarding a telephone call from Reverend Michael 

23 Kerper, again raising concerns about Father Avery. 

24 He talks about the fact that Father Avery keeps 

accepting outside commitments, especially on weekends. 
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2 T h P. S ,::; corn mit men t sus IFill yen t a i. 1 'i." e d din g S 0 rev e n t s w h f.:: L '! 

3 11f~ i3 c1 di~sk jockey, and it talks about -- in this memo tt 

4 "[n fact, at a recent meetinq ""hile being 

5 confronted about all this, he booked a wed~ing in front I)l 

I . ) 
them when his portable phone rang. He had to cancel out 

7 of a Liturgy for Pastoral Care Week." 

8 I read that correctly, right? 

9 A. I didn't follow you, please. 

10 Q. I'm sorry. I was reading from the third paragraph 

11 of that documeni, and I read the last 

12 A. I found it. Thank you. 

1 J Q. Okay. Did Father Lynn bring to your attention at 

14 Any point in time the fact that Father Avery is not doing 

15 hlS scheduled work at the hospital and is taking all kinds 

16 of outside commitments which involve disk jockey work? 

17 A. He didn't -- I don't recall being informed of this, 

18 these other activities. I don't know how much time it 

19 took, but I don't recall any of this. 

20 Q. Okay. The next document, which has not been marked 

21 yet, and I'm going to mark that seventy-six. This is 

22 dated September 29 I 1995? 

23 A. Eleven seven six? 

24 Q. Eleven seventy-six. Thank you. 

2S A. Okay. 
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2 (G.J-ll76 \vilS Il1dt:ir.t?d [or 

.3 i.df~ntification. ) 

4 BY MS. McCARTNEY: 

5 Q. This is a September 29, 1.995, document, and it's 

6 written to Monsignor Lynn from Sister Je~nette Weychert of 

7 the Anodos Center. 

8 A. Excuse me. 

9 Q. I'm sorry. I apologize. It's written from 

10 Monsignor Lynn --

1 1 

12 

13 

, d 
.L • 

A. Oh, yes. 

Q. -- to Sister Weychert. 

And basically Monsignor Lynn is saying that he 

received her letter which was sent on behalf of Father 

15 Avery, and if you flip the document over, there's the 

16 letter that she sent to Father Lynn. 

17 Do you see it? 

18 A. Yes. 

19 Q. Okay. I'm going to read the first couple sentences 

20 of the first paragraph. It says: "Dear Father Lynn, the 

21 purpose of this letter is to update you on Father Avery's 

22 treatment. I met with the treatment team for Father Avery 

23 and two changes were made in his treatment plan. Weekly 

24 attendance at AA meetings for priests have been waived. 

2S Father Avery reports he does not feel he has a problem 
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2 wiLh rll(;uhnl rind :1')(-23 not fit tn the Al\ meeting format. 

T h I) J: (~ h a v I: b (~e n no k now n ins til n c .. :! S 0 f a b 1J S e . Therefore, 

4 ,1L I Ill!) Li.me, thL, tr'eatment (Joell vvas riisc-:ontinued." 

Did I u~ad that. correct] y? 

1\. Yes. 

7 Q, Okay. Do you think that given that information 

H that Fath~?r Avery himself is saying, "I'm not an 

alcoholic. I don't hDve a problem with alcohol, so I 

10 don't have to go to any more meetings," and that the 

II treatment teilm is saying, "Okay!" do you think Father Lynn 

1.2 shnuJd have followed up on that at all? 

J3 A. I can't answer for them. 

14 

15 

Q. 

A . 

You can't answer for whom? 

I can't answer for anyone. 

Father Lynn? 

This is presumably 

.16 she's a psychologist. 

17 Q. Okay. So you don't think there's anything 

18 concerning about the fact that someone who had been 

19 diagnosed as having a problem with alcohol is able to make 

20 their own come up with their own terms and conditions 

21 for treatment with regard to that issue? 

22 A. I am presuming that as a psychologist, it was also, 

23 you know, her scientific evaluation. 

24 Q. Okay. The next document, Cardinal, which has been 

25 previously marked as grand jury exhibit two thirty-seven. 



2 

.., 
_J 

4 

5 

G 

7 

8 

9 

l\ . 

Q. 

A. 

Q. 

7\. 

Q. 

lOS 

AN'rHONY JOSEPH CAHD I N!\L f\EV I L:\t:QlJ/\ 

Do Y () U h a v (" t hat i n f c (1 n L 'j t Y ( ) \ [ :' [ don't know 

What's the date of --

September 30, 1997. 

Two three seven? 

Yes. Thank very much. 

You're welcome. 

And this is a memo from Father Lynn to the file 

10 regarding a meeting with Father Avery, and it says: 

11 "Farher Avery met with me today in my office at my 

request. The purpose of the meeting was to discuss with 

]3 him his request that Cardinal Bevilacqua complete a 

14 questionnaire for him to be admitted to a doctoral program 

IS at Chestnut Hill College in conjunction with Lutheran 

16 Theological Seminary." 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

Did I read that correctly? 

A. Yes. 

Q. "I took this opportunity to dist:::uss with Father 

Avery that he must remember the events of his past. They 

can still come back to him. 
'J~) 

I told Father Avery that 

who had made complaints about him before, 

has come forward again internet and sent me a 

message on electronic mail. said he hoped that 

25 Father Avery was not in a position to hurt young people. 
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2 I r t~ ~, P t) n d 0 d t 0 hi. III t hat the Arc h d i 0 c e s e had t a ken pro per 

J s t e p:3 l n L he In a t t 8 ,c, w 1 tho 11 t S 1- r.":) t L n C] w h t=3 reF a the r A very 

4 '1'1 ii:., ~3 r. rJ t ion e d . " 

') [ read that correctly, right? 

A. Yes. 

7 Q. "I told Father Avery that Cardinal Bevilacqua must 

8 be careful as to what kinds of endorsements he gives. In 

9 spite of the fact that Father Avery has undergone 

10 treatment, has performed well and has not had any more 

11 difficulties, the Cardinal cannot be endorsing him for 

12 everythinl]. He should be more low keyed than he has been 

13 recent.1y. Father Avery, at first, did not seem to 

14 understand what I was talking about, but after we had been 

15 talking for a while, it finally dawned on him what I was 

16 saying." 

17 Did I read that correctly? 

18 A. Yes. 

19 Q. Okay. Now, Cardinal, you received a letter, 

20 apparently from Father Avery asking that you complete a 
. 
\ 

21 questiinnaire, and based upon that request, ~ou had Father 

I 

22 Lynn call Father Avery in to speak with him, correct? 

2.3 A. I don't even know if I actually saw the letter. I 

24 have no recollection of it. 

25 Q. Well, in this memo it indicates that you had 
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') inciLcat".ed that you've got to bf? careful :lb()ut v/hat kind or 

i' r: Ii 0 r S 8 men t s yo 11 n (') edt 0 9 i ve, t hat Fat h r~ L l\ V (OJ r y s h 0 u 1 d b e 

4 mOLe Low keyed? 

5 A. It says there in the third paragraph: "I told 

G Father Avery Cardinal Bevilacqua must be careful as to 

7 what kind of endorsements he gives." 

8 He may have been speaking on my behalf. I very 

9 rarely give endorsements. 

10 o. Okay. And that there was some concerns corning from 

11 the office of the Secretary of Clergy about endOrsing 

12 Father Avery to attend a doctoral program because of his 

13 past conduct; is that a fair read of this document? 

14 

15 

16 

A. 

Q. 

A. 

I didn't conclude from that the same way you did. 

Okay. 

I thought the main reference was that I should not 

17 give endorsements, and for something like that, even if 

were no a ons of any kind, ordinarily I would 

19 not give an endorsement lik~ this. 

20 Q. Okay. What do you think Father Lynn is referring 

21 to when he talks --

22 

23 

A. 

Q. 

I can't speak for him. 

I know, but I'm not asking you to tell me 

24 concluSively, but given the history of this case, given 

25 your knowledge of Father Lynn and his job as Secretary of 



Ion 
1 ANTHONY ,JUSEPH CAHDTII:t\L 8EV["S1\CQUA 

2 C 1 e r f] y, 14 h ,1 t. ( 1 r) 'r' () ; I t h 1. n k h e III ,~ d n s '" h C' n h 'o? say s, abo u t 

f (l !l r tim e ~, i nth i. S III (-~ 111 u, he s h 0 II! II be In en: e low - keyed? Ii I 

4 L 0 L (j him L h i.1 t i. nth e f u t Uk e h (~ !:; h 0li 1 d r 1. a y t h in g slow 

5 ke'.l"'? 

6 "I think that by the time Father Avery left, he 

7 realized that I was saying what I was saying about low key 

8 nnel nClt 1:eqne~3ting the Cartiin:?l.L to \vrite en.dorsements 

9 about him." 

10 What do you think Father Lynn was referring to when 

11 he kept telling Father Aveiy that he needs to be more low 

12 key? 

13 A. I really find it very difficult to speak for 

14 MonSignor Lynn on this issue. 

15 Q. Okay. NOW, at some paint In time, Cardinal, you 

16 approved a preliminary investigation into Father Avery; is 

17 that correct? 

18 lAo (No response.) 

]9 Q. Under canon law? 

20 A. Yes. As soon as an allegation is made we started a 

21 preliminary investigation. 

22 Q. I'm going to show you a document that I'm going to 

23 mark eleven seventy-seven, and I only have one copy of 

24 eleven seventy-seven. 

25 (GJ-1177 was marked for 
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2 identification.) 

3 BY MS. McCARTNEY: 

4 Q. Do you recognize that document, Cardinal, that I've 

5 marked eleven seven seven? 

6 

7 

A. 

Q. 

Not independently until I saw this. 

Okay. That basically is a document though where it 

8 says that you started a preliminary investigation into the 

9 Father Avery's background or into the allegations about 

10 Father Avery; is that correct? 

1 I Yes. 

12 

13 

14 

15 

A. 

Q. 

A. 

And that was started on June 2, 2003? 

Yes. 

Q. Okay. 

lA. That's what it says. 

15 Q. Let me ask you, Cardinal. Why is it that -- and 

17 I'll show you another document, which I will Mark as 

18 eleven seventy-eight. 

19 (GJ-1178 was marked for 

20 identification.) 

21 BY MS. McCARTNEY: 

22 Q. Cardinal, I know that you've not probably had the 

23 opportunity to see that before. 

24 A. Yes. 

25 Q. But correct me if I'm wrong. That's a decree from 
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2 C i 1 C din a 1 fU q ali, w hie h b d:5 l C ,1 1. I Y ~;, i1 y.'-:i r. 11 1 L 1.11 P pre 11m in, 11:- V 

.i n if (" S t j g.j t ion i fl t, ) Fa the [" 1\ v (-"'! 1:- Y v.t d S ;, t Ft 1: t ,~d i n June and 

4 conclud""d CIne! that Cardinal Ri'J,.l!l neem:5 Ul':; dllegationfl 

5 a gat n s t Fat her A \.i' e L \T t () l) A ere cl L 1) 1 e,i s t hut r j_ g h t, bas e (1 

G upon the preliminary investigation? 

7 A. I don't see .it, bllt I acr:c"~)t. YOll[- \v'0rc1. 

8 Q. Okay. And that document, ;)3 I said, that's true as 

9 of the date of that, which is 12/5/2003, correct? 

J 0 (The witness conferrerl with his 

1 1 attorney.) 

12 THE WITNESS: Yes. 

13 BY MS. McCARTNEY: 

14 Q. Okay. Now, Cardinal, so you started the 

15 investigation on June 2, 2003. It was all wrapped up and 

16 concluded, to be conclusive as of 12/5/2003, and that as a 

17 result of that conclusion and the preliminary 

Father Avery was removed from all 

19 assignments in the Archdiocese, correct? 

20 

21 

A. 

Q. 

Yes. 

He was told he couldn't continue to wear the 

22 clothing of a priest, correct? 

23 A. Yes. 

24 Q. And he was told that he could perform no public 

25 ministry at all; is that right? 



2 

.3 

A. 

Q . 

ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

Publicly, yes. 

J L l 

Okay. Now, Cardinal, is there a reason why it tonk 

.. 1 u n t iI, J 11 n e 2, 2 0 0 3, too pen up ani n v est i gat ion t hat w i'l S 

') c () nc 1 \1 d e r:I ins i x m 0 nth san d s 0 m e bod Y ';.7 a s rem a v e dan d had 

6 creJible nllegations against them? 

7 

8 

1\. First of all, the investigation began as soon as 

the first allegation was made against Father Avery. This 

9 one is a formalIty under the Review Board so that they 

iO could rt=:view any of thf" cases that they 'dished. 

11 

12 

13 

14 

Yes. o· 
A. And so since it was under my aegis, it would say 

that I did it. Since I did authorize it, they could look 

at any of the cases that came under the charter. They had 

15 other resources, independent investigators, and so --

16 Q. Well, Cardinal --

17 A. they could come to a different conclusion. 

18 Q. what other resources did they have for an 

19 independent investigator? 

20 Correct me if I'm wrong, but the Archdiocese could 

21 have hired an independent investigator back in 1992 when 

22 came forward and said, "father Avery abused 

23 me," right? 

24 A. It was not our practice at the time to do that. 

25 Q. I understand it wasn't your practice, but it could 
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2 have been done, correct? 

J A . Yes. You C 0 11 1 d a 1 way s h .1 V f-; don '-'! t h .-'1 t r but i t w i1 S 

4 not our practice. I don't kncH'1 of any rli.or:::"~se that did 

5 it. 

6 Q. But so other than these additional resources that 

7 the board has, the Review Boa~d has, nothing else was done 

B about Father Avery until June of 2003, correct? 

A. We investigated as best as we could at the time. 

10 Q. And then when the preliminary investigation under 

11 canon law was started even as a formality in June, by 

12 December, Father Avery is moved totally from ministry; 

13 that's consistent with the time line, right? 

14 

15 

1 ,' o 

A. That's wh~~ it says here. 
" .. 

Q. All right. You know what, Cardinal. Itls now 

twelve forty-eight. Welre going to take a lunch break, 

17 and two o'clock, is that enough time for you Cardinal? 

18 A. Yes. 

19 Q. Till two. Okay. 

20 !I.. Thank you. 

21 MR. SPADE: So the November 7, 2003, 

22 letter from William J. Lynn to the Reverend John D. 

23 Reardon on Archdiocese of Philadelphia letterhead 

24 is marked as GJ-l179. 

2S 



l\NTfl()NY JOSEPH CARDIN,'U, BEVILACQUA 

(A luncheon recess was held.) 

.J 

AFTERNOON SESSION 

(1 MR. SPADE: l\ll .right. We're back on 

7 the record. It's February 6, 2004, 2:06 P.M. 

How many jurors are present? 

GRAND JURY SECRETARY: We have eight~en 

1 0 regulnrs and six alternates. 

1 1 t-m. SPADE: Ckay. And the Commonwealth 

12 has recalled Cardinal Bevilacqu3. 

13 BY MR. SPADE: 

14 Q. Good afternoon, Cardinal? 

15 A. Good afternoon. How are you? 

16 Q. Good. Cardinal, at this timer Mr. Gallagher has 

17 some uestions for u about another to ic. 

18 BY MR. GALLAGHER: 

19 Q. Cardinal, before the luncheon break I provided you 

20 and your counsel some documents, and I'd like to go over 

21 them! if you please. 

22 The first document is marked grand jury eleven 

fifty-six. This was previously introduced, and the title 

24 of this document is the -- it's an Office of 

25 Communications United States Conference of Catholic 
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2 GlshcQs document generated an lh~Lr w2b~itn on January 23, 

"3 2 no 4, and the tit ll~ 0 f the d () ,; 11 ill r:: fl t 1 s "T h E' F 1 ve 

4 P["incip1es to Follow in Dealinr] with Accusations of Sexual 

5 Abuse, U.S. Conference of CathoLic Bishops, ,June of 1992." 

Have you had a chn.nce tn ~:-;r=~e that document, look at 

7 that document, Cardinal? 

8 

9 

10 

J.1 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

Are you familiar with these five principles? 

Yes. 

Okay. Were you involved when the bishops decided 

12 to publish this, these five principles in June of 19927 

13 

14 

15 

16 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. All the bishops were. 

Okay. 

They were. 

And I'd like to direct your attention to the fifth 

17 principle listed on this document, and it reads as 

18 follows: "Within the confines of respect for privacy of 

19 the individuals involved, deal as openly as possible with 

20 the members of the community." 

21 

22 

23 

A. 

Q. 

That's what it reads; is that correct, Cardinal? 

Yes. 

Okay. What is your interpretation of that fifth 

24 principle? 

25 A. I think the principle is very clear. It says that 
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2 "! i.:: <!. p ,1 1 a SOp e n 1 y asp 0 S sib let 0 the f[l e tTl be r S 0 f the 

::3 c<)mnwnity, a.l\,vays within the confines of due respect fOL" 

4 t h ,:\ rc i va c y 0 f all the i n d i v i d II a 1 sin vol v ed, bot h the 

5 victj~s, their families, and the perpetrators. 

6 Q. And now, when you talk about members of the 

7 community, does that deal with the members of the parishes 

B wh2re these incidents have occurred? 

9 A. 

10 And what was your policy in 

1 

12 

informing parishes when there ';'V'ere credible allegatio~f 

sexual abuse of minors by clergy? ~ 

A. At that time we felt that we had to -- we did not ) 

Dnnounce the alleged allegations because they we ... r. e not ) 

proven. Credible allegations were not proof. _ ~.~ 
16 We f e I tat t hat tim e t hat t 0 ann 0 u n c e _.:t:Jlem pub 1 i c 1 Y ---------------
17 would be bad for the common good of the parish. It could 

v 0 ate the privacy of accusers who at times would tell us 

19 they did not want it to be known publicly. 

20 It also could involve the violation of the privacy 

21 of the perpetrators since there had been no proof that it 

22 W23 -- that he was guilty of the crime, and for those 

23 reasons particularly, we felt at that time it was the 

24 practice not to reveal it to the community. 

25 Q. And how was that practice developed? 



( 
1 L 6 

1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILArQUA 

Dld you come up with that decision yourself, or WilS 

3 that gained through previous archbishops in Philadelphia? 

4 [1,. That was the -- as far as I know, was the policy of 

') my predecessor. 

6 Q. Okay. 

7 A. It was also -- may I add that it was, I think, 

8 generally the custom throughout the country. 

9 Q. NOw, do you believe that that policy flies in the 

10 face with this principle that's promulgated here by the 

11 bishops, that i~, to deal as op9nly as possible with the 

12 members of the community? 

13 A. Not at that time. It would have, to announce at 

14 that time when just -- without proof that someone was 

15 guilty, it could have brought great upsetment to the 

16 people in the parish at that time. 

17 It was a different climate, and we felt that we did 

18 comply with it because we had to respect the privacy of 

19 the individuals. 

20 Q. Okay. NOw, the next document I'd like you to take 

21 a look at is a document that has on the top of it it 

22 says: n Fox riews. fI 

2J MR. GALLAGHER: The exhibit number on 

24 this one would be our next exhibit, eleven eighty. 

25 (GJ-1180 was marked for 
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2 

Q. 

1\ NTH () NY. f U ~~ Err! C 1\ rw [ N A r. El E V r r,.,\ C Q U 1\ 

i d I.: n t-. i. tic d L i. () n . ) 

C rl L din i-l l, Irl () U 1 cj yo 11 a q L e f~ t h a. t t h L s t :3 a n 

5 Associated Pcess release dated february 22. 2002? 

6 

7 

fl.. 

Q. 

Yes. [t st;)tes that. 

[\ n d t h r:; h e Cl d Ii n r:; () nth 1. s pre s s r r:; Lea. s e is: 

8 "Philadr:;lphia 1\rchdiocese Revea]s Thirty·-five Priests 

9 Evidently Guilty of Child Sex Abuse." 

10 Is that what the headline is? 

11 (The wltne~E conferred with his 

12 attorney.) 

13 'I'HE WITNESS: Yes. 

14 BY MR. GALLAGHER: 

Pi Q. Now, in the first paragraph there -- this was 

16 written by someone at the Associated Press, but it's 

17 recounting a press conference held --

I ask - may I be allowed to ask you to 

1 17 

19 repeat the question again. There's a word that you said. 

20 You said that the headline reads. 

21 Q. The headline reads "Philadelphia Archdiocese 

22 Reveals Thirty-five Priests Evidently Guilty of Child Sex 

23 Abuse." 

24 

2S 

A. 

Q. 

That word "evidently" I did not hear. 

Okay. 
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J 

A. 

Q. 

( 
1 I H 

ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

Thank you. 

Now, this is a recounting by the Fox News of a 

4 pcess conference held by spokeswoman Catherine Rossi; is 

5 that correct? 

7 Q. And Catherine Rossi at this time in February of 

8 2002 worked for you --

10 

11 

A. 

Q. 

Yes. 

-- is that correct? 

And did she have press conferences ~ithout your 

12 knovJledge? 

1 3 

14 

A. 

Q. 

At times, yes. 

Okay. Did you know beforehand that she was having 

15 this press conference? 

16 

17 

A. 

Q. 

I can't recall. 

Okay. But something of this magnitude, do you 

18 th~nk that you would have known that she was having a 

19 press conference in this regar4? 

20 P .. There's a possibility. Yes. 

21 Q. And the first paragraph indicates that the 

22 Archdiocese of Philadelphia saId Friday it has found 

23 credible evidence that thirty-five priests sexually abused 

24 children over five decades and relieved several of them of 

25 their duties; is that correct? 
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2 1\ . Yes. 

J 

4 p~iests that you q~ve arlministr~t ve Leave in the spring 

5 of 2002; is that (:OLLf',ct? 

6 

7 

A. I gave administrative leavA. I dirtn't know it had 

Leached that numb0c. [ thought it was six myself, 

8 but 

9 

10 

Q. 

A. 

Well, based on my review 

You say it was twelve. 

11 Q. Based on my review of the priest profiles, and I 

12 think I asked you about this the first day you testified, 

13 it was twelve? 

14 A. It could be. 

15 Q. It was Father Delli Carpini f Father Francis 

16 GaJlagher, Father Stanley Gana, Father James Gillespie, 

17 Father Joseph -- I mentioned Joseph Gallagher, Father 

y wester Wiejata, Father 

19 Thomas Wisniewski, Father Craig Brugger, Thomas Grumm, 

20 Kostelnick, McGuire, based on my review of your records 

21 Cardinal. 

22 

23 

24 

25 

A. 

Q. 

They're not the names that I have here. 

I understand that, but that's what the priest 

profiles indicate. We don't have to get into that. 

A. Okay. 
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2 Q. And it indicates in the second --

MR. HODGSON: Excuse me. Excuse me. 

THE WITNESS: One moment, please. 

(The witness conferred with his 

6 attorney.) 

7 THE WITNESS: Those names, you say 

8 twelve, are they as of that date? 

9 MR. GALLAGHER: No, they weren't as of 

1 0 that date. 

11 MR. HODGSON: Okay. 

1 2 THE WITNESS: Oh , all right. 

13 BY MR. GALLAGHER: 

14 Q. Some of them were in February, some in March. I 

15 indicated the spring of 2002. 

16 A. All right. 

17 Q. The second paragraph indicates that about fifty 

ssi. 

19 Do you know where she got these numbers, 

20 thirty-five and fifty? 

21 A. I presume from the Secretary for the Clergy office. 

22 Q. Okay. Let me just get away from this document for 

23 a minute. 

24 The Saint John Vianney Hospital is owned and 

25 operated by the Archdiocese; is that correct? 



12 1 
1 j\NTHONY JOSEPH CARDINAL EH;:VTLACQU,,\ 

2 A. Yes. 

3 Q. And the function of th~t hOApi ~l iR to care for 

4: and treat priests and clergy and uther- n;di']ious that hav!-'-~ 

5 var-ious problems, alcohol, poss 1.b e driP] involvement, anc! 

6 sexual abuse problems; is that correct? 

7 

8 

A. 

Q. 

Or other psychiatric problems. 

Okay. Does the Archdiocese of Philadelphia, have 

9 they ever set up a facility to care for the victims of 

10 clergy abuse? 

11 A. Not that I --

J.2 Q. Sexual abuse? 

13 A. Not that I know of. 

14 Q .• Do you know if any archdioceses or dioceses in the 

15 United States have ever set up a program for care for the 

16 victims of sexual abuse by clergy? 

17 A. Not that I know of. 

19 who have come out as adults and JndJcate that it happened 

20 to them as a child? 

21 A. Not that I know of, but may I add that I think as 

22 Philadelphia and most dioceses, they will pay for 

23 counseling to the victims at the centers, for 

24 psychologists, psychiatrists that the victims choose. 

25 Q. Okay. But I mean, as far as the fact that you 
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2 c1qrep. Lhdt Lo Philadelphia, as well as at other places, 

J the nt!mb"-:I: of vi.ctims is a greater number of church 

i~ nH~ m b e r s t han the Ii U m be r 0 f P r i est s; i s t hat cor r e c t ? 

5 

6 

A. 

Q. 

7 this? 

8 A. 

£) yes. 

10 Q. 

\ille11 --

The number of priests that have been accused of 

I'd have to say from reading from these statistics, 

Okay. So that the greater number of members of the 

11 church that have been affected by this are the victims 

12 vis-a-vis the perpetrators? 

13 A .. It would seem that, but I say but every opportunity 

14 is offered to them for professional help at our expense. 

15 Q. But this Archdiocese or any other archdiocese has 

16 never set up a facility or a section of a facility, of a 

17 medical facility, to care for victims; is that correct? 

ave mos oceses se up one 

19 for priests! so perpetrators I think we were the 

20 we're the only archdiocese in the whole country that owns 

21 a facility, you know, for -- you know, that we own 

22 ourselves. 

23 There are other religious facilities to care for 

24 these, but even perpetrators are sent to -- well, could be 

25 sent to any kind of facility that would be professional. 

• 
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(~() t • I! PH: n r. I n 1. R If 'e' n F! i q h t V I l: Ilf'~ P il t-, 1 q I~ i\ ph 1- (l d ( 1:-; : "Sh8 

."1 n c! the V ' r: e t' 8 f Po [- r I n q L iJ C ,1 t. h ~l r L n r, H () S s i . "She 

'i S r1 i. d the f e '.-1 (? r t h Cl n l: e n r rip. s U', II !\ d E ,1 r: f) d c r P. d I b lea bus ~, 

8 And then T'd like VOl! to turn ov;,"r: to the next 

9 pdq P., Car din a I., and 90 tot h e f () u [' t h P Cl r a q t:' d P han ct the 

10 fifth p(~rr1gt:aph, and I'll read Lhf.~m, and ju~,t tell me LE 

11 [''Ie misread. 

12 "Some of thf') PhilCldelphiFl prie!3ts involved were 

13 shuttled from parish to parish --- a pr;lctice stopped in 

14 Burly" 

15 IvIR. HODGSON: Hait. Idait. 

16 'I'HE WITNESS: h'ai t. Wait. 

17 (The witness conferred with his 

18 attorney.) 

19 MR. GALLAGHER: I underlIned it. , 

20 MR. HODGSON: No, you didn't. 

21 MR. GALLAGHER: All right. The 

22 paragraph above that, th3t I underlined. 

23 I'll read it again. 

24 BY MR. GALLAGHER: 

25 Q. "Some of the Philadelphia priests involved were 
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:; h 11 1-. t. l t ~ , ! I' 'r () m p c1 l~ is It L () PrJ r: i !:l h n practicA stopped in 

I h,~ ( 1 rl r I y 1 IJ n () s, H. () ;:; ~, L r; r1 i d • Shn did not know how many 

4 f) r- i f~~; r. ~ w f,~ r F~ t r Rat ('! d i. nth a t In ann e r . " 

[n tlu~ II ext [hl r i1 q rap h , i t :3 a y s : "In the past, a 

6 [l t- i. f-; f:i t f a c L n q i1 C n'! d i b 1 e a 11 e I] a t Lon 0 f Abu sew asp lac e d i. n 

7 .. 1 I I i. In i t ~:d In i n j s try I essentially a closely supervisRd 

R Cltlnlinistr:ativR position that did not i.n'Jolv8 contact with 

l) (' II i J d t- (., n, R 0 S 5 1 sa J d . ,. 

10 Is that correct? Am I reading that correctly? 

11 A. Your reading is correct. 

12 (,2 • Okay. Is that a correct pronunciation of the facts 

13 as thRy existed in February 2002 in the Archdiocese of 

14 Philadelphia? 

15 A- Which paragraph? 

16 Q. Both of thRm. 

18 previous paragraph, that they were shuttled. That is a 

19 pejorative term, as if there was nothing done. 

20 And that refers in the early eighties that it was 

21 stopped, so it occurred -- if anything, it occurred before 

22 the eighties. 

23 And I take umbrage with the fact that that word was 

24 used, "were shuttled." I have no evidence with that. 

25 That means without any kind of, you know, concern. So 
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2 t h i1 t c') !lH:' ~;; b (;} for e my tim e . 

[t's true in the next that priests f~cing credible 

4 i1Lleq'ltions were placed in limite,! m.i.nist~rYI that is, that 

5 they were taken away from any kind of contact with 

6 childLen. 

7 HR. GALLAGHER: OkAy. '1'11e next 

8 document I'd like to have marked Ls a July 22, 

9 200] r letter to me from He. llodqson. I'd like that 

10 marked as grand jury eleven eighty-one. 

11 (GJ-l181 was marked for 

12 identification. ) 

13 BY MR. GALLAGHER: 

14 Q. Do you have that, Cardinal? 

15 A. I do now, yes. 

16 Q. Okay. And in earlier testimony, you indicated that 

17 you did not know who these thirty-five priests were, so we 

18 had asked that you find out and provide that information 

19 to the grand jury, and that's what I believe this letter 

20 iSi is that correct? 

2 1 (The witness conferred with his 

22 attorney.) 

23 THE WITNESS: Ye'8. 

24 BY MR. GALLAGHER: 

2S Q. Okay. And that letter indicates that a list of 
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2 t h 1. r t. y f i v H p r l (~s L :; !,i t r. L k E-J t h ,] t: t h L r. t j' - f 0 u r p r i est s 

I i1,1 f ,\ 1:- i1;~ C r. {' f I i. b L (~ aLL e q i1 t ion S, <1 r: d t h A 11 )/011 in d i cat eon (~ 

6 that the Ar.chdincese has, Car-dinal? 

7 A. [ Illust pr.(~sume that. 

C) 
u Q. Okay. And you don't have any hellet that this is 

9 incorrect information, do you? 

J () 1\. I do not have. As you say, you know, I have to 

11 accept this. 

1 2 Q. Okay. And the third pags of this document is 

11 "Recently Dismiss£"!ci from Ministry." It indicates seven 

14 names of priests that were dismissed in February of 2002; 

15 is that correct? 

16 A. Yes. 

17 Q. Okay. Miss Rossi, when she had the press 

18 conference on February 22, indicated that the Archdiocese 

19 refused to turn over to the publ~c the names of the 

20 priests because the statute of limitations had expired in 

21 all the cases, and she also indicated that most of the 

22 allegations involved one victim. 

23 Was she correct when she indicated that to the 

24 public? 

25 (The witness conferred with his 
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attorney.) 

J THE WITNESS: It's hard for me to say. 

4 It could be that the statute of limitations expired 

5 and that most of the allegAtions involved one 

victim. I have no direct knowledge of that. 

7 BY MR. GALLAGHER: 

8 Q. Well, Cardinal, what I'm trying to find out is did 

9 the Archdiocese refused to indicate the names of these 

10 people because of the statute of limitations or because of 

11 you wanted to adhere to the policy enunciated by the 

12 bishops to be as openly as possible with members of the 

13 community? 

14 A. I don't recall that being the major reason, the 

15 statute of limitations. 

16 Q. Okay. 

17 A. It was the reasons that I gave you before, that, 

18 you know, as far as the reputation of the victims, the 

19 privacy of the victims, public good of the church and the 

20 consternation it would have, would occur. 

21 This is talking about that time. I say I don't 

22 recall that being the sale reason; the statute of 

23 limitations. 

24 Q. Cardinal, I'd like to go on to a next set of 

25 documents, and they are documents in a paper clip, and 
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2 t h t~ L 1:" a L 8 f l) lJ L tI () ell Illl-? II t s t ru~ c (~, <l n d r. h pya r. e e.i the r 

4 jus t got h r I) il (J h !-} il C h 0 f tlH) m cl n d nI a l- k the mel eve n 

5 eighty-two, and that is a document dated February 26, 

6 2002; eleven eighty-three is a document dated April 26, 

7 2002; eleven eighty-four? 

A.- Excuse me. Forgive me. The second one, what 

I) numbs.!:'? 

10 Q. Eleven eighty-three. The third document was dated 

11 June 16, 2002; and the fourth document 

12 A. That's eleven eighty-four then? 

13 Q. Right. And the fourth document eleven 

14 eighty-five, dated June 25, 2002. 

15 (GJ-1182, GJ-1183, GJ-1184 and GJ-l185 

16 were marked for identification.) 

17 BY MR. GALLAGHER: 

18 Q. Have you had a chance to look at these documents 

19 during the luncheon break? 

20 A. No, I did not. 

21 Q. Okay. Let me just summarize for you what they are. 

22 Eleven eighty-two is a statement by you, Cardinal, 

23 as Archbishop of Philadelphia, dated February 26, 2002, 

24 and it's entitled "Restoring Trust: Apology And A 

25 Commitment," and that was promulgated by you through the 
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2 ,\ t' c h d i. 0 C r? S 8 a n (1 was 0 nth e \'Il e b sit e 0 f t h 8 Arc: h d i 0 c e s e . 

J The second document, eleven eighty-three, is an 

4 Inquirer report of a press conference held by you the day 

~ before April 25, which was right after you returned from 

6 Rome; is that correct? 

7 A. (No response.) 

Q. Didn't you go to Rome in April of 2002 and meet 

9 with the Pope? 

10 A. I did. 

11 Q. Okay. And then the third document is eleven 

12 eighty-four, is a homily that you gave in Saint Denis's 

13 Parish in Havertown on June 16 of 2002; is that correct? 

14 A. (No response.) 

15 Q. That's what the title is? 

16 A. Yes. 

17 Q. Do you remember giving that homily, Cardinal? 

18 A. Yes. 

19 Q. And the fourth document is an appearance that you 

20 had on the Lynn Doyle show. On June 25 it was broadcast. 

21 You actually were in the studio, and it was taped on 

22 June 24, 2002. 

23 A. Yes. 

24 Q. Do you remember that? 

25 A. Yes. 

• 
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() , 

Cd t\ r () i. tl t Y () 11 t () I h (.) p r' (.~ c i. ~.; l'! I it rt ( ! \ I il IF' I h \ Itt 0 r s a k e 0 f 

4 b t- e If J t y, I' 1. 1 r~ u t r: i I III I: t () t h f,-~ r ' h c1 s e . 

5 On thf--) tLt:"st (.lor:l!ment, on 2/26/02, on page two, nnd 

() h L q h L i (J h t. f:~ d L t L n y (. I L n w, y t) II ~, ,1 Y ,"'l t t h P. P n doE a 

7 pnrtlrJraph: " Con S Ie: q Ilf:~ n t L y, I dun () r. k no '/1 () fan y p r i est who 

B has tl r~ (j sex 1.1 () L c () n t. act w .L t h a In t n () r w b () .1 S J n a cur r e n t 

9 dssJgnment." 

1 (\ i\.nd thfon the second document .. E~leven e1ghty-three, 

.1 1 the recount1n9 of the press confer,~nr:f:; Lft3t you had at 

J .. ~ P, r:- (' h d i. (l r:: "" s a 11 h e ad qua r:1: e r s, the l pc,. 1]. n t.: i n l] i s - - the w r i t e r 

13 qllotes you as saying basically the same t.lling, and that's 

14 in the second paragraph: "I can assure all the people 

15 here in the Archdiocese of Philadelphia that there is no 

16 priest in any parish or any ministry whatsoever that was 

17 credibly accused of misconduct of a minor. That has been 

18 my policy for all the priests I have ordained, said the 

19 Cardinal, lelho became Archbishop in 1988"? 

20 A. May I make a comment on that. 

21 Q. Yes. Sure. 

22 A. That I -- I don't know if I was correctly quoted on 

2 ] that, because it's it's always my position that I --

24 when I said no priest will ever function, it means that he 

25 Has guilty of an act, not just accllsed of one. 
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Q. Clkd'{. 

'l'hflt. hos been consistent in every time. So that 

4 m d y h r1 V (-} b (~ E} n ami. s quo t e . 

'I' h f! n r'd Ii k e t_ 0 goo n tot hen ext doc u men t, e lev ~? n 

E! J (f h t Y - f 0 11 r . ThRt'S a June 16 homily at Saint Denis 

7 Parish, and on the second page in the th.Crd paragraph, Y0l! 

8 indicate in the middle of the paragraph: "So I can 

9 proclaim to you today, and to all the faithful throughout 

10 the Archdiocese, I can tell you honestly, that as far as r 

11 know, at the present moment, there is no priest guilty of 

12 t:h~" sf.3xlIal abuse of a minor who is in any priestly 

13 ministry in the Archdiocese of Phi.1a(jr::lphia"i is that 

14 correct? 

15 A. Yes. 

16 Q. And then the last document, on page thirteen of 

17 eleven eighty-five, that's the transcript of the video 

18 appearance on the Lynn Doyle show, you say in the first 

19 paragraph there: "So that I can tell the people of the 
I 

20 Archdiocese of Philadelphia, even now as I say it, even 

21 now I can say it, as far as I know at the present moment, 

22 there is no priest in this ArchdJocese who is working as a 

23 priest in any capacity, whether as chaplain, in a hospital 

24 or in a prison or in a parish, that I can say as far as I 

25 know at the present time, he has not committed a single 
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(1,' t () t ;, I-~ X U a I il b II S ,~ 0 E ami. n 0 i~ . 

4 Is that correct? 

5 A. That's not the best English, hut [ know what it 

fi says. 

7 Q. Okay. Well, you were flns!,!p.t'inq i1 ql1Rst.ion on the 

8 a i. r 

A. That was very hard. 

10 Q. Cardinal? 

.l 1. So consistently through the spring of 2002, you've 

] 2 i n d i cat edt hat as far as you k n r) it!, t h £3 r e \.'1 as n 't apr i est 

13 in ministry that had a credible allegation of sexual 

14 abuse? 

15 A. No. No. I corrected that. 

16 Q . Okay. 

17 A. If you look at it, I said the only time -- if you 

18 look at all of them, except one, it always refers if he is 

19 guilty of it. 

20 One I -- one point it decrees credibly accused 

21 because credibly accused does not mean he's guilty. It 

22 means there's probable reason, good reason, but it needs 

23 further investigation. 

24 I've always maintained that if we are certain that 

25 he actually committed an act of sexual abuse, that as far 
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2 as { know, there was no such priest functioning in the 

il.rchdi.ocese. 

4 Q. Okay. Now, Cardinal, when you made these 

5 pronouncements, and you said the same thing last week In 

6 your testimony, and you just indicated the same thing 

7 again today, what effort did you make to find out whether 

8 you knew or in fact you were correct in making those 

9 pronouncements? 

10 A. Whether he was guilty or not? 

11 Q. No, whether there was a priest in the ministry, in 

12 any ministry in the Archdiocese of Philadelphia who had 

13 credible allegations of sexual abuse in the past? 

14 A. That was through the information given to me by my 

15 Secretary for the Clergy. 

l6 Q. Okay. NOw, subsequent to this, in 2002, a review 

17 board was formed, and now we know as of December, just 

18 last mont f that four priests ismissed, 

19 corrt~ct? 

20 A. Yes. 

21 Q. Okay. Those four priests were in ministry when you 

22 made these announcements in 2002. 

23 A. Yes. 

24 Q. Who was mistaken in saying that there wasn't one 

25 priest? Were you mistaken, or was your Secretary of 
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0) 
c. (: L C ['(J Y III L !3 t i1 kI~ n :' 

, 
0) 1\. 

~~ kl\u\,y. 

Ie 
J Q. 

[ (1114dYS qualified my statements. As far as I 

And th~ ends you made to find out whether or not 

() ,/()t!L ~tatement was COLrect was rely uron your Secretary of 

7 thH Clergy; is that correct? 

8 A. Yes, and I think as far as he knew at the time, it 

10 Q. Okay. The last document that I want to go over Is 

1 1 

12 (The witness conferred with his 

13 attorney.) 

14 MR. GALLAGHER: Ide'll mark it, I 

15 believe, eleven eighty-six, and that's a document 

16 entitled "Compliance Audit Summary Report, 

17 Archdiocese of Philadelphia." 

18 (GJ-1186 was marked for 

19 identification.) 

20 BY MR. GALLAGHER: 

21 Q. Do you have that in front of you, Cardinal? 

22 A. Yes, I do. 

23 Q. Okay. Have you seen this before? 

24 (The witness conferred with his 

25 attorney.) 
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J t 1 ~~ t I" f) I " I! n L I. Y fro m m y 

/1 flY MR. GALLAGHER: 

r: 
. J (J. • Id ell, t h i!3 '" asp 11 b I. ish n din Ul (~ (' ,} I~ 11 0 l L cSt and a r d 

f) dnd Times on 3anuary 1, 2004. 

7 Could you read 

u A. [ may not h a v e ~3!'~ f-~ 11 it. [ think r was ~way at the 

9 LimE:. 

I () (). This is the audit report provided by the U.S. 

11 Cr)nff3renc!'J of Bishops' auditors, and I think they're 

12 called the Gavin peoplg; is that correct? 

1 '1 
~) 

14 

,\ . 

Q. 

Yes. 

And in the first paragraph, they indicate 

15 i.nformation about the Archdiocese, that it was established 

16 in 1875, that it's a Catholic community of 1,488,000 

17 parishioners in two hundred and seventy-nine parishes, and 

Ilf
m

" tne' nurnoerof priests"at'fhe time, seven hundred and 

19 forty-three, and two hundred eleven deacons, and the , 

20 Archdiocese has two hundred and six parish elementary 

21 schools and twenty-two high schools. 

22 Is that a correct --

23 A. Yes. 

24 Q. -- reading of that first paragraph? 

25 The next sentence I highlighted. It indicates: 
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2 " If i :; I': III ill! ~ n ( : (:, 1\ 'l UII) n '{ Cit t: c1 ina I P ( viI a r~ q 11 a, I,V hoI edt he 

'-\. 1\ r c h h i. s II () P i. Jl F (~ b n I d t- Y () E 1 9 8 A "i 1. s t hat cor r e c t ? 

i\ . y(.~[.j • 

() - ,';0 I-.hi.s audi.t ~",1!:; il repOt-t of i1n anal.ysis done by 

7 t- 11 i.:3 q r () u po!: .i. n v f· s t .i. !J a tor ... s \V h i I. P. Y 0 1I vJ pre s til 1 the 

CclrdLnnl in the strike that the Archbishop in 

~) PhiJ..ld,dphiai is that_ correct? 

10 ( 'r h ~~ Iv.i t n e sse I) n f e L red ~,,1. t h his 

l 1 ,0\ t t: 0 r n e y . ) 

J.2 BY MR. GALLAGHER: 

J 3 Q. They came here in September 8 to the 12th of 2003? 

J4 1\. In September, yes_ I was still -- I was still the 

15 Archbishop. 

16 Q- Did you meet \Vith those auditors? 

17 A. No. Because I \Vas supposed to, but they canceled 

I \Vas at ngton at a t me 

19 when they canceled the meeting that I was supposed to have , 

20 with th8m. 

21 Q. Okay. Cardinal, I'd like you to go down to the 

22 fourth paragraph, if \Ve may, the fourth paragraph on the 

23 first page. 

24 A. Yes. 

25 Q. And that sentence reads -- and tell me if I'm 
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rr.? i1 d l rll] i tin cor n~ ct 1 y . The title of that paragraph is 

I "'Po CJllarantAe effective respon::;e to Cll1f:-:qatLons of abuse 

4 of'::1 mJnor." 

'j fl.. Yes. 

G Q. End quote. 

7 That was one of the mandates of the charter 

8 for m 11 1 ate d by the b ish 0 psi n 2 0 0 2 f .J II n~?, COL r e c t ? 

A. Yes. 

10 Q. That first paragraph, when they reviewed that, as 

11 far as the Archdiocese of Philadelphia, they reported as 

12 follows: "The Archdiocese has reportpcl every allegation 

lJ of abuse of a minor by clergy to public authorities 

]4 regardless of when the abuse occurred." 

15 Is that correct? 

16 (The witness conferred with his 

17 attorney.) 

THE WITNESS: That is correct. 

19 BY MR. GALLAGHER: 

20 Q. How did the Archdiocese do this? How did they make 

21 this report to the authorities? 

22 

23 

24 

25 

A. Well, I presume they informed them by mail. 

think at times may I ask my lawyer. 

(The witness conferred with his 

attorney. ) 

I 
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I jus t 

J Ivant to bf0 ('orrc:r:t: nn ~-;()Illf't:hlnqr that <11i the 
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fj [W MR. CAL LAG If F: R : 

7 Q. NCHv, in FE~br:uary of 2002, atthtHl!}h thF!re was a 

8 claim by thF! Archdiocp.sp. that tile["p. HerA thirty-five 

9 c:: r: t: d i. b 1 f:: a 1 1. (:~ qat L () n S, r: t: c,) d i. b 1 e l? v i d (~ n CAn Ese x u a 1 a bus e , 

10 () n 3. y t hi 0 () f t-, h n s e p r i () S t s had e v (? r b e f> n law enforcement 

1.1 had been noti.fied, [vli.chael Swierzy and 'l'homas Kohler, of 

12 that list that YOll gave us. 

13 Are YOll altJare of that, Cardinal? 

J 4 A. Yes, but that was before the charter. 

15 Q. Okay. So since the charter, the Archdiocese 

16 okay. 

1 7 A. Since the charter, the Archdiocese reported 

18 everyone, present and past. 

19 Q. Okay. And how ~id they do that? 

20 A. rrhrough counsel. 

21 Q. Okay. And counsel did that by reporting that to 

22 our office; is that correct? 

23 A. I don't know how they did it. 

24 Q. Well, isn't it correct 

25 A. I think they just from my own -- they may have 
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2 r' i~ pot::" t:. f' d i. t t-.o t h f:: co un t y w herr::? j t c c C 11 r red. 

(J. OkilY· Well, isn't it correct that the reporting 

4 ('nly ::otarted after the grand jury subpoenF.led records from 

5 t h i~ f!.. r c h rJ i 0 C e .'3 e ? 

6 A. I just know they were -- they were reported after 

7 the charter went into effect. 

R Q. }\11 right. Let's go down to the highlighted 

9 sf::;ction, please. It was in the same paragraph. 

10 It reads: "The Archdiocese has a communication 

11 polIcy reflecting the Cardinal's pledge to be open and 

12 transparent on issues regarding the sexu~l abuse of 

13 children. There is a program to deal with parishes 

14 directly affected by clergy misconduct." 

15 You see that highlighted section? 

16 A. Yes. 

17 Q. Okay. What's that program, Cardinal, to deal with 

18 parishes? 

19 A. 
I 

Whenever we have someone now that is guilty and is 

20 removed from a parish, from what I understand, that the 

21 parish is informed and it's also published in the Catholic 

22 Standard and Times. 

23 Q. So that's a change in the policy that you had prior 

24 to the charter; is that correct? 

25 A. Yes. As a result of the charter. 
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J ( The ,-1 i t n e sse () n f e 1 n, d w i. t h his 

attorney.) 

5 'l'HE WITNES~':;: f\~~Cr1\I:-'~, tho. char:ter flS/<8ri 

6 us to do that and rE·}qu.irr~cl it. 

7 HY MR. GALLAGHER: 

8 Q. Did you think it was good fldvice from the charter 

9 to now tell parishes about ablJsi.vf~ prie~5r.s amongst them? 

10 /\ . We all voted in favor of it. 

1 1 Q. I know you voted, but what's your feeling about it? 

1 2 [l () ~r 0 U t h .1. n kit I saw i set h i n g t 0 don 0 Ir!, eve nth 0 ugh you 

13 didn't do it previously? 

14 At the present time. 

15 

A. 

Q. Could we go down to the paragraph that goes over to 

16 the next page, and the title of that paragraph is: "To 

17 protect the faithful in the future," and do you see the 

18 highlighted in yellow? 

19 

20 

A. 

Q. 

Yes. 

That sentence reads: "The Archdiocese has 

21 implemented aggressive procedures to screen all those 

22 within the Archdiocese who have regular contact with 

23 children and young people by utilizing the services of the 

24 Pennsylvania State Police, the state Department of Public 

25 Welfare, and the FBI." 
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bc-;1Leve last 

1\.. Lllillk it's ~j(df <~vi(h~nt tn try to ;:;(:["een out 

f; t h n s p w h () il r f-' P () L Ie! n t i Cl L l Y ,1 r i ~) k, 't" (1 u k n () W f for. chi 1 d r en. 

.., , Q. () kfl Y . And f'llr:-tIH!t- do"lI) Ln tIll'll Pilt"i1.qr.aph, another: 

h j CJ hI l q h t n (I :.; p n t (-] n (: f-) j:,: 'lfrh(~ i\rchdioc8se has not 

9 t["an~5f(:;!rrl~ri ilny pci.r,?sts who hav(:! hud cc,:!dible allegations 

10 of ,:1hl1sc: jodqr:>tl <'}rJainr'it thf::m for. ministry or residence 

lIs L n Ct~ J u n e 2 0 0 2 . " 

J 2 

13 

14 

, r' 
_L :J 

Isn't thilt what it reads? 

, 
i.>" , Yes. 

Q. The question I have is: Did you do this before 

Jnn8 2002, that is, transfer people that had credible 

16 allegations of abuse lodged against them? 

17 A. I can't recall. I can't recall if if we did 

trans er anyone ere was no 

19 proof. It was always on the advice of medical 

20 professionals. 

21 Q. When you made these decisions to transfer them 

22 based on proof from medical professionals, did you ever 

23 consider the risks to the children and their parents in 

24 the new ministry assignment? 

25 A. It was because the profeSSionals will tell us that 
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2 th0 ~isk was minimal and sometimes no risk. 

Q. The next sentence in that report 1 

4 indicat.es -. you tell me if I'm reading this cocrectly. 

'j " r t t," c1 S C P com men deli t hat the Arc h rj i 0 C e sed e t e r min e the 

fi ~eHirten~e of offenders who retain their priestly status 

7 (1 rI d i IT! P 1 em e n t a s y s t em top e rio die all yen ~ 11 ret hey are 

8 conEonnin9 to the requirements of the charter." 

9 

10 

J 1 

12 

Now, the question I have, Cardinal, you see that 

Sf"ll\:f'!nce? Did I read it correctly? 

A. 

Q. 

Yes. 

How is the Philadelphia Archdiocese following this 

13 recommendation? 

14 A. I am not fully acquainted with it, you know, the 

15 actual specific procedure, but there must be a system. 

16 Since these priests would be receiving benefits, they --

17 they have to have some way to be in contact with them. 

Now --18 

~9 

20 

Q. 

A. Most of them would still be residing within the 

Archdiocese, but there may be others outside. So they 

21 must know where they are residing for them to receive the 

22 benefits. 

23 Q. This sentence also indicates to implement a system 

24 to periodically ensure they are conforming to the 

25 requirements of the charter. 
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A. Sin c ~-? I d m not the ALe h b i !., h () P n ,.) 'd, [ 11 () n 't k now t h (_~ 

~ specifics oE it. 

Ii 

..., 
I 

8 

Q. 

steps were takAn. 

It in,iicates that 

Were they taken at ynur direction, or 

I) did 'lOll leave that to Cardinal Riqali tf) takf:-~ care of this 

I () :::~ F' c til) n ? 

11 (The viitness c;onEer:l.-ed "'iith his 

12 attorney.) 

13 THE WITNESS; Hhere? 

J4 BY MR. GALLAGHER: 

15 Q. In other words, what I want to find out, 

16 C'1rdinal 

1 7 

18 

'0 1 J 

20 

21 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes 

do you know 

it \-ldS. 

Excuse me. 

Do you know what system has been implemented to 

22 periodically ensure that these offenders are conforming to 

the r e fl u ire men t s 0 f t h 9 C h art e r ? 

') d .... . A. It's really a recommendation there, as you can see. 

25 It's not a statement. It says it was recommended that the 
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rlflr/ iCllpl(>lll~:nt thn ~-jy::;tt)In, to t'f)ri()ilici1lJ'/ r"nsure theY't:"f~ 

.~ 

"As of 

Lj 1h:~c.:c!lHhc![" I, 1111 thCre!f' rf!commencl,:tic>r's h,"l'j bAen addressed." 

fi Q. RLqht. And it Lndicatr-?s, as fdr as cecommendation 

7 f) n n, L h (1 t the l\ c c h d i. () ( : (' s e rj e t f~ r In inA the r e '':; ide n ceo f 

H () t: t I~ n (I p c S \,'1 II () h a VI-:: h (~(! n rein 0 V e d f r () rn m l n i. s t L Y an c1 

I () c' (\ n for min 9 tot he pro \( i s ion s 0 f t h ('? C h .:1 1- t e r ? 

1 1 A. Rioht. 

I 2 Q. ~vhat I vlrlnt to kn{)~v, Carciin(:!l, .13: Do YOll know, do 

1.3 'r'CJu kno\,·/, v.lhat system has been Sf)t up hy the Archdiocese 

14 of Philadelphia to periodically ensure that these 

L5 offenders are conforming to the prohibitions of the 

16 charter? 

1 7 A. No, I do not know the specifics of 

18 Q. Okay. Cardinal, I'm done with those documents. 

19 A. Thank yo~. 

20 BY MS. McCARTNEY: 

2 1 Q. 
Cardinal, can I just ask you a couple questions. 

22 
When we were talking before and you brought out the 

23 distinction that you had made in several of the documents 

24 with regard to credible allegations versus guilty and you 

25 wanted to be clear that in most of the statements that you 
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,J C' () II 1. d Y () U ex pI Cl i n to us [tl hat t h I-~ d LEE 8 ~ n. r~ c: P. h", t wee n 

'f (: ::: e d L b 1 e f Cl n a 1. 1 ega t ion t hat I s ere d i b 1 e f c1 C ere d i ted wit h 

'i L 8 L n q c L e c1 i b 1 e f h 0 i'l i 3 t hat d iff.:: r e n t t:. han (j U i 1 t Y ? 

Ii f\ . Because it's credible, m~dns l' t- ' c: ., ~ there is 

7 P '1 ':) 11 q h t 0 - - t hat m a k e sit H 0 r t f'1 '/ !) t t 11 r r. h ('~ r 

i n ~/ est i '] a t ion . It's the opposite of an alleqation as 

spliriolJs or frivolous. 

Q. I 

1 1 i\ . B 11 tit's s t i 11 a naIL e (] a t j ,} f: . 

L 2 Q. Okay. How Hould one determine t!~(lt? How would one 

lJ go from a credible allegation to guilty? 

1 4 In your estimation or in th2 policies that you had 

1 5 est. a b 1. ish e din the Arc h d i 0 c e s e, h 0 H If I 0 U ! d t hat lea p b e 

16 made? 

17 

18 credible allegations, the admission of the -- of the one 

19 It-lho is being accused. 

20 Q. But certainly there are ways other than just 

21 looking for the admission by the perpetrator? 

22 A. I say that's one of the --

23 Q. Okay. 

24 A. -- major ways that we 'tlould deterinLne it. 

25 Q. Yes. 
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2 1\ . D II I: I~ h C' n: (' ( ) 11 l d I) (~ () tit i • ,- ',0', I '/ :: I I i I C) I ' I n d [ cI () n ' t 

[ , r' ( \ ( ,I' til" n _ 

() " 

fi d () C U f1l Ant r u) V i d r: d by Y f) II [- r1 t tor n f ~ ~' S It I i r. h r_ h \~ ere d i b 1 e 

7 il I. l p. rJ ,) t i. () n s ,1 q ,1 i. n !j t t h i r t y - f L \r P [\ Y- i t: s r '" t h !-:' Y , e e the 

'.1 (: c ,.~ i I j [) 1 fc~ (J 1 1. e (J Cl t i () n s ? 

I 0 /1 . Nos toE t h c." m '4 p. (" e c e e cl i h 1 e d I 1 e 'J:'1 I". ion s b II t not y A t 

11 fully proven. 

l 2 (ljC?! y. Sot her e 's pea p 1. e U.1 t h i. s 1. j s t a f 

l.·~ thiety-four that in your estimaticr. ',.r)u1d not yet ha'.Je 

14 bAen moved over to the guilty side; is that right? 

15 A. I'd have to look at them. 

15 Q. Okay. 

1.7 i\. -'{es. 

18 Q. Okay. 

19 BY MR. GALLAGHER: 

20 Q. Cardinal, when you go through the appointment as a 

21 cardinal and you appear beforA the Pope, have you ever 

22 heard of an oath that you take that's beel} referred to as 

23 the scarlet bond? 

24 

25 

A. 

Q. 

Never. 

When -- I'm quoting from a document that is an 
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/\ , [ I ~.:~~ ht:d rd t he name. 

r, fl, (lkdY· 

1\. , f I J :.:; t. t. h ,1 t h P. (j P. (l 1 ~ I I t h i ~: ~:, r,.; i t. h v i l:: tim s 0 f sex 

7 ( It) I J ~~ P, I) t rn i. II () r s . 

8 Q. OkAy. Fin's Hritten a couple. of bC10ks about it. 

J () 1\, 

L L o. Okay. ~Vt:ll, he writes in c1 ,:locum>"nt that was 

I 2 P II h L i.:; h e d L n May u f 2 0 0 3, and tel 1 m e i f t his i san 

1 j in~orrect statement in his docum8nt, quote: "\-vhen a man 

14 is created a Cardinal, he kneels before the Pope and takes 

1 5 a',' ,.) IV L n La tin . He promises fidelity to Christ and the 

16 Cost'el. He vows obedience to the Pope and unfailing 

1 7 com m u n ion 1:1 i t h the Rom a n Cat hoI icC h 11 r c h . Then comes the 

18 one practical directive at the heart of the commitment," 

1 Q ... ~ and [le's quoting, quote: "Never tlJ reveal to anyone 

20 1--1 hat eve r has bee nco n f ide din me, tole e e p and the 

21 revelation of which could cause damage or dishonor to the 

22 Holy Church." 

23 stat a correct summatiJ)J1 of what's in'loived when 

24 you kneel before the Pope to become a Cardinal? 

25 A. I never remember taking that oath. 
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2 Q. Okay. Now, thece is c11~5') ,1 r8[10Cf. fcom febcuary of 

l 2001, Ivhen Pope Paul inducted, .Juhn raul rf inducted 

E [) C t Y - to U t" car cI ina lsi n tot he c () 1. L err e . '(' hat IN a sin 

5 febru2cy of 2001. 

fi 

7 1\. 

vI/ere you there for that, do y011 recall, Cardinal? 

I possibly was there. It dRp~nds on who was made a 

:l ciJl~dinA.L. 

9 Q. Okay. And t his i san e '.'/ " r f~ po r t, and i tin d i cat e S 

10 0bout the consecration of the cardinals, and I'm just 

1 1 citing from this: "They also pled92d never to dLvulge 

1 2 j n for mat ion ," quo t e, "t hat COLI 1 d c a use h., r m tot he c h u r c h 

13 or- dishonor it"; is that correct? 

14 

15 

A. 

Q. 

16 oath? 

I never heard of it. It's not my recollection. 

When you became a cardinal, you didn't take such an 

18 cardinal that I -- you know, the Pope in front of a whole 

19 audience gives -- gives a talk and all, and all I do is 

20 thece are two steps to it. 

21 I go up. Then he gives me the birrettUffi. That's 

22 the ceremony of the birrettum, and he just puts it on my 

23 head, and that's it. 

24 I mean, he says a prayer blessing, and then the 

2 5 n ext day i s the Mas 5 i n ItJ h i c h h e (] i ve 5 yo 11 the r i n g . 
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Fl 

(). )11:;t \·/dnt I'r) ,lsk yllil d t 'vI l[lI!:>stions about the 

Funnanski ti.l~::. [ 1-. 's (f () i. n (J t () b ,.! ~/ c: C Y b r i t~ f . 

A. y..::s. 

Q. After. the pr-i.e::;t data, {'Vp. handed you a group of 

',1 <I (! C tl m (-~ n t s . 

1 0 

1 1 

A. 

Q. And thl-:!se arf.~ dmong the cjl)r:um:-')nt:.s that we informed 

12 your counsel about three or four weeks ago. 

L 3 

1 4 

15 

16 

17 

18 

After the priest data profile, t~8re's a 

h,1ndwritten document, iE you tUrn that o'/e[". Turn that 

une over. There's a handwr i ttF}n cl.ocllment there. 

Could YOll mark that as eleven eighty-seven, please. 

(GJ-1187 was marked for 

identification. 

19 BY MR. SPADE: 

20 

21 

22 

Q. 

A. 

23 Lynn's. 

24 Q. 

Thank you, Cardinal. 

Do you recognize the handwriting on this document? 

No, I don't. It looks something like Monsignor 

Okay. At the top of it, there's a date, 6/18/99, 

25 correct? 
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I\nd then I just want you to (]') dCH-Jn tOlrvaccls the 

[ t ':5 a P [1 L () x i m d tel y t l'l'~ fi ( t h I or I ~ lJ P fro m the 

The r,v ,1 Y r rea d it, Car (i ina I I L t :. a y ~3 - - and 

I !) (I C i1 n ted, the ,>/ r i tin g i s f air 1 y (I i t fie \ I L t t f) rea d, but the 

I I. r ::=; a cl i tis : "Rubbing flY=irJd thir;h." 

I 2 D!) 1{ 'J U S pet hat 1 i net h c: r:- r~ .' 

1 J A. It's hard to make out. 

14 Q. I knmy it is? 

1 S i\ . But I -- "rubbing" is it "f]y" or "of"? 

1 6 Q. Okay. The way I read it IS: "Rubbing fly and 

J 7 t h j 9 h . II 

18 A. I 

19 Q. You can't decipher it? 

20 A. It's very hard. I can seG the "and thigh." [ t 

21 seems that 

22 Q. Okay. And then two lines down, does it look like 

23 whoever wrote this, authored this document, wrote: 

24 "Report to poJice"? 

2:5 A. Yes. 
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2 q. 

J ninntcen, cJn,l ['m jll:'r. fjuinq it) '"'~~r'y ht~i.'·~EI''I summarize 

This i~; ,l ,)1111" 21{ '')9, I,:'~fl\{) fl.-t):ll F.lth~;L Wplsh to 

6 r. h (-? r L 1 f'! L f; q <1 r din (J a III n f> tin q \-/ i. tIl 1'1 L~; . 
LO\.,\.,ISc-

7 Mrs. L (1 (-, n t. i t i. F' cI h f~ r .':' F~ 1 f d S ,1 m c~ m b e r 0 f S a i n t 

8 Eli ~,:,] bet hAn n (? S 1:: t r) n Par ish i n [\ 1-: n sal I.' m ';' 

/I.. \,( '") ~. 
l (; ...... ) . 

to Q. 

11 have been '99, either the 21st oc 28th, s~~ arrived to 

12 pic:/( up het- son 

1 J A. Yes .. 

14 Q. Who is identified in the document as being an altar 

15 boy at the church, and he's identified as being he's 

16 identified as being an altar boy and also is working at 

17 th 

18 observed I'm not going to ask you to follow along 

19 beCaL.:S2 I'm 

20 A. I've read the document. 

2 1 Q. Oka'y. She observed something not right in her 

22 son's eyes, and she asked him what was wrong. He said 

23 that Father Furmanski had asked him to mass3ge his knee. 
e'rnlL-

24 Later""" told her that Furmanski had said to him 

25 while he was massaging his knee, "This doesn't look too 
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([I,lf \1 J • 

~-j h (-3 C f) n fLO n t e , I >1 () n s i 9 nor. P II L In a n s k ,. r1 b 0 uti t . He 

fj d(lllli_tte(j thc)t thR b~)y had maSSa(Jf~(j his knE~~~, and then ()n 
LDVI<';"C-

Ii 

7 

B F':"lt.hRr Fllrrnar.skl/~j kn~~{~, Fathl~r Fllrrna.rlski scli(j, mumbleti 

1 I) 

l 2 

1 3 

14 

1 5 

l6 

17 

18 

S a ill f~ t h i n CJ 1 L k t-:, q tr 0 te, "One of these ,Jays ['m qoing to get 
t VVl. Ct 

but_ s~lid he didn't 

[' l' j ':: 5 t, It Yes . 
LOUI S <-

And then later on, reported that she 

r.eceived a call from the Saint Charles 
1.1V\ U 

Borromeo School 

i •• / 11 ere _ a t ten d P. dan d the t P. a c h e l- told him that 
'ZrV\l:.e 
....... had d(~s t royed a tex tbook 

doodles on it; and then later on 

hy scrihbling 
"Z ('£I1...LL 

e 

sexual-type 

he felt guilty he told his father and his mother. He felt 

19 t]llllty about tell.ing on Monsignor and disobeying his 

20 parents prohibition against entering the rectory, and he 

21 had said that the Monsignor told him not to tell anybody 

22 about the allegations. 

2J 

24 

Is that a fairly accurate recount of what 
Loot S-r-

told ~is mother and what told Father Lynn? 

PL Yes. 
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·I·:'/{~rl t~\Vf-:nty t l''':,~, 

(1 n d t 11 l :, l S c1 .J II t Y '), 1 ') ') <J, Ill' • ill J 

his 

'il t t 0 L n f~ y . 

n BY NR.. SPADE:: 

I) . YOIl h.'l'/!~ t.') flip thr·ollqh.1 ~'I'IJ[lI~' uE documents to 

I Il q c' t t i) it. 

1 L 

12 

13 

l5 

A. Yes. 

Q. An rj h"? U? I C r1 C rj i n c1 1, F c1 t h." L- L Y n n jus t rep 0 r t s toy 0 u 

tha t. he ha.d [vIonsiqnoc • furmanski ~~~luated at Saint 

John Vianney hospital. The doctors who Avaluated him 

fcund no sexual disorder. Thev did find that Father 

16 Furmanski \vClS depcessed, and they attributed his 

18 physical illnesses that he had. 

19 Is that accurate? 

20 A. Yes. 

2 1 Q. Do you have any recollection of that being reported 

22 to you? 

23 A. No. B lj t Ire a d t his can:? full y . 

24 Q. Okay. The next document is eleven twenty-s{x. 

25 It's the next document in the file, if you turn over to 
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'( (' II S '" i d ("! 1 (') V e n 
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f'.!H . SPADE: Yt!S. 

MH. HODGSON: Or JlIly 26? 

7 fvlR. SPADE: yus. The document is a 

,fuly 2o, 1999, memo fLom Father Welsh to the file 
LDL,t.ISC~ 

n~qc1cdlnq <'1 rnf~f:'ting wi.th 

1 () n '( :CI P. S P 1\ [) E : 

1 1 Q. IE yuu tUt"Cl over to the second p;1ge, Cardinal, the 

1 2 ~.; f:' C C) n d tot 11 e 1 a s t par a 9 rap h, I' m 9 0 Lng t 0 jus t rea d it. 

13 I'Monsi(]nor Lynn reiterated all the steps that had 

14 lleen taken to address the situation in an appropriate way 

15 

l6 

that was fot" the good of everyone inl/olved. 
Lou,,:>'c-

He reminded 

that Monsignor Furmanski was receiving ongoing 

I 7 t rea t men tEo r d e pre s s i () n. a n d.t:. h.i1t. b ~..W Cl S ,5 t j, 1 lUI) deL gooing 

18 tests and treatment for his physical ailments. 
LOI.-II~c 

He 

19 t'em i nded that, while ~/It)nsiqnor Furmanski's 

20 actions were inappropriate, they were not criminal and did 

2 I not require that they be,reported to the authorities. 
LD lA.-1 .s c~ 

22 Monsignor Lynn got to acknowledge that 

23 Monsignor Furmanski's actions did not constitute sexual 

24 abuse." 

25 Cardinal, I know that you can't speak for Monsignor 
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J him Ill: yr)\lr rf-~vLe\y ClE his <dork {·;t1'! 11·:; {,;,'tIII,j h<lVf~ t["if}d ttl 
LOLII$L.-

'I n n t'. (' [" i In inn 1 '? 

A. tl () . r would not knof,v tl\dt:. 

7 o. Okay. Would you nqree with me f11ld ['m not 

Il ;lsking YOI! to except the Eal:t th,lt- my l"'lrlLnq of that 

10 v,fithme 
n n d by the f i. r s t d () C 11 m "" n t., I in 1'-, an, C 3 - 1 1 8 7, t. h e 

11 hantj<rJrLtten notes. 

1 2 

1.3 document had Leported jnfoLmatit~n that: the boy 

that 
Ev-nU? 

1 4 _ tva s rub bin 9 M 0 n s i 9 n 0 L F II r man ski's fly, i. e ., his 

15 genital area, that that would he something that would have 

lG to be reported to the authorities? 

17 A. If it was that? 

18 Q. Yes. If that's a correct if my Leading of the 

19 document is correct. 

20 A. I'd have to say yes, if you refer to the genital 

:21 areas. 

22 Q. Okay. The next document, Cardin8l, is eleven 

23 t'Nenty-se'/en. It's a July 28, 1999, memo from Father Lynn 

24 to yourself; and essentially, what he reports to you here, 

25 he gives you a status report on Monsignor Furmanski's 
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2 i ~ V.J I 11 tI r i. n fI ":. : ; .) i r: I. , I , l! I n Viol rt fl n '/ If () ~: l) i 1 . ~ I, ,I n d t: hen he 
LOLl(Sc.-

r: I' P' ) ). r :., h , I ( I I. () J (! II i!il t hI r. i f rvlo n s i 9 nor 

~ ~JI () n silT n () r F II t- m d n s k L ,1 n d I. hilt h e d L 3 c: 11 SSE:' 11 the p 0 s sib ill t Y 

It thl~~ lncLJont ,'IdS reported publLcLy; and then he states, 

12 and I'm reilding from the second to iilst paragraph from the 

13 bottom: "We discussed his forty faithful years of 

14 priesthood and the possibility that his good reputation 

15 could be ruined, given the reality thQt he did have 

16 inappropriate contact with the boy, although it was not of 

18 Hill not make that distinction." 

19 So it appears that Monsignor Lynn here is 

2 0 a c k no IrJl e d gin 9 t hat eve nth 0 ugh h e f sma kin gad i s tin c t ion 

21 between sexual and known sexual conduct on the part of 

22 Father Furmanski, that most of SOCiety would not make such 

23 a distinction, correct? 

24 A. I I can't answer for that. I can say that he is 

25 not making the distinction. Whether others would make the 
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2 (f i. s tin c t L I) n I i b~ him, I can' t say t hat . 

. ~ t,!. 1"/ eLI ,~ mean, H hen he W L L t e s : "Giv(~n the cl tmate 

f! r) E t h ~~ day, p e 0 p 1 f'~ \vi 1 J not rna k e t h r1 t d l;:, t 1 n r; t 1 0 n ," he' s 

'J S .'1 yin q t h i:1 t S 0 m e bod you t sid e 0 f the Arc h d i 0 c e s e i s not 

6 qoinq to make that distinction, correct? 

7 A. Yes. Some. 

8 Q. Okay. The next document, Cacdinal, is eleven 

9 twenty-eight, and this document is d memo from Father Lynn 

LO to the file, July 27 of '99, and he's reporting the fact 

11 thLlt Monsignor Furrnanski resigned, correct? 

12 A. Yes. 

13 Q. The next document is of eleven twenty-nine. I f 

14 you look at the third page 1n the document, it's an 

15 October 28, 1999, memo from Father Lynn to yourself, 

16 correct? 

1 7 A. Yes. 

18 Q. And in that he informs you that Monsignor Furmanski 

19 resigned as pastor of Saint Elizabeth Ann Seton, Bensalem, 
I 

20 due to illness, and he recommends that you appoint 

21 Monsignor Furmanski chaplain Nazareth Hospital effective 

22 November 8 of '99, correct? 

23 A. Yes. 

24 Q. And you approved it and dated it November 2 of '99? 

25 A. Yes. 
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1\. 

,[,h~ rlf~xt. I!xhi.bi.t i:; (~l''';('~n thi.L'ty-one, and 

8 nrJme of 
dntnd M,lLet! LO 11[ 2002, and in 1.t 

'J is 

10 YOII thFlt hc," ,,[13 abu,.;pd by FatlHer' l··tl;man~:ki ' .. ;l1"'n Father 

Prl e y:, 1 L F II r man ,:J k i. tall (] h tat Car din a L 0' Hac a Hi'] h ::i c h 0 0 1 and 7 • 

12 _\vas a "tuden t there? 

13 A. 'fes. 

14 Q. Okay. And then the next document Ls eleven 

IS thirty-four, and this is an October, 2"),, 2002, letter from 

16 Ronald ,T. Karney? 

17 A. Excuse me. 

18 Q. I'm sorry. Eleven thirty four. You have to go 

19 throuf]h a cOllpl~ of documents. 
I think it's the one 

20 that's showing -- that Mr. Hodgson has his hands on. 

21 A. I have thirty-two, thirty-three. 'rhirty-five. 

22 Q. Yes. 

23 A. Thirty-five. I h a ve i t n O'.,r . 

24 Q. That's eleven thirty-four. It's an October 24, 

25 2002, letter from Ronald J. Karney to William J. Lynn, and 
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it- i:; d C(JVE-2L lettr:L f-~ncl()sing a comrt"0hE-:nsi'Je 

1\. 

6 Q. Okay. If you turn to the second to last page in 

7 the dssessment, the Vianney doctors state in the last 

f3 pULac]Laph Light above the heading ·'DL2.0nostic 

9 [mpressions": "In response to the L,:,E~rral questions, 

10 while we cannot conclusively attest to the validity of the 

1 1 allegations" - are you following alorg, Cardinal? 
':. 

12 A. Yes. 

13 Q. "Against him based on the information available to 

14 us, there was no data to suggest that Father Furmanski had 

15 sexually abused the child in question. There was no data 

16 to suggest that Father Furmanski has a sexual disorder or 

17 

18 or ephebophilia. To our knowledge, there have been no 

19 other allegations of sexual misconduct against Father 

20 Furmanski in his ministry career. The former incident in 

21 1999, which resulted in his prior evaluation at SJVC, was 

22 determined to represent an instance of poor boundaries and 

23 judgment, although did not appear sexual in nature." 

24 Did I read that correctly? 

25 A. Yes. 
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4 t 1[ .• i n Ij b co 11 q h t t () Y (HI C ,1 t t. E~ n t i 0 [} ;' 

1\ . 

(~ o. Oka'{. 

7 c: <.1 L"'! i f1 a I, is'> 1. e v~:: nth i r t y " f i v p • 

A. r hdVf~ it. 

Q. Okay. And t h i 1Ci i~; <1 S I) P t p rn b . ~ I~ (,I, .:: () () 3 . 

Ii) [f, L (lO k s 1 L k f; r1 n (' 1TI c1 i l fcc. m ~,f 1 r' t: ; n F I' i c: k t 0 

I L fiT () n :'; j rJ nor ~\! L L l i a ITl .]. L Y n n, COL r' ',~ (: t·, ? 

1. 2 fl.. '{es. 

13 Q. And I'll just read the first paragraph. 

J 4 "I received a call from a therapist, Sherry Rex, 

15 that one of her male clients in Ili:'3 thirties has revealed 

16 to her that he was abused by Father Leon~Ld Furmanski when 

17 the client 

18 Swedesburg about twenty years ago. She says the client 

19 relates having been taken by Furmanski into the rectory, 

20 shown pornography and eventually forced to perform oral 

21 sex on Furmanski." 

22 

23 

24 

A. 

Q. 

Did I read it correctly? 

Yes. 

And at this pOint in time, September 9 of 2003, 

25 Cardinal, you were still the Archbishop of Philadelphia, 
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1\. 

/\ rt' t d:-i :-; 11111 (~ to. h d L Y () II r! (1 n 't: h il ve any 

'i t- (! c: () I I. (! c: t i () n , ,t- t. his i n f () r: III i1 t. l c) n h ", i n (J b :::- () II g h t toy our 

fi ,1 t t:(~n t~ ion? 

7 I\, N I) • ,( /) n 't r-I-;' c a I Lit b ~~ i [1 q ~-i P n t t () mea tall. 

() 
(, o· ( : -1 C / 1 j n ~1 I I 1. f t h j :~ It i1 d b <:! '"'? n b r G u q h t toy 0 \I r 

9 attJ:f1ti o n, ~·Jnllld Y')ll llclV(c;) \·JiHlt(~d ,)n that ci;'lte Honsignor 

lO Lynn to gn back ant! cnndllct a further investigation of the 

Ll allegations that had been made against fathe~ furmanski 

EvnLlZ-12 abo 1 I t. f () 1 t L Y f:~ ,1 r S l' <1 r Lie ron the [>,cl r teE 
and 

13 his mother"? 

14 A. I would expect at first that he try to interview 

15 the accuser here. 

16 Q. Okay. In other words, try to find out the identity 

17 of t 

18 J\ . Yes. If he could. 

19 Q. Okay. In your mind, the fact that this was now the 

20 second adult who is coming forward to say that furmanski 

21 had abused him when he was a mino~f the fact that it was 

22 an anonymous or -- I'm sorry -- that you would have still 

23 wanted father Lynn to go and talk to this person before 

24 proceeding with an investigation into the 1311 .. ' •• 

25 allegations? 
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1\. Yes. 

. 1 Q. Okay . And FlgFlin, if YOll had I<:nol,,,n about this, 

4 (NOLdd i.t have called into question the abillty of the 

') t.hf:~r.i1pist~3 at Vianney to accurately diagnosis the pciests 

G that you were sending to them? 

7 A. Not with what is provided here. 

8 Q. Okay. And then the last document, Cardinal, and 

'J \·/p"r.e done wi.th this Eiie, is eleven forty-six. 

10 DC) you have this? 

I 1 A. Yes. 

12 Q. Okay. And this is an October 27, 2003, memo to 

13 Cardinal Justin Rigall from Monsignor Lynn? 

14 A. Yes. 

15 Q. Regarding Father Furmanski, correct? 

16 A. Yes. 

17 Q. And yo 

18 correct? 

19 A. That is correct. 

20 Q. And then in the second to last paragraph from the 

21 bottom, Father Lynn reports, and he's taJkin~ about an 
• .s. '" 

22 investigator that was hired by the Archdiocese or by the 

23 Review Board, which was convened by thp. Archdiocese, 

24 correct? 

25 A. Yes. 
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1\ NTH () NY. fO': ,;: r f! ( . 1\ fW [ N 1\ L [3 E V r L f\. U) ( I 1\ 

l ',i.!~:; q0Ln'J tc) inter,:i(:["i ~/Irln:-;iqn'~r: 1,'llrmdr1"ki. dhnllt the abov(-? 

'L' h ,_~ L h (~ L il n i s t \v' hom ad e the 

'j d T1 0 n yIn () Ll S r. 0. p () r. t \v c1 S C' 0 n t c1 r: ted t () Sf·, P. i. f ,:; h (~ C 0 u 1 d pro v ide 

() ('Iny J'urthec infocmatiIHl." 

7 

l 0 

1 J 

12 

13 

14 

IS 

16 

18 

:\ . 

() . 

1\. 

Q. 

1\. 

C). 

forcriv(-'! me. 

I'm sorry. 1\ III [ q 0 1 n q t () (J 0 i n q t 0 () E as t ? 

Yes. I lost whece you ace. 

If 'lOll CJo dOI,·/n to the ver'{ bott.om. 

The third pLlragr.'aph? 

Yes. The third filII para]raph. It's at the 

beginning of the paragraph. It reads: "To complete hi.s." 

A. I have it. 

Q. 

A. 

Okay. 

Okay. And then it says: " She ',! a s rei e a sed . " 

I have that. 

first name of her client. When asked about the above, he 

19 denied the allegations dating to 1964 but admitted to 

20 fondling boys in the 1980s. The investigator did not push 

21 for more information at the time but immediately called 

22 James Bock, associate to the Vicar for Administration, 

23 because he was concerned for Monsignor Furmanski's 

24 emotional welfare. 1\1r. Bock contacted Father Vincent 

25 Welsh, assistant in my office, who immediately met with 
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.\ 

.:. 

h f.! f () 11 (! t (! ( I d iiI i : 1 () r- i nth e r·? i. q h t i. ;-~ :,' . H:=: s t,-l ted he has b<-?ef1 

(j ~:i t ) t: h f.' r (~ 's .1 n inc 0 n sis ten c v t h s r f:"! • In the previous 

7 [,dLiHjr,)ph, he :3Airl he had fondled boys: 

() 
() 

') 

1 n 

1 1 

1. 2 

1. '1 
. J 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

2 1 

A. 

Q. 

I'. . 

{\ .. 

Q . 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

r S,-)I,/ theIr. i.nconsistency. 

Ok<ly. I k n f~ ,..; Y C) II W 0 u 1 d, c: il [" d i. n ,1 .l. 

": V I' non r:~ L S 

Right. Right. 

LS terrible. 

CarciLnal, the 

I presume by fondling, it mean::: sexually. 

That's what I presume too. 

I mean, sometimes it's not. 

Ri.ght. 

But in this context 

It would have to be sexually, right? 

I guess so. 

Okay. Cardinal, now, you know, looking at this 

22 document here, the fact that Father Fllrmanski admitted to 

23 molesting minors going all the way back to the eighties, 

24 you know, does it call into question the ability of the 

25 Vianney therapist to get accurate, to make accurate 
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• !l·.I',':.ii:r:l!fJ t(l IIllnor:.::? 

A. Nu. ['ri hesitate to SQy this. I think, if 

il n "/ L h i. n (T, i t rn a y !, how t hat i n v P.!-i t i (1 ':\ t () t' S h ,'1 \/ f> - by their 

I, I'XrH!rLf'nc~' rInd tL"aininq may havf·' "'/ilV~' \jf etir:itinq truth 

7 111;)["'':: :~c; th,ln on.: can do in the i.n <'l (:nnc;lllt,'lt.ive 

R Lhf':rapelltic envi.ronment. 

Q. :.; 0 t. h e S 1':: i n d e pen den tin .... est j (J a t 0 r~ s; w hat you r t' e 

1 0 ~,; .) '{ l n q i s t hat t h t~ Y may b e had m P. t h () d s () f (1 r r i v L n qat t r1 f-: 

j 1 L r u r. h t h d t. P c;: r.:- hap s tvIo n s i 9 nor L v n n d i. d n 't h a I( c, () r- doe s r n t 

l2 hOlVP.? 

1 J A. Monsignor Lynn or the therapists. 

14 Q. Okay. 

15 1\. 1 mean, that's only an opinion on my part. 

16 Q. I unde,rstand. I understand. 

18 questioned you about earlier, the Rear-don file, where at 

19 the Saint Clare's Hospital they talked abollt having a 
• 

20 therapist there who had extensive trdinip~ in diagnosing 

21 and treating adult sex offenders, do you think that it 

22 would be helpful for the Vianney staE~ to hire or for the 

23 Vianney Hospital to hire an expect in the diagnosis and 

24 treatment of adult sex offenders? 

25 A. I could not speak for them. 
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f\NTil()NI .J():)i':I'11 I'I\I~I) r~ji'\l, I:i-:\, I iJ,('I,llf/\ 

7 

8 

and 

rill-. snl1l0 c/nCllHlcnr.s in front of YOll. 'L' h (~y r't': I ate tot he 

') f L L ':: () t H (~ IJ e L (" n d jV[ c n S l q n [) [. F L c1 II (; l~"' 1\. (J l L lJ t:: L t i., and I' V P. 

10 1'1.1 C' k (' d 

11 1:' i. (j h t \' - (~ i q h t toe I e v G n fl i. Tl e t Y f i v (~; and [ vI i 11 put 0 nth e 

1 2 r~ p. (' () L (I n () \oJ, Cat' din '.'l. 1, t hat VI e i. n for' m e d \' Gil r c () II n s e 1 

1 J Y '?:o t e r d Cl Y t h d tin 1/ 0 1 v e s a f i 1 e t h r1 t \'; f: irJ 0 II 1 d may bet r y t 0 

14 havR some time to sppClk with you about today, and I 

1 5 u n d e r::-; tan d fro In you e COli n s e 1 t hat y () 1\ ,',1 V;.:: not had the 

16 opportunity to eeview the documents in this pile? 

18 

19 

(GJ-1188 through GJ-1195 were marked 

for identification. 

20 8 Y NS. P'lcCfRTNE Y : 

21 Q. Okay. So let me just, if I can, for purposes of 

22 speed or expedience, look at the first document, eleven 

2J eiqltty eight. 

24 That indicates Monsignor Giliberti, the pastor at 

25 Nativity B.V.M. in Media; is that correct? 
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l 7 I) 

1\ . y f':,; • 

I . ( ) I: L ( ~ f • I. ':1 

1\. Nil, r'vr~ 11".1(';1 ciifferentl'(. 

IJ . 

7 1\ . y (-:~; . 

,1 l.l . 1\', 1) r ·.·,h<lt li,1tl'} 

IJ l\ . [ ',; ,1 :~ [I () t: i 11 t n r m f..: rl d ire c r. I y . il/st heard of it. 

If) 

I J 

12 

Q. 

1\. 

Q. 

[di.dn't 9'.'2n Kil l )'r1 Lt .. 

Let m(~ ask you this. D i. c i you h~' art hat her e s i g ned 

jJ he~<'lllSe of any alleljations that came up as a result of 

I 4 t. 11 i:'j i n VI:, S r. i. Ij 11 t i () n ? 

1') 

16 

1 8 

No, I jllst heard that he re-siqne'i. /\ . 

Q. Okay. Did you hear as of what date he resigned? 

rE~cently. I really don't know much about it. No one 

, 3. 'J L n f ,) r In '? d In I? d ire c t lye '{ c; e p t my c () \l n :3 e 1 to 1 d me. 

20 Q. What is the normal date of reti~ement for an 

21 individual, C~rdinal? 

22 

23 

24 

25 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

That can be any time. 

That can be any time? 

Yes. 

All right. Well, let's just go through it very 
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7 

o ., 

) L "7 I) 

I\i'l T If I ) NY, J () ~ i r-: r {! (' i\l~ I) r ~ /\ r. I : '. v [ f, A I : (.)[ 1/\ 

erl n . 

't'hr-~r(~ ,Ir-(' tr.'/O dlL~~qdtt()n~; tiltlt rd<'~L\~ llrC)llqht i'lqainst 

tvI. ) n:3 i fJ n () r C; ill f-~ s P i. f ~ • ()nf~ O[l 

~'IH. HODG~J()N: N() • Nn. 

~·1S. tvlcC!\HTNE,{: c; L 1 i b f: 1: t i . I'm sorry. 

nn Mnnsiqnoc Cilibprti. 

9 OY MS. ~cCARTNEY: 

10 () . On!," nn Apri.l 18, 2002, rll1.l Cl[H: on Septembec 17 of 

11 2002. 

1 2 T h A f i t- S t ,1 1 1 ega t i 0 11 C a III ,? (I n 4 / L 8 / 0 2, cam e fro man 
\""' -' 

1 J LndivLdual by the name of and he reported to 

14 tvlonsignor Lynn that GiLib(-:;rti ha.cl abilsed him back in 1976 

lS while CiLibert.i ,vas his teacher at O'!{-'1ra. 

1 G And understand, Cardinal, Lhe documents that I'm 

17 ceferrin to with re ard to these alle ations would be 

18 e1~ven ninety and eleven ninety-one, and I understand that 

19 they're handwritten, and they're written in Monsignor 

20 Lynn's writing; is that to the best of your knowledge? 

2 1 A. 

22 Q. 

23 A. 

24 Q. 

25 appears 

It's eleven ninety and ninety one? 

Yes. 

To the best of my knowledge, yes. 

Okay. Eleven ninety deals with the 4/18/02. It 

to be an in terv iew or in formation 'J i ven by ~ 



) 
.\ NT I f () N 't , f ( ) : ; 1 -: PHI . 1\ 1 ?I') r N "\ I. r: 1-: V r r, /\; . 01 J /\ 

<1<11,,<1 ·l/[il!02, L hi:·; ,. " 
.J Ilt,,! L()I'~; i Y ion int.f~[,I/i.ew that 

GilihectL; is that 

Ij t' i 'I :, t '.' 

'7 /\. '( I. ~:, • 

(J • I lk'l '{ . EL(~vl'n nirll~Ly L'd!} i:'i ,1 Le:l.t(>r "'Jhich is 

Ij ',I r- t-_ , , fl I Y () 11 t· I. i. PI) ,; I'; [' L h t ~ f i L':, t. p ,I 'J~: lit's a 

!f) I '.' t: I, r. L':i ,1n (~i!la iLl [,Oln fILl r:i' in Fr: i I:k to iVlons ignor 

LBO 

I i r. '/11 II, ·\rut t h (~ ddt f~ u t t h c1 t i ''; ') / I l:' 0 2, (\ n.j i t bas i caL 1 y 

L 2 <:, ) n \,' I' Y ~; L () !Vl () n s i. I] n () L L Y n n i n f () '" ,n;) t jon t h .") t. had com e to 
-pc..rr-re)c 

1 .3 from an individual by th,,! n·Jfl1~ 0 f_ 
l4 who was alleging that M!}nsignor Giliberti had 

1') r1bll~:pc1 him at t,he rectocy of Nativit.y 8.V.M. in Nedia, and 

J. 6 L L '~~ c! II r i n IJ ,1 [JPL'il)cl at time r~/her:e Fatll(}[' Giliberti was 

17 ....... 's teacher at Cardinal O'HaLa; is that correct? 

18 A. ['11 accept your word fOL it. I can't follow where 

19 you are{ but 

20 o· All right. ~-.] p. 1 1, Car din .:1 1, I e I~ r s dot his . Let's 

21 go to the document which is marked eleven ninety-four. 

22 This should be a Letter to Marinella Kelly from Monsignor 

23 Lynn. You see that document? It's dated October 2. 

24 fl.. I do. I do. 

2S Q. It's dated October 2, 2002. 



) . ) 1 H I 

') ., A. 

[,,' n i: ;.: i '1111) C G L 1 i. b P. r:- t L 

'./d~i {;Orttcontpd with t.hp. nllf~CJntinnc;. 
Hf'~ 

\>{ d S ,'I q d l n r. 0 n fr.o n t~} d L n S e r t pm b :' C 'd i t h t' f' (J i1 r' d tot h e 

~ 
,1 L 11)(I·lt. iuns by __ , and hi'! d'~n lc!d th0m as well. 7 

o 
" '[' h e 1\ r c h d L 0 C 0 S e ,1 s Ie e d h i. ill t. 0 q () f I) t.' n Tl P. V,I Lila t ion I 

') \,1 hit: II h t:! il q ("(0 C'd to do; cl n d the () 1: t r) he' t' 2, 2 002, is w r itt en 

lOll Y ~·I () n s i. IJ n () r:- L y n n to K e 1. J yeo 11 n s e 11. n q i'l n cl Con suI tin g 

1 1 :c, f~ t"', i,; e s, and i t's bas i c a 1. 1. Y 1 c1 'f 1. n q n II t ',,' tl '( i t: 1. s t hat 

Do YOIl under:-stand where we are "':l t-
u " this pOint? 

14 !\. Yes. Yes. 

Q. If you flip to the second page of eleven 

16 ninety-foIl!:, after:- the cover lett.er fcr;.m t<IDnsi.gnor Lynn, 

17 1t'::; a ty-!er~!ritten document ,,,hi 

1.8 in mor:-e detail and easier to read than Monsignor Lynn's 

1 9 han d'rlL itt e n not e s, and I j 11 S t 'rI ant top uta C' 0 u P let h i n g s 

20 on the recoed, and you tell me if I'm c,")iJtjing this 

21 cOt-rectly. 

22 It says: "In April 2002 a mCln alleged he was 

23 sexually abused by Monsignor Giliber:-ti from 1976 to 1977 

24 while a fourteen to fifteen year old sophomore at Cardinal 

25 O'Hara High School. Monsignor Gilibecti taught religion 



) ) l H 2 

I\N't'llfHI'{ ,J()Sf::P[{ r:/\r~I)[N.\r. Ill::vrr..A.CQIJf\ 

{: I. ,I :~ :, "~ .~ ( .' ( ) II • : (~ L' n i. 11 { J :'i (~ :-:. II ,\ L III () l-, 1 I. i I y. Thl' 111,1 n sa id he 

4 wit h 1:1.1 ::'l t II r: b d t L () n . SllbSi·~qllentl'{, Lhl~ lIlarl claimed 

M n n ~5 i. (J n n 1:" C i. lit JI~ r I. s (~ V f.~ r i1 1 r. i fI\ f.~ S i. n vir r~ d him toM 0 n s i g nor 

(j {; i, lLl)F~ r t j 's h ( ; 1I1f'~ L 11 n r i q cl n tin n, N f, >1 .J () r~5 ,~ y, a n ri t 0 

7 N ,1 rill L I. Y n. V . iVI .' R net n r y ,~[ to! did . () n !) n ,,~ () f : C ,1 S ion a t the 

8 L t~ C to L y, t h [:! III tl n r1 1 l ~ (J f-~ S t hat M [) n:::; L q n () I. G L lib e r tit 0 1 d 

q h i 1\1, '1 () II rn d y h r1 V f~ t r a U In a t i zed'!!) II 1:" [1 r~ n L s . ' The man said 

LO that Hor.3i.(]nOr CiLibeLti had him dr:op hi~3 pants, and 

It f'.!onsiql1()r: Gilib.>rti str:oked the man's penis, r.lsked him to 

.L 2 m a k e him s e lEe r f'~ c t, IN h i c h h e \" a S II :] a h 1 fo; t 0 do, and the n 

1.3 toLd him to pull lip his pants. On another occasion at the 

14 home in Brigantine, New Jersey, the man alleges that 

1. 5 ~JI 0 n s i g II 0 r G i 1. i b e r t i had him s t rip n a ked i n fro n t 0 f him 

1 6 and simulate how Ear he masturbated. The man also alleged 

17 that Monsi nor Gi1.ibe Lti once s 

1.8 sleep in the same bed together at the Brigantine home and 

19 once suggested the possibility of Monsignor Giliberti 

20 performing oral sex on the man. The man also claims that 

21 Monsignor Giliberti discussed with him several of his own 

22 heterosexual experiences," and it goes on to say that the 

23 man \'ho's making the allegations, and this ',,,ould be ~ 

24 • & had been in the seminary briefly, left, got his 

25 college degree, went through a marriage in which he abused 
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') 
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() . 

III L L h 

/\ . 

u· 

) 
. I\.N'I'I!<HI', ,1():;!;:Pf{ CI\RDfNl\f. EEVIU\U)lfA 

'( i) .'i . 

r r ( I ' ) I~ h ~; ,I V t. h (1 t [.! I J rl S i (T n I) r: C i. L . t) f! r.- t L 'd 0 Ll 1 cl 

10 ~;[)i'lr't-.iiil(~:-; ,1'-;!r: Ll1i! bo\(s to t-:C)mf~ tc' the r:~!ctor-y to talk 

() 
' . 

11 pril..'flt"l'! Dr- 1. ',) stop hv hi" BciQ'1ntinp. hOInp., hut he denif~d 

1 2 :, II d t ,'I \ 'y' t h j /1 () S i' ;<: 1 I·, 1 f~ vee u cell r L ':" d, (~ I) r r ~~ c:; t ? 

L J !, . 

1 4 Q. And the: document qoes on to I:.alk abollt the second 

1 5 C\ t 1 ~) fj ,1 t. ion wit. h S 0 m e d ,~ t ail . That woulrt have been the one 

Pc. hrIl:t 
L 6 hCOll'lht hy on Sr:ptembpc 17, 2()02, and I'm 

18 rf}adl fO'J E rom now. 

1 9 [t: says: "In mLd-September another man made an 

2 [) iJ 1 1 e qat j c n t /1 a t h r: til ass e x u all y 2. b II S e c1 h Y M 0 n s i g nor 

21 Gi! Lb''':cti 2.t thl:~ a!]f? of seventepfl ,,<lhLie i1 ~3(~nior at 

22 Cardinal O'Har:a High School in the school year of '75-'76. 

'l' his man VI a sal saM 0 n s i g nor G i ]. j b e r t i 's c; L u rl e n t . This man 

24 c].ai~s that hr: privately met with Monsignor Giliberti in 

25 the classroom and at Nativity B.V.M. Rectory concerning a 



I. B 4 

,\ N 'l' [( () NY. J I) :; U' ! I U\ HI) ; i/ .r .. I. J,;: \i I . f\ ( . U lll\ 

f I I 

B ,,f" l ( . It the m () n ~,f rl ~, \ 1 n ,1 t> L ( ~ t. n d () . t·! 0 n s i CJ n ') c (; l 1 i b e r: tit hen 

You're all 

10 r i. q tl t . Get dr~~ssed, '" <1nci it CJo(:s on to sc.1Y that the man 

I. t c; L rl L In i:: .j t hat the t c c1 \ I m a I R d r. () h e i CI h tr~ n e r1 9 u L 1 t, h e had 

I 2 L' f' e n i n l her i'l p Y tor s e Ii F; cal y f~ a r: s, ~:; t (1 :. tin gat age 

L3 t';Jenty-one and then O(:C(l:5Lc)naLly there,JEt2r and that he 

1~ m~rried at the age of torty . 

J 5 

l fi A. 

18 A. 

• • 
Is that accurate? 

Thi'lt's "'/hi'lt ynll si'lid 

at acr:urate? 

Yes. 

Th;:lt is correct. 

19 Q. But I was reading from a document prepared by 

20 Monsignor Lynn, correct? 

:2 1 A. Yes. Yes. 

22 Q. Okay. So these are the allegations that are in the 

23 possession of the Archdiocese, one in April of 2002; one 

24 in September of 2002, correct? 

2S A. Yes. 



) 1. }J 'j 

/\ N,[, If ( ) NY, J I) : i I': P /{ (. 1\ 1 W f ;-./ /II, f'· F ij [ L.I\ L U IJ A 

') 
I) • 

1\. [ I, ':i I) .1 "( I r () C' rn f~ ~~ 0 S fe: l" l: h " t, b II t ~3ee after the 

nkdy. 

A. 

1 (J U Y [11"\. C!\. L L /\ C; If E: ["{ : 

I) • 

\1 i t· h tie i.n'./pntocy' in Oilt" oEfLc:~: <Jilt" p()r.2-11eqal, and ~ve 

J J : 1 i d r;" c ,~ i v (~ fro m t h I-? i\ r c h d i 0 c e 5 r-? a h ,) n (hI r i t. ten 1 e t t e r i n 

i4 r,ll"'! [ilSt submission to our office on December 17 of 2003, 

1 5 i1 n (f j n t 11 a t t r a. n 5 EeL 0 f e! 0 cum e nt, B ,1 t e s doc: u men tAR 4 SOl 8 7 , 

1 (j l;-; r1 han d w r itt e n J F: t I. erE rom R R '/ ere n d F L C\ n cis Gil i b e r t i 

1 7 i n 1.1 j Cut i n q he'll a s res i CJ n i n gas p n 5 tor 0 E {If a t i v i t Y B. V . M . 

18 as of December: J, 2003. 

J I) A. Thank YOll. 

?'f) Q. And the only indication 1· ,~ 
" tlw han e! w r i tin g : 

2 L \-1 nsf 0 r l h e q 0 0 rJ 0 f the prj. est h 0 0 d . " 

"It 

22 Now, I'm just paraphrasing what the paralegal read. 

23 A. Thank you. 

24 Q. Is that consistent with your knowledge? 

25 A. I just heard that he resignee!. 



') (,I. 

1) " , ( 

() . 

) ) 

I\lJTflr)NY .J():~r:PH Cl\fW 1 Ni\L Ill':',' [r,I\"(,)[I/\ 

( .\ k ,1 'r' . 

Y U II cl (J n' t h.) V l" ,1 n y i. d l:! r1 L r~ <) II q 11 I C (j I~ d i, n ,1 1 I W h i1 t the 

r) r I ~ ,,1 ::; (', n :; {.' chi:-; l:t~:; i <J n rl t~ i () n w ~~ r P I f (1 r: "h l:~ (J () [) cl () f the 

b prj i' S t" h .. ) n d? 

7 1\. N() • No one told me. 

Q. :\1.1 Llqht. Sol R t's fJ n h!l (" k t Iv: n I Col t: din i1 l, and 

fl t. I1l~ n s n H!) n :; 1 eFI 0 Lei li. b P. r t i fJ e t s t. his t· v, llll a t ion and 

lOt 11 ,I r ':') Il n ( " 1\ [11 ,c: rlt: ~; L G V P. n n L net y f j '. " . 

1 1 1\. Ye!:i. 

t 2 Q. () J( rl Y . l\ n d t his i s con ell I (:: t f-: ('J () n ] 0 / 1 8 ;' 0 2 i L s t hat 

13 right? 

14 fl. Yes. 

1 ') Q. I want you to go to the And of the document at page 

16 f.':Lyht, and [(,vant to ask you to tell me:: what this means, 

18 It says: "In terms of sexual allefJations that have 

1 9 1) (' e r I [lJ a d e a (J a ins t :vI 0 n s i 9 nor Gil i b P. r. til the rei s not h i n gin 

20 the test data that can confirm or deny their veracity. 

21 There is also nothing in the test data that would 

22 explicitly suggest that Monsignur suffers from a 

23 dLa0nosable sexual disorder. As a result, there is 

24 nothing to conclude from the interview or the test data 

25 that Monsignor Giliberti is a threat to the physical and 
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') 

1\. 

(1 . 

() 1\. 

tj ,I Lr.1trn":-idb!'~ SI':<lJill d i so rdf't:". 

I!) (,.I ' 

L 1. 1,) , ) ',I L ,1 ":-~ [I j L (; L t l '( S II CJ ' 1 est ';' 

!2 1\ " II i 'J t\ t: . 

1. 1 Q. n 1I r m 'f (I II 0 s t jon I'm sorey, Go C1hec'l.ci. I didn't 

14 mB~n to interrupt you. 

1 5 A. 1\[\,1 they're s;'lyLng from the interview and the test 

16 dula thelt there's no reason to conclude that he is a 

18 ministers. 

1. 9 Q. Was this the evaluation that w~s relie~ upon to put 

20 Monsignor GILibertl back as pastor or ta keep him as 

21 pastor at Nativity B.V.M.? 

2 2 A. ['m not sure. I'm presuming they based it on this. 

23 This is considered professional, you know, conclusions. 

24 Q. But my question to you I guess is this, Cardinal: 

2S You had asked that there be some evaluation done of 



!) 
1 tJ, H 

') 

I\nd the 

Can't tell. y011 

VI! \ t·' r II r ~ r- 0 r- [1 () t" I: h (., r- (-~ 's t L II t h i nth (:; <1 I. l (~ '] ('1 t ion!3 . Can't 

I; I It I 1 \-' I) I[ S [Ho: C i fir: 'll I. Y 1;; h ~ t to :=: L t h p q \l ~r 's q It t d c:l i a CJ nos a b 1 c 

.. , 
I ;;,:.···;ldl. rJi.!:!)[der . f3 II t r", ~ don' t t h ink It I," '~3 iJ t h rea t t 0 

8 II [l '/ l ~ () cl Y t h ,[ t h" In i fl L cj t f:; L S to. 

\;1/ h ,7l t: c' ( ) m foe r. d L d 'f n ! 1 t a I( ~ f r I! III t. h 1 t 11 n d H hat 

Lll t"i' i,1[\C'C~ clLd '/')L[ pic'.CEc on thilt 1.,\ put. hLtn hack at a par:lsh 

I L ~'I j t has r.- h 0 0 1 ? 

l :2 :\ . r have to rely again on my Secrptary for the 

I 1 r: I (~ r-I] Y . 

1 -+ [10 you think that your Secretary of Clergy, when he 

15 1.onked at this document, should havn said: "Well, this 

Ui really tells me nothing? Let's see whethec we can do some 

18 investigation"? 

1') 1\ n. I can't speak for my Secretary for the Clergy of 

20 how he Inte~preted this. 

2 1 Q. Okay. Well, it goes on in this document, Cardinal, 

22 to talk about the fact that Monsi.r:rnor Giliberti should 

enter into individual psychotherapy. It's recommended 

24 thaL he participate in a priest group where he can 

25 experience the fellowship and the support of his brother 



) ) 
lH~ 

I\NT[{(HfV .In:;f~rfl l~I\IW r ~~I\r, j\FV [r,/\CI)[/I\ 

·l fv! () n!j i '111 0 r: L y n n . 

00 Y () II k nOh' '.v h ~~ thE! r t h <l t 'v oJ S .J " (~ ,,~rn p 1. ish e d ? 

6 1\. [ ( ion 0 t k n 0 \v . 

7 Q. o 0 Y 0 \ 1 h d If ~ r1 n y L rl e C1 \v h e t h ': r it,·, i) SAC com I? 1 ish e d ? 

1\. No, [ c/o no t kncHv. 

9 Q. rE this was a r~commendatLon dnd this was to 

10 dO('ument ~30m0 follow-lll? care t.h,1t rvl()nsit]nor Giliberti was 

11 to receive as a result of having these two separate, very 

12 sirnilrlr allegAtions that had been brougl1t against him and 

13 this 'Nas i1 recommendation, should there have been 

14 c/ocumnntation in the file that Monsignor Lynn actually met 

1 ') wit I \ ~'1 0 n s i g nor Gil i b e r t ire g u 1 a r 1 y 0 ve r the n ext six 

16 months? 

18 Whether there was any follow up, I do not know. 

19 Q. I understand that, Cardinal, but my question is: 

20 If there was, if Monsignor Lynn looked at this and said: 

21 "I'm going to meet with this guy regularly over the next 

22 six months," should he have documented the fact that those 

23 meetings took I?lace? 

24 A. I would have liked to have seen it. I cannot say, 

25 you know, why it's not in there. 
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'[' h i. s i:3 a d () C II m (-:;! n t w hie hac t 11 a 1 1. Y c a !ll e fro m the 

14 The 

15 rover sheet indicates it's a memo frem Monsignor James 

1 ') () 

16 [v[()1.1oV tJ) Rf:verend William Lynn, and it is an excerpt from 

18 t h (~ cL1 t e t hat t his was r e c e i v e d h '{ ~-1 0 n s i 9 n 0 [' Ly nnw 0 U 1 d 

19 have been May 11, 1994; and in this, if you flip to the 
. 1 

20 sec()n·-j page VJhere it actually has the excerpt from the 

2 I. iss UPS meeting, ann this is from apparently at the 

22 meeting were yourself and Bishop-elect Edward Cullen, and 

23 I'm just going to read to you the last sentence of this 

24 document. 

25 "His Eminence noted also that it \-lould be helpful 
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J L D i. c! [ rea ddt t Ii ate 0 r L e ,~ t L Y .,' 

L 2 /\ . Y.) 11 did. 

l J Q. /\nd this is in 1994, whAn~ that polLcy even 

14 though it may have existed before that, this \,ras actually 

1 ') i1 (I i t' F~ C t i v epa sse d fLo m you t 0 ~11) n s i 9 no L tvl () 1 loy, toy 0 11 r 

£7 .. ·A,·· 

if3 Q. And that is that every allegation of a sensitive 

1') ri.ltUL'P., i'lnd clear.\-y these issues that ,ve're discussing are 

20 of thp. sensiti.vp. nature, that they be brought to your 

21 aLtention the same day that they're received in the office 

22 for Vicar for Admi_nistration; is thClt right? 

23 A. That's what it states. 

24 Q. Okay. 

2S 
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i \) It' s ., nAp I~ i L 5, 1 9 9 0, 1 e t t e r 

It I'r- n l1l Ex-Le c;riEfln Sl\r:LLp.y, Ph.D., to F.JI.her John 

I 2 . T : 1 'I () ( L: i n '3 k L, () nth <, L 1-' t t for r h e a d l) f ( ; S Co L\ n s eli n 9 

LJ /\ssocLates, Clnci, Cdrdina1, I belip.lip. He've discussed Dr. 

CL-iEfin···Shel1!·:y bf:t'ore. He was Oil the staff of Saint John 

1':, \ji,"npey Hospital, correct'? 

1S i\ . Yes. 

l8 A. Yes. 

1 9 Q. In it, he talks about a proposal for 

20 creating a long-term supportive supervisory environment 

21 for priests wh,) have sexual addictions, and he makes a 

22 preliminary proposal to Father Jag0dzinski seeking the 

23 Archdiocese's support for creating such a supportive 

24 supervisory environment for these sex offender priests, 

2S and I just want to read a couple of excerpts from the 
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7 (,'('1I1')!1 lsi nn:.; 

<' ,\ 1\11([ r,hpr1 tinder the next headinq, "'1'herapeutic 

(j l<f.I:..;i(j(~rlC~~~/" ~~f-:(_:l;ntl Sp.rltf-~nCe j.n, [)L- .. C;ciffin Shelley 

I i) 'il c' L ~,(~ co : 

l 2 interdct in a therapeutic way Hith each oth(.'!r. These 

I .1 i :, t " r act ion 5 '.v 0 Ll 1 din c 1 u d e h 0 use me e tin g:3, S h are d 

1 J. ['0S~)OnS ibLl lty for chores like cleaning and food 

1 5 P J' e [' a rat i (' n, a n rl the rap e uti c r e :.:; r [) n sib i 1 i t Y for the 

LG welfare of fellow residents such as giving honest 

18 the~apy with a qualified therapist outside of the 

19 therapeutic residence and would have to allow 

20 communication betl'\leen the res idence manafJer and 

2 1 a c! ill i n ,L s t La t ion and the i r the rap i st. " 

22 And th,?n the next heading, "Supervised Residence," 

2 J und8r that heading, Dr. Griffin Shelley writes: "The 

24 supervised residence program would provide a place to live 

25 for priests who have sexual compulsivity problems that 
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rJ L d i' ,'HI f Co 1 Low a 10 n q as 

1 J 1\. Yes .. 

14 Q. Car:dLnal, do you have any memory of Father 

1 5 J (FJ r) d z i, n s k j b r j n gin 9 t his pro p 0 sal toy 0 u cat ten t ion b a c k 

16 in A[Jci I ()f 1990? 

J 7 

18 Q. Okay. Now we're going to finish up. 

19 BY MS. McCARTNEY: 

20 Q. But clearly, Cardinal, you'd agree that somebody, 

21 that Eric Gcif£in-Shelley, who was associated with John 

22 Vianney Hospital, that there's a recognition on his part 

23 with regard to how priests should be dealt with, priests 

24 that have these sexual addictions and sexual compulsive 

25 problems, correct? 
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A. I \ II t 11 f -' t i. I : I! t h ,1 t h (-'! SA") m S tow ant Sl met h i n g 1 L k e 

t· h i.:~ I' u c t. h () :; (-, t (,I () C ,1 t (.) q 0 L" i e s, tho sew i the 0 m p u 1. s i ve 

4 ~;':!,,:I[,1L h"~ll,lv.L(-'L"S, \?special1y pedophilia. [t vI a s ve r y L" a. L" e 

'j tllclt d [lL"i(?:3t v,/,)llld dLagnose as such. 

Ii Q. oka y . 

C). Okay. CFlrclLnal, we're goinq to move on to 

'J ,rikl.nr] -- thr::juL"ors had some questions that they ,,,anted 

lOt 0 a ~3 k I a n r i r. hen vi e ' lib e don e for the day. 

L 1 The tirst question is: You had drawn a distinction 

1 2 'vi hen r,1 ~. C; all a q her was ask i n g you abo 11 t t. h ('! V a rio u s 

13 statements you had made about the thirty-five priests that 

14 had credible allegations against them. You had drawn a 

15 distinction between saying that the priests had credible 

16 FI] legations to your knowledge and that they were guilty to 

18 One of the jurors wanted to know, wanted me too ask 

19 you the question that by not reporting to law enforcement 

20 these sex crimes or these sex allegations of sex crimes on 

21 the part of certain of your priests, do you think that 

22 that failure to report Has preventing the credible 

23 allegations from being determined, from the civil justice 

24 system making a determination as to guilt or innocence 

25 regarding those credible allegations? 
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r) yel(Jc :.:;.:rretdcy of CL(-~n,JY (-:lnd \'!Irioll:; uthol: members of thf-, 

10 ~;l~l-n'lt11"/ Eli'- Clerqy':::; nffLr:e, .1n;! f-h(~ jilt-or ""anted to 

1 I k no",1 : Do YOll n()\r/ or did you c;vC!r think thi'lt it vv'r1S 

I. 2 l fl ['l d ~'q u a t c! t () f\ CJ t h a vee i. '/ i. 1 j u [' i ,:~~" E( "1 k i fl <J the s e 

i J I: red i b i lit y cl '" t e nn ina t ion s rat h I:: C t han jus t a sup e r vis 0 r 

H of clecgy? 

15 1\. When you say civil juri2s, don't know what that 

lfi means. 

18 A. I meant actually, the persnn's not on trial yet. 

19 It's still an investigative phase, and I relied on -- up 

2 0 u n til 2 [) 0 2, i. t loJ a s the Sec ret a r y 0 f the C 1 erg y . 

2 1 After the charter, you know, then we used the 

22 coordinator an~ social services to do the interview, and 

23 you know, the Secretary for the CLergy, was his 

24 responsibility, was a very intelligent person. 

25 So many a time the priest would admit it. I f he 
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I) Lit (! ( ·It ,1 r' t-. I·' C, '.'/ P h rl V ("~ !, P F~ (; i. aLi n '/ ,-,~; l'. i IJ ,! t i. (' [I 5 . 

l'itll: drill it II n d E:~ r!~ r. i' () d t tH' j \ I r') ;:- , ! ; I J U est Ion cor r e c t J. Y , 

L 1 t rid L (J C "J a !3 n . tilL 1 () w r·~ d t () b e p II t (l n L r i.l 1. bee a use the 

12 dlll~q.1tinns 'd(·~re never ain~d olltside of the Archdiocesan 

LJ nrg~ni~ation. 

1 4 A. Bee n. II 5 e ,ve k e p t try i n g t 0 fin d the t rut h . 

15 Q. o k'l Y . rr hen ext que s t ion i edt' d i Ii a 1, is: You had 

16 1 believe this relates to the questioning regarding the 

L 8 questioning that one of the victims, had 

19 made ~eference to two instances of being abused by Father 

20 Avery one time and you had pointed out that on one of 

21 those occasions based on the information in the document, 

22 would have been eighteen years old; and to be 

23 fair, I think you did say that, you know, it was also an 

24 instance irlhere he had been abused, but you had drawn a 

25 distinction between the fact that he was fifteen on one 
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1\. 'r' <l U k n 0 IV why [ d r P. w t hat c:! j s tin (: rio n ';' l1p.cr1l1se hf~rn 

,­
J (J.. I{ L rr h r .. Okay. hi hat the j u r 0 r '~; q tI P. S r, i, 0 n is: What 

() ([Ltfl~l:"nnC8 df)8S it make whether the v.Lctim i.s fifteen or 

7 (_I i q i It, r: f} 1\ i E ,1 b II S e is, b Y its J e f j nit L n n, ,"1'1(1 ins t the 

B I: i (: t j 1fI ':i vJ iLL '? In other words, if yO\l'rr~ eLfJhteen and you 

<) " 0 n 'L il q u::! e tot h e sex u a 1 con t act, it' s ~:; t i, L 1 a b 11 S e, Lsi t 

10 nnt'? 

1. 1 ,\ . I lI\ade I made it very clear at the time that 

12 fvhi I.e [ made the distinction, it did not mean that if done 

1 J at th8 age of eighteen was any less horrendous. I made 

14 that very clear. 

IS Q. Okay. 

1 6 A. It was an abuse. But you knoH, it's - the LaH 

18 Q. Okay. Cardinal, and then the next one I'm going to 

19 read almost verbatim. 

20 The next question that a juror wanted to put to you 

2 1 ,,'as: In your opinion, was the c0 1;ering up of these sex 

22 abuse allegations on the part of Archdiocesan priests in 

23 your opinion, did that cover up contribute to the 

24 devastation of families within the Archdiocese by taking 

25 away the purity of the kids involved and by robbing them 
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1 0 i\ (.I'] L n s t L hem ~,,~~ [,,:: t r (' CI L P. r:I h Y r. h c> r d [l i s to) ,'!, d t h (1 t you 

1 1 ['t:' 1 i ell 0 n t h (~ C(?COmlll(;f\cl.l t ions F r) L t h fe, I:' r1 r i '5 t s , co[r-eet? 

12 1\ . Thelt is cnrr('!ct. 

1 J Q. Okay. One of: the jurors v!r}nted me to ask you: Did 

14 YOIl t:VAr me!"!. wi.th any of these therApists wllose opinion 

1 5 Y l' Ll '" l~ r ere 1 yin q () n E ace t 0 f a c (? t 0 q \ 1 C' s t i () nth em abo u t 

16 th~j r t't~e(lmml'~nd(\til)nS and about the f:;valu2tions that they 

18 A. I did not personally, but my Secretary for the 

19 Clergy ~nd assistant frequently met with them. 

20 Q. Okay. Do you have a reason why you never met with 

21 any of these therapists? 

22 A. Because it Itla s not it 'VIas the responsibility of 

21 the Secretary for the Clergy and his ---.-office assistant to 
.""'---

24 do that. I could not handle all of the funCt:Tons of an 

25 archdiocese of such a large size. 
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I [la.d tens of thousands of othf~r letters and 

ill e m <) r~ i:\ n clu fit C3 • I c!)uldn't possibly Lemembe[" you know, 

16 t would be almost impossible. 

1 7 Okay. The next question is: Does the Archdiocese 

18 currently, to your knowledge, check the family backgrounds 

19 of seminarian candidates to determine if there's been a 

20 hjstory of sexual abuse in the family or if any of the 

21 relatives of the seminarian candidates have been convicted 

22 of sex abllse or, you know, child sex crimes? 

23 A. Ye!3. I understand that. All I can say is that we 

24 always have a thorough examination of ~ll seminarians, 

25 psychological testing, interviews, multiple interviews. 
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